

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားမြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ထုတ်ကုန်လုပ်ငန်း၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များ အတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် နိုင်ငံစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမူမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။

ရွှေဘိုနှင့် ဝက်လက်နယ်ထွက် နှမ်းနက်သီးနှံများ မန္တလေးဈေးကွက်အတွင်း အရောင်းအဝယ်ကောင်းမွန်နေ



မန္တလေး ဇွန် ၂၀

ယခုရက်ပိုင်းအတွင်း နှမ်းနက် သီးနှံများ မန္တလေးဈေးကွက်သို့ ဝင်ရောက်လာကာ အရောင်း အဝယ်သွက်လက် ကောင်းမွန်နေ ကြောင်း မန္တလေးနှမ်းကုန်သည် များထံမှ သိရသည်။

အဆိုပါ နှမ်းနက်များသည် မန္တလေးဈေးကွက် အတွင်းသို့ ရွှေဘိုခရိုင်နှင့် ဝက်လက်နယ် တို့မှ စတင်ထွက်ရှိကာ ဝင်ရောက် လာကြောင်း၊ ယခုနှစ်တွင် လက်ရှိ ဈေးကွက်အတွင်း နှမ်းနက် သုံးတင်ဝင် တစ်အိတ်လျှင်ငွေကျပ် ၄၈၀၀၀ နှုန်းဖြင့် အရောင်း အဝယ် သွက်လက်ရှိကြောင်း မန္တလေးမြို့မှ စိုးဝင်းမြင့် ပုံရုံပိုင်ရှင် ဦးစိုးဝင်းမြင့်က ပြောသည်။

“ဒီရက်ပိုင်းမှာ မန္တလေး ဈေးကွက်ကို နှမ်းနက်သာမက နှမ်းဖြူတွေပါ စတင်ဝင်လာပြီး အရောင်းအဝယ်တွေ ကောင်းနေ ပါတယ်။ နှမ်းနက်ကလည်း ပြည့်ပ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၅ ၀

ပြည်ပမှ တင်သွင်းသော ကုန်ပစ္စည်းများအား ခွင့်ပြုချက်မရရှိဘဲ ဆိပ်ကမ်း၊ လေဆိပ်များသို့ တင်သွင်းရောက်ရှိခြင်းမရှိစေရေး ထပ်မံအသိပေးကြေညာ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၀

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင် ၁ ရက်မှစတင်၍ သွင်းကုန် လိုင်စင်/ပါမစ် ခွင့်ပြုချက်မရရှိသေးဘဲ ဆိပ်ကမ်း၊ လေဆိပ်များသို့ သွင်းကုန်များ ကြိုတင်ရောက်ရှိ ကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိရပါက ပို့ကုန်သွင်းကုန်ဥပဒေ နှင့်အညီ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ မေ ၃၀ ရက်တွင် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်း ရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကုန်သွယ်ရေးဦးစီး ဌာန၏ ပို့ကုန်သွင်းကုန်နှင့် ပတ်သက်သော သတင်းလွှာ (၃/၂၀၂၄) ဖြင့် ထုတ်ပြန်ထားသည်။

အကောက်ခွန်ကုန်လောင်ရုံအတွင်း ထည့်သွင်း

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၅ ၂

ယနေ့ ဖတ် စ ရာ

ပညာသည်သာ အမြတ်ဆုံးရတနာ လေ့လာမှတ်သားသင်ယူပါ

ဆောင်းပါး ၈

ကုန်သွယ်ရေးတင်းမာလာမှုကြောင့် ဥရောပမှ တင်သွင်းလာသည့် ဝက်သားများအား ဈေးလျှော့ရောင်းချခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ တရုတ်နိုင်ငံမှ စတင်စစ်ဆေး

ပြည်တွင်းသတင်း ၈

တရုတ်နိုင်ငံအရှေ့ပိုင်း၌ မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်း၊ နှစ်ဦးသေဆုံးပြီး ငါးဦးပျောက်ဆုံးနေ

နိုင်ငံတကာသတင်း ၈

အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှု ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီနှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများအစုအဖွဲ့၏ အလုပ်အဖွဲ့တို့ ဒုတိယနေ့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲဆက်လက်ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၀

အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှု ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီနှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများအစုအဖွဲ့၏ အလုပ်အဖွဲ့တို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲ ဒုတိယနေ့ကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှု ဗဟိုဌာန၌ ဆက်လက်ကျင်းပသည်။ (ဟာပုံ)

တက်ရောက်

တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲသို့ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ အမျိုးသား စည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှု ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်နှင့် ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီဝင်များ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများ အစုအဖွဲ့၏ အလုပ်အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်ကော်မတီဝင် ဒေါက်တာ အောင်မြတ်ဦးနှင့် အလုပ်အဖွဲ့ ကိုယ်စားလှယ်များ တက်ရောက်ကြသည်။

သဘောထားစုစည်းချက်များအဖြစ် မှတ်တမ်းတင်

တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲတွင် တက်ရောက်လာကြသူများက ပထမနေ့ ဆွေးနွေးပွဲ၌ မပြုပြင်ထားသည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) မှ ပြင်ဆင်ရန်သင့်သည်ဟု သုံးသပ်ယူဆရာသောအချက်များ၊ ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးဆိုင်ရာ အထွေထွေဆွေးနွေးချက်များအား ဆက်လက်ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခဲ့ကြပြီး တက်ရောက်လာကြသူများက မိမိတို့၏ သဘောထားများအား အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခဲ့ကြသည်။ ယင်းနောက် နှစ်ရက်တာ



ဆွေးနွေးပွဲ၌ နှစ်ဖက်ဆွေးနွေးချက်များအရ ရရှိလာသည့် သဘောထားများအား သဘောထားစုစည်းချက်များအဖြစ် မှတ်တမ်းတင်ခဲ့ကြသည်။ နိဂုံးချုပ်အမှာစကားပြောကြား ထိုနောက် နိုင်ငံရေးပါတီများအစုအဖွဲ့၏ အလုပ်အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ပြည်ထောင်စု ကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီ ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်

ကော်မတီဝင် ဒေါက်တာ အောင်မြတ်ဦးက ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားပြီး အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှု ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ထွန်းထွန်းနောင်က နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
သတင်းစဉ်

ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်လင်း တက္ကသိုလ်များနှင့် အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်းတို့မှ ဆရာ ဆရာမများနှင့်တွေ့ဆုံ

စစ်တွေ ဇွန် ၂၀

ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်လင်းသည် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက စစ်တွေတက္ကသိုလ်၌ စစ်တွေတက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ်နှင့် ပါမောက္ခ၊ ဌာနမှူးများ၊ ဆရာ ဆရာမများနှင့်တွေ့ဆုံပြီး အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်း (စစ်တွေ) ၌ နည်းပညာတက္ကသိုလ်မှ သင်တန်းရေးရာဌာနမှူးနှင့် ဆရာ ဆရာမများ၊ အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းအုပ်ကြီးနှင့် ဆရာ ဆရာမများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။ (အောက်ပုံ)



ဦးစွာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် စစ်တွေတက္ကသိုလ် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးထိန်လင်းက နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲက တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များတွင် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး လုပ်ငန်းများကို အားနည်းမှုမရှိစေရေးနှင့် ဆရာ ဆရာမများနှင့် ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများကို သက်ဆိုင်ရာဒေသများမှ တတ်နိုင်သလောက် ကူညီ စောင့်ရှောက်ပေးရန်၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များအတွင်း ပညာရေးကိုယ်စီစဉ် စစ်တွေစေတီတော်စီမံကိန်းရေးရာဌာနမှူးနှင့် ဆရာ ဆရာမများ၊ အစိုးရနည်းပညာအထက်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်းအုပ်ကြီးနှင့် ဆရာ ဆရာမများအားလုံးနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပါမောက္ခချုပ်က ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများ ကျောင်းတက်ရောက် ပညာသင်ကြားနေမှုနှင့် ကျောင်းတက်ရောက်ရန် လာရောက်ကြမည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်နေမှုတို့ကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ဆရာ ဆရာမများအတွက် ထောက်ပံ့ငွေများကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်ပြီး တက္ကသိုလ်စာကြည့်တိုက်အတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုသည်။

ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် အစိုးရနည်းပညာ အထက်တန်းကျောင်း (စစ်တွေ) သို့သွားရောက်၍ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အေးချမ်းစွာ ပညာသင်ကြားနေမှုကို တွေ့ဆုံအားပေးစကား ပြောကြားပြီး ကျောင်းစာကြည့်တိုက်၌ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ စာပေလေ့လာဖတ်ရှုနေမှုကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုကာ အားပေးစကား ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် နည်းပညာတက္ကသိုလ်မှ သင်တန်းရေးရာဌာနမှူးနှင့် ဆရာ ဆရာမများ၊ အစိုးရနည်းပညာ အထက်တန်းကျောင်း (စစ်တွေ) မှ ကျောင်းအုပ်ကြီးနှင့် ဆရာ ဆရာမများ၊ ဝန်ထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံအမှာစကား ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ဆရာ ဆရာမများအတွက် ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
တင်ထွန်း(ပြန်/ဆက်)

ရှေ့ဖုံးမှ

ပို့ကုန်အနေနဲ့ တင်ပို့ခွင့်ရထားပါတယ်။ ဒီနှစ်အနေနဲ့ ရာသီဥတုကောင်းမွန်ပြီး အထွက်နှုန်းလည်းကောင်းမွန်တာ တွေ့ရှိရပါတယ်။ ခုရက်ပိုင်းထဲ ဈေးကွက်အတွင်းမှာ တရုတ်ပြည်ရဲ့ လိုအပ်ချက်အရ တရုတ်ဝယ်လက်တွေ သွက်သွက်လက်လက်နဲ့ ဝယ်ယူမှုတွေရှိနေတာကြောင့် အရောင်းအဝယ်တွေကောင်းနေပါတယ်။ ဂျပန်နန်းပြွယ်ကလည်း ဈေးကွက်အတွင်းမှာ အရောင်းအဝယ်တွေ ကောင်းနေတာလည်း တွေ့ရပါတယ်။ နှမ်းသီးနှံတွေက ဒီနှစ်အရောင်းအဝယ်ကောင်းတယ်။ ထွက်သမျှနှမ်းရဲ့ ၉၅ ရာခိုင်နှုန်းက ပြည်ပကို ပို့ကုန်အနေနဲ့ပို့တယ်။ အဓိကအနေနဲ့ တရုတ်ဈေးကွက်ကို ပို့ဆောင်ရောင်းချနေရတယ်။ မကြာခင်

ကာလမှာလည်း နေပြည်တော်၊ တပ်ကုန်းနယ်တွေ ကလည်း ထွက်ရှိလာတော့မှာပါ။” ဟု ၎င်းကပြောသည်။
မြန်မာ့ထွက်ကုန် ဖြစ်သော နှမ်းသီးနှံကို မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး တို့တွင် အဓိကထားကာ အများဆုံးစိုက်ပျိုးကြကြောင်း၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတွင် မြန်မာပြည်၏ ဆီအိုးကြီးဟုခေါ်ဆိုရသည့်အထိ အများဆုံးစိုက်ပျိုးကြကြောင်း၊ နှမ်းနက်ကို သီးထပ်အဖြစ် ရာသီမရွေးစိုက်ပျိုးနိုင်ပြီး ရက် ၁၀၀ အတွင်း ပေါ်ထွက်လေ့ရှိသော သီးနှံဖြစ်သည့်အပြင် ရောင်းချရာတွင်လည်း အခက်အခဲမရှိသော မြန်မာ့ထွက်ကုန်တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
မင်းထက်အောင် (မန်းကိုယ်ပွား)

ရှေ့ဖုံးမှ

လေဆိပ်များသို့ ခွင့်ပြုချက် မရရှိသေးသော ကုန်ပစ္စည်းများကို ကြိုတင်တင်သွင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။
ပြည်တွင်း ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများနှင့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍတို့အတွက် လိုအပ်သော အရေးကြီးကုန်ပစ္စည်းများကို အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၏ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ အကောက်ခွန်ကုန်လှောင်ရုံများတွင် တည်သွင်းခွင့်ပြုထားပြီးဖြစ်သည်။
သို့ဖြစ်ပါ၍ ထုတ်ပြန်ထားသော ဥပဒေနှင့် စည်းကမ်းများကို အလေးအနက်ထား လိုက်နာစေရန်ရည်ရွယ်၍ သွင်းကုန်လိုင်စင်/ပါမစ်ခွင့်ပြုချက် တစ်စုံတစ်ရာမရရှိဘဲ ကုန်ပစ္စည်းများဆိပ်ကမ်းနှင့် လေဆိပ်များသို့ တင်သွင်းရောက်ရှိမှုမရှိစေ ရေးအတွက် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာနက ထပ်မံနှိုးဆော်အသိပေး ပြောကြားထားသည်။
သတင်းစဉ်

ဥတုရာသီ တောက်မို၏

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း ယူနန်ပြည်နယ် ကူမင်းမြို့နှင့် ယွီရီမြို့တို့မှ အထင်ကရနေရာများတွင် ဆက်လက်ကြည့်ရှုလေ့လာခဲ့ပြီး ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိ

ကူမင်း၊ ဇွန် ၂၀

(၅) ကြိမ်မြောက် လန်ချန်း-မဲခေါင် ရုပ်သံသီတင်းပတ် (5th Lancang-Mekong Audiovisual Week) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ခဲ့သော ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း ဦးဆောင်သည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည့် လန်ချန်း-မဲခေါင်အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများနှင့် တောင်အာရှနိုင်ငံများမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့်အတူ ဇွန် ၁၉ ရက်တွင် ယူနန်ပြည်နယ်၊ ကူမင်းမြို့နှင့် ယွီရီမြို့တို့မှ အထင်ကရနေရာများတွင် ဆက်လက်၍ ကြည့်ရှုလေ့လာခဲ့ပြီး ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ကူမင်းမြို့မှ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ထွက်ခွာခဲ့ရာ ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိကြသည်။



ကြည့်ရှုလေ့လာဦးစွာ လေ့လာရေးအဖွဲ့သည် ဇွန် ၁၉ ရက်နံနက်ပိုင်းတွင် ယူနန်ပြည်နယ်၊ ယွီရီမြို့ရှိ မနုဉ္ဇူပင်ပြတိုက်သို့ သွားရောက်ကြပြီး ကုန်ကြမ်းမှ ကုန်ချောအထိ ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းစဉ်နှင့် အရည်၊ အခဲ၊ သံဘူး၊ အိတ်စသည့် ခေတ်စီထုတ်ပိုးမှုပုံစံ ခုနစ်မျိုးဖြင့် စားသောက်ကုန်အမျိုးအစား ၁၀၀ ကျော် ထုတ်လုပ်ဖြန့်ချိရောင်းချနေမှု လုပ်ငန်းစဉ်တို့အား ကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။

တည်ထောင်ခဲ့ပြီး ယခုအခါဝန်ထမ်း ၄၀၀ ကျော်ဖြင့် လုပ်ငန်းများ စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ကုမ္ပဏီသည် ယူနန်ပြည်နယ်ရှိ သဘာဝစားသောက်ကုန်လုပ်ငန်းများ၏ ထိပ်တန်း ၂၀ စာရင်းတွင် သုံးနှစ်ဆက်တိုက်ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး အသိအမှတ်ပြုလက်ခံမှု ရရှိထားကြောင်း သိရသည်။ ဆက်လက်၍ ယူနန်၊ ကုန်းယွင်ရှန်း လက်ဖက်ခြောက်လုပ်ငန်း (Yunnan Gongrunxiang Tea Industry Company) သို့ သွားရောက်ကြပြီး ထုတ်လုပ်မှု လုပ်ငန်းစဉ်ဆိုင်ဆိုင်ကို ကြည့်ရှု

လေ့လာကြသည်။ အဆိုပါလုပ်ငန်းကို ၂၀၀၇ ခုနှစ်တွင် စတင်တည်ထောင်ခဲ့ပြီး လက်ဖက်ပင်စိုက်ပျိုးရေး စီမံခန့်ခွဲခြင်း၊ သိပ္ပံနည်းကျ တီထွင်ဆန်းသစ်ခြင်း၊ ကုန်အမှတ်တံဆိပ်လုပ်ဆောင်ခြင်း၊ ထုတ်ကုန်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ရောင်းချမှုများဖြင့် ပေါင်းစည်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် အမျိုးသားနည်းပညာ အဆင့်မြင့်လုပ်ငန်းအဖြစ် လည်းကောင်း၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် တီထွင်ဆန်းသစ်မှုနှင့် သုတေသနဆုအဖြစ်လည်းကောင်း ရရှိခဲ့ကာ လက်ဖက်ခြောက်လုပ်ငန်းတွင် ရှေ့ဆောင်အဖြစ် ထွက်ပေါ်ထွက်တည်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

များနှင့်အညီ တရုတ်နိုင်ငံတွင် အဆင့်မြင့်ဆုံး စီမံနည်းပညာကုမ္ပဏီတစ်ခုအဖြစ် ရပ်တည်ဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ နှစ်စဉ် ကာကွယ်ဆေး ဒါဇင်ပေါင်း ၂၉၀၀၀ ထုတ်လုပ်နိုင်မှုဖြင့် ဂုဏ်ယူဝင်ကြားစွာ ရပ်တည်နေခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် ယနေ့ ဇွန် ၂၀ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် တရုတ်နိုင်ငံ ယူနန်ပြည်နယ် ကူမင်းမြို့ အခြေစိုက် Yunnan M Time Culture and Communication Co., Ltd. မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် လက်ခံတွေ့ဆုံ၍ M Time Myanmar Micro Video Production and Release Center နှင့် MRTV တို့ ပူးပေါင်းပြီး Online Media ဖြင့် အပြန်အလှန် ပူးပေါင်းထုတ်လွှင့်ရေးနှင့် ပူးတွဲရိုက်ကူးထုတ်လုပ်ရေးဆိုင်ရာများ ဆွေးနွေးကြသည်။



ထိုနောက် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း ခေါင်းဆောင်သည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် နေ့လယ်ပိုင်းတွင် တရုတ်နိုင်ငံ ယူနန်ပြည်နယ် ကူမင်းမြို့မှ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ထွက်ခွာခဲ့ပြီး ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိကြရာ တရုတ်သံရုံးမှ သံမှူးကြီး Dr. Zheng Zhihong နှင့် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်၌ ကြိုဆိုကြသည်။ (ဝဲဝဲ)

ထိုနောက် Yuxi Walvax Biological Technology Co., Ltd. သို့ ဆက်လက်သွားရောက်ကြပြီး ကာကွယ်ဆေးထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းစဉ်ကို ကြည့်ရှုလေ့လာကြရာ ယူနန် Walvax ဇီဝနည်းပညာကုမ္ပဏီ၏ ကုမ္ပဏီတွင် တစ်ခုအဖြစ် ၂၀၀၅ ခုနှစ်တွင် ယွီရီ Walvax ဇီဝနည်းပညာကုမ္ပဏီကို တည်ထောင်ခဲ့ပြီး ဥရောပစံနှုန်း

ပေါင်မြို့နယ်၌ (၁၀၂) နှစ်ပြည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာသမဝါယမနေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် စာရေးကိရိယာထောက်ပံ့ခြင်းနှင့် အာဟာရတိုက်ကျွေး

ပေါင် ဇွန် ၂၀ ကို ဇွန် ၂၀ ရက်က ကနဦးရပ်ကွက်နှင့် ပေါင်းရပ်ကွက်၌ ပြုလုပ်သည်။ ဦးစွာ စာရေးကိရိယာထောက်ပံ့ခြင်းကို ကနဦးရပ်ကွက် မြစ်စမ်းရောင် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် အထွေထွေစီးပွားရေး

သမဝါယမအသင်း လိမ်တက်မှ အသင်းသားများ၏ ကျောင်းနေသားသမီး ၁၁၇ ဦးကို ကျောင်းသုံးဗလာစာအုပ် ၇၇ ဒါဇင်၊ ဘောပင် ၁၁၅ ချောင်း၊ ခဲတံ ၂၅၀ ချောင်းကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။ ဆက်လက်၍ ပေါင်းရပ်ကွက် မူလတန်းကြို ကျောင်းတွင် အာဟာရ ဖြည့်စွက်စာများဖြစ်သည့် ပဲနီနှင့် မုန့်များကို ကလေးငယ် ၆၀ ဦးအား မြို့နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိနှင့် ဝန်ထမ်းများက လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ဝဲဝဲ)



မွန်မလေး (ပြန်/ဆက်)

အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာအသိပညာပေး ဟောပြောပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၀ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ် (ဆိပ်ကမ်း) မြို့နယ် အမှတ် (၃) အခြေစိုက်ပညာ အထက်တန်းကျောင်း၌ ဇွန် ၁၇ ရက်က ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာနမှ ဦးဆောင်စီမံကျင်းပသည့် အားကစားနှင့်လူငယ်ရေးရာ အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပသည်။ ဦးစွာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လူငယ်ရေးရာကော်မတီဝင် လူငယ်ကိုယ်စားလှယ် နည်းပညာအကြံပေး ဦးဌေးလင်း (သတင်းဓာတ်ပုံ)၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဝင် (၂) ဦးကျော်စိုးကြည်၊

မြို့နယ်ကျန်းမာရေး ဦးစီးမှူး ဦးစည်သူမောင်မောင် တို့က ဒေါက်တာ အေးမူယုကျော်၊ လူငယ်ရေးရာ အကြောင်းအရာမျိုးစုံဖြင့် အသိပညာပေး နှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးမှူး ကျင်မောင်

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၀ မြို့နယ်ကျန်းမာရေး ဦးစီးမှူး ဦးစည်သူမောင်မောင် တို့က ဒေါက်တာ အေးမူယုကျော်၊ လူငယ်ရေးရာ အကြောင်းအရာမျိုးစုံဖြင့် အသိပညာပေး နှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးမှူး ကျင်မောင်



ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကိုကိုနှင့် ဇနီး မိသားစုက နေပြည်တော် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး (ခုတင်-၁၀၀၀)အတွက် အလှူငွေများ လှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၀
ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကိုကိုနှင့် ဇနီး မိသားစုက နေပြည်တော် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး (ခုတင်-၁၀၀၀)အတွက် အလှူငွေများ လှူဒါန်းခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး (ခုတင်-၁၀၀၀) အုပ်ချုပ်မှုဆောင် ရှိ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ သက်ခိုင်ဝင်း တက်ရောက်လက်ခံ သည်။

လှူဒါန်းပွဲအခမ်းအနားသို့ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအေးထွန်း၊ ပြည်ထောင်စု ရွေးကော်မရှင်ကော်မရှင်မှ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးရုံး

နှင့် ဦးစီးဌာနများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ နေပြည်တော် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး (ခုတင်-၁၀၀၀) မှ ဆေးရုံအုပ်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက် ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီး ဒေါက်တာ သက်ခိုင်ဝင်းက လက်ခံရယူပြီး (ယာဝ) ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာပြန်လည်ပေးအပ်ကာ ကျေးဇူး တင်စကား ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



မြန်မာနိုင်ငံစစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ ဗဟိုကောင်စီနှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေး (၂၀၂၄)ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၀
မြန်မာနိုင်ငံ စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ ဗဟိုကောင်စီ နှစ်ပတ်လည် အစည်းအဝေး (၂၀၂၄) ကို ယနေ့ တွင် နေပြည်တော်ကောင်စီ နယ်မြေ ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံ စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ ဗဟိုဌာနချုပ်ရုံး အစည်းအဝေး ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ မြန်မာနိုင်ငံ စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ ဗဟိုဌာန ချုပ်နှင့် နေပြည်တော်မှ ဗဟို ကောင်စီဝင်များ၊ ဗဟိုကောင်စီဝင် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ တက် ရောက်ကြပြီး တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များမှ ဗဟိုကောင်စီဝင် များက Online စနစ်ဖြင့် တက်ရောက်ကြသည်။

အစည်းအဝေးတွင် သဘာ ပတ်မြန်မာနိုင်ငံစစ်မှုထမ်းဟောင်း အဖွဲ့ ဗဟိုကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယ ဒိုလ်ချုပ်ကြီး စိန်ဝင်း(အငြိမ်းစား) က အစည်းအဝေးကို မြန်မာနိုင်ငံ စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ ဥပဒေနှင့်



ဥပဒေဆိုင်ရာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း များအရ ပုံမှန်ကျင်းပခြင်းဖြစ် ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ စစ်မှုထမ်း ဟောင်းအဖွဲ့ကို ခွဲတာဝန် အရေးသုံးပါးနှင့် တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများ၏ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး တန်းတူ ဖြစ်တူ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက် ရန် အမျိုးသားကာကွယ်ရေး နှင့် လုံခြုံရေးလုပ်ငန်းများတွင် တပ်မတော်၏ အရန်အင်အား အဖြစ်တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန် ရန်ဆိုင်ရာ ရည်ရွယ်ချက်များနှင့် အညီ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း၊ ထောက်ပံ့ရေးအပိုင်းတွင် ပုံမှန် ထောက်ပံ့မှုများအပြင် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်မှစတင်၍ အသက် ၈၀ နှစ်ပြည့်နှင့်အထက် အဖွဲ့ဝင် ၄၈၂ ဦးကို တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ်

ငါးသောင်းနှုန်း၊ အသက် ၉၀ နှစ် နှင့်အထက်အဖွဲ့ဝင် ၄၁၈ ဦးတို့ အတွက် တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် တစ်သိန်းနှုန်း၊ အသက် ၁၀၀ နှစ် နှင့်အထက် အဖွဲ့ဝင် ၁၀ ဦး အတွက် တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် တစ်သိန်းငါးသောင်း နှုန်းဖြင့် တိုးမြှင့် ထောက်ပံ့နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ယနေ့ကျင်းပသည့် အစည်းအဝေး တွင် ဗဟိုကောင်စီဝင်များက

မိမိတို့၏ ဆောင်ရွက်ချက်များ၊ ဆွေးနွေးတင်ပြလိုသည့် အချက် များ၊ အကြံပြုချက်များကို ပွင့်ပွင့် လင်းလင်း သုံးသပ်တင်ပြပေးရန် မှာကြားသည်။

ထို့နောက် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ခုနှစ် ကာလအတွက် ဗဟိုအမှုဆောင် အဖွဲ့အစီရင်ခံစာ အနှစ်ချုပ်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ ဗဟိုဌာနချုပ်ရုံး ဖွဲ့စည်းပုံပြင်ဆင် ခြင်းများကို ဗဟိုအမှုဆောင် အဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူးက လည်း ကောင်းလုပ်ငန်းအဖွဲ့များအလိုက် တင်ပြချက်၊ သုံးသပ်ချက်များကို လုပ်ငန်းအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူးများ က လည်းကောင်း ရှင်းလင်း တင်ပြပြီး ဗဟိုအမှုဆောင်အဖွဲ့ ဘဏ္ဍာရေးမှူးက ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ရသုံးမှန်းခြေ ငွေစာရင်းကို တစ်ပြောင်တစ်ပြိုင် ဆောင်ရွက်သည်။

ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များမှ ဗဟိုကောင်စီဝင် များနှင့် ဗဟိုကောင်စီဝင် တပ်မတော် အရာရှိကြီးများက

ငါးတို့၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက် ချက် အစီရင်ခံစာများအား Online စနစ်ဖြင့် ဖတ်ကြားတင်ပြခဲ့ ရာ ဆွေးနွေးတင်ပြမှုများနှင့် ပတ်သက်၍ ဗဟိုအမှုဆောင် အဖွဲ့ဝင်များက ပြန်လည်ရှင်းလင်း ဆွေးနွေးခြင်း၊ တက်ရောက်လာ သူများက အထွေထွေဆွေးနွေး ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် စစ်မှုထမ်းဟောင်း အဖွဲ့ ကြပ်ကဲရေးအဖွဲ့များတွင် လစ်လပ် တာဝန်နေရာများကို အစားထိုး ခန့်အပ်ခြင်း၊ ဗဟိုအမှုဆောင်အဖွဲ့ အစီရင်ခံစာ၊ ဗဟိုဌာနချုပ်ရုံး ဖွဲ့စည်း ပုံနှင့် ဘဏ္ဍာရေးအစီရင်ခံစာ များအား အတည်ပြုခြင်း၊ မှတ်တမ်းတင်ခြင်း၊ ဆုံးဖြတ်ချက် ချမှတ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြ ပြီး သဘာပတ် မြန်မာနိုင်ငံစစ်မှု ထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ ဗဟိုကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌက နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြား၍ အစည်းအဝေးကို ရုပ်သိမ်းလိုက်ကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

တပ်ကုန်းမြို့၌ သွေးလွန်တုပ်ကွေးကာကွယ်ရေး ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်



တပ်ကုန်း ဇွန် ၂၀
နေပြည်တော် တပ်ကုန်းမြို့ အောင်ဇေယျရပ်ကွက် နယ်မြေ ၁၂ ခုတွင် သွေးလွန်တုပ်ကွေး ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် အတူအတိတ်ဆေးဆတ်ခြင်းလုပ်ငန်း ကို ပြုလုပ်ရာ မြို့နယ်ပြည်သူ့ ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာ အုပ်စိုးလင်းနှင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများက အဖွဲ့ ရှစ်ဖွဲ့ခွဲ၍ တစ်အိမ်တက်ဆင်း

အတိတ်ဆေးဆတ်ခြင်း လုပ်ငန်း များကို ဇွန် ၂၀ ရက် နံနက်က ဆောင်ရွက်သည်။

ယင်းနောက်အမှတ်(၁)အခြေခံ ပညာအထက်တန်းကျောင်း၌ ဖွဲ့စည်း သွေးလွန်တုပ်ကွေး ဆောင် ရွက်ပြီး ကျန်းမာရေးဟောပြောပွဲ အဖြစ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ များအား သွေးလွန်တုပ်ကွေး ရောဂါဆိုင်ရာ အသိပညာများကို မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီး ဌာနမှူးက ဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တင်ဇော်

လှည်းကူးမြို့နယ်၌ မိုးစပါးမျိုးစေ့ချက်ရိယာဖြင့် လက်တွေ့ပြသ

လှည်းကူး ဇွန် ၂၀
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှည်းကူးမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက ကြီးပွား၍ မိုးစပါးမျိုးစေ့ချက်ရိယာဖြင့် ဆင်းသုခမျိုး မျိုးစေ့ချခြင်း ကွင်းသရုပ်ပြစိုက်ပျိုးပွဲကို ဇွန် ၁၆ ရက်က အုန်းနဲကုန်းကျေးရွာ ကွင်းအမှတ် (၁၀၃၃-က)၊ ဦးပိုင်အမှတ် (၃၉/က)၊ တောင်သူ ဦးနေမျိုး မောင်၏ လယ်မြေငါးဧက၌ ပြုလုပ်သည်။

ထို့နောက် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများက အဆိုပါ တောင်သူ၏လယ်မြေ၌ မိုးစပါးမျိုးစေ့ချက်ရိယာ (Seeder) ဖြင့် ဆင်းသုခမျိုး မျိုးစေ့ချခြင်း ကွင်းသရုပ်ပြစိုက်ပျိုးပွဲပေးရာ မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေး ကြီးကြပ်မှုအဖွဲ့များ၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် တောင်သူများ တက်ရောက်ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



အမုန်းစကားကို ဆန့်ကျင်ကြ၊ တားဆီးကြရမည်

လူမျိုး၊ ကိုးကွယ်ရာဘာသာ၊ ကျား/မ(သို့မဟုတ်) မည်သူမည်ဝါ ဖြစ်သည်ဆိုသည့် အကြောင်းအရာတို့အပေါ်အခြေပြု၍ လူပုဂ္ဂိုလ် တစ်ဦး (သို့မဟုတ်) လူအုပ်စုတစ်စုကို မှုတ်မုတ်ရှုတ်ရှုတ် ဝေဖန်သည့် (သို့မဟုတ်) မလိုမုန်းထားမှုကိုဖော်ပြသည့် ဆက်ဆံမှုတစ်မျိုးမျိုးကို ရည်ညွှန်းပြီး အကြမ်းဖက်ရန် လှုံ့ဆော်ခြင်းသည် အမုန်းစကားပင် ဖြစ်သည်။

အမုန်းစကားပြန်ပွားခြင်းသည် လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်း ခွဲခြား

ဆက်ဆံမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကိုဖြစ်ပေါ်စေပြီး ဂုဏ်သိက္ခာရှိစွာ နေထိုင်ရန်နှင့် ငြိမ်းချမ်းပြီးညီညွတ်သည့် လူ့အဖွဲ့အစည်းတည်ဆောက် ရန် မျှော်မှန်းချက်တို့ကို ထိခိုက်စေသည့်အပြင် အကျင့်စာရိတ္တကို လည်း ထိပါးစေသည်။

သို့ဖြစ်၍ ပြည်သူများအနေဖြင့် အမုန်းစကားများကို ရှုတ်ချ ရန်နှင့်တားဆီးရန် စီမံဆောင်ရွက်ရမည်။ အမုန်းစကား ဆန့်ကျင် သည့် လှုပ်ရှားမှုများတွင် အားလုံးပါဝင်ရန်နှင့် ပိုမိုအားပေး ရမည်။

ပညာသည်အမြတ်ဆုံးရတနာ လေ့လာမှတ်သားသင်ယူပါ

ခင်သန်းမြင့်

မေလရဲ့ နွေရက်အလွန် မုတ်သုံမိုးဦးနဲ့အတူ ဇွန်လ ၃ ရက်နေ့ကစပြီး ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်အတွက် အခြေခံပညာကျောင်းများစတင်ဖွင့်လှစ်ပါပြီ။ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်အတွက် ကျောင်းအပ်နှံရေး သီတင်းတစ်ပတ်ကာလအတွင်း အခြေခံပညာကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၆၃ သိန်းကျော်ကျော် ကျောင်းအပ်နှံခဲ့ကြတယ်လို့ သက်ဆိုင်ရာရဲ့ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနကလည်း ကျောင်းအပ်နှံ တုံ့ကလေးတွေအားလုံးအတွက် ကျောင်းသုံးပြုပစ္စည်း ပုံနှိပ်စာအုပ်၊ ဗလာစာအုပ်၊ ခဲတံ၊ ဘောပင်တွေ အခမဲ့ဖြန့်ဝေပေးပြီး မူလတန်းအဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူတွေကို ကျောင်းဝတ်စုံတွေပါ အခမဲ့ဖြန့်ဝေပေးတယ်လို့ သိရပါတယ်။

တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် တိုးတက်လာတဲ့ ကျောင်းအပ်နှံမှုကိန်းဂဏန်းတွေ ကျောင်းအပ်နှံ တဲ့နေ့မှာ ကျောင်းဝတ်စုံ၊ ပြဋ္ဌာန်းစာအုပ်၊ ဗလာစာအုပ်၊ ခဲတံ၊ ဘောပင်လေးတွေကို ပွေ့ပိုက်ပြီးထွက်လာကြတဲ့ သားသား မီးမီးတွေ ကျောင်းဖွင့်ရက်မှာ ကျောင်းဝတ်စုံအဖြူ၊ အစိမ်းကိုယ်စီနဲ့ လန်းဆန်းတက်ကြွပျော်ရွှင်စွာ ကျောင်းစတင်လာကြတဲ့ နိုင်ငံတော်ရဲ့ အနာဂတ်ရင်သွေးငယ်တွေကို တွေ့မြင်ရတာ အနာဂတ်နိုင်ငံတော်နဲ့ မြန်မာ့လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွက် အားတက်ဝမ်းမြောက်စရာဖြစ်ရပါတယ်။

ပညာခေတ်မှာ လူတစ်ဦးချင်းရဲ့ ကြံ့မာမှု၊ မိသားစုနဲ့ လူ့အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်၊ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံရဲ့ ရှေ့အနာဂတ်အလားအလာကို ပညာတတ်မှု၊ မတတ်မှုဆိုတဲ့ ပညာရေးရေချိန်စံနှုန်းကသာ အဆုံးအဖြတ်ပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့လည်း မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် နိုင်ငံတိုင်းက ကိုယ့်နိုင်ငံရဲ့ ပညာရေးစနစ် မြင့်မားထက်မြင့်အောင် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းတွေကို ခေတ်နဲ့လျော်ညီအောင် ပြဋ္ဌာန်းသင်ကြားပေးနေခြင်းပဲဖြစ်ပါတယ်။

ဘောလုံးပရိသတ်တွေဟာ ပွဲအပြီး အမှိုက်တွေကို လိုက်လံသိမ်းဆည်းပေးခဲ့ ခေတ်နဲ့လျော်ညီတဲ့ပညာရေးစနစ်က မွေးထုတ်ပေးလိုက်တဲ့နိုင်ငံသားတွေ နိုင်ငံတွေအနေနဲ့လည်း ပညာရဲ့ရင့် ပွဲလယ်တင့်ဆိုသလို ကမ္ဘာ့အလယ်မှာ မျက်နှာပန်းလှ လှထဲတင့်တယ်ပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်တွေကကျင်းပခဲ့တဲ့ ကမ္ဘာ့ဖလားဘောလုံးပြိုင်ပွဲ၊ အာရှလားဘောလုံးပြိုင်ပွဲတွေမှာဆို ဂျပန်ဘောလုံးပရိသတ်တွေဟာ ဂျပန်လက်ရွေးစင်ဘောလုံးအသင်း ရုံးခန်းမဲ့တဲ့ပွဲစဉ်မှာတောင် ပွဲအပြီးမှာ ပွဲကြည့်စင်ထဲက အမှိုက်တွေကို လိုက်လံသိမ်းဆည်းပေးခဲ့ကြလို့ အများရဲ့ချီးကျူးလေးစားမှုကို ခံယူရရှိခဲ့ကြပါတယ်။

ဂျပန်နိုင်ငံအနေနဲ့ မူလတန်းအရွယ်ကတည်းက ကျောင်းပညာရေးအပြင် ကိုယ့်အားကိုးယုံကြည်စိတ်ချရတဲ့ အများနဲ့စုပေါင်းလုပ်ဆောင်နိုင်အောင် တစ်ကိုယ်ရေသန့်ရှင်းမှု၊ ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်းမှု ရှိအောင်၊ စည်းကမ်းတကျသွားလာနေထိုင်တတ်အောင် ငယ်စဉ်ကတည်းက သင်ကြားပေးခဲ့တဲ့ ဂျပန်ပညာရေးစနစ်ရဲ့ အကျိုးကျေးဇူးရလဒ်လို့ပဲ ဆိုရပါမယ်။



ရန်ကုန်နည်းပညာတက္ကသိုလ်၌ ပညာရေးသင်ယူနေသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို တွေ့ရစဉ်။ အောင်မြင်မြတ်(ပြန်/ဆက်)

ပြီးခဲ့တဲ့ရက်ပိုင်းကလည်း လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာထက်မှာ တရုတ်မူလတန်းကျောင်းတစ်ကျောင်းက ကျောင်းသား ကျောင်းသူကလေးငယ်တွေကို မိဘတွေအနေနဲ့ ကိုယ့်ရင်သွေးငယ်ကလေးတွေ ပညာတတ်ကြီးဖြစ်အောင် လုပ်ငန်းခွင်မှာ ပင်ပန်းတကြီး ကြိုးစားလုပ်ကိုင်နေတဲ့မိမိဒီယိုမှတ်တမ်းတွေ ဖွင့်ပြနေတာတွေ့လိုက်ရတယ်။

ပညာမတတ်ရင် ဘဝမှာ ရှမ်းကန်ရတယ်ဆိုတဲ့ အတွေးအမြင်ကို ပေးချင်တဲ့ဘဝဘော ဒီမှတ်တမ်းမိမိဒီယိုကြည့်ပြီး ကျောင်းသားကျောင်းသူကလေးငယ်အချို့ မျက်ရည်ကျတဲ့ အထိ ဝမ်းနည်းစိတ်မကောင်းဖြစ်နေကြတဲ့ မြင်ကွင်းကိုလည်း တွေ့မြင်ခဲ့ရတယ်။ ရည်ရွယ်ချက်ကတော့ စာကိုကြိုးစားသင်ယူကြရမို့ ပညာမတတ်ရင် ဘဝမှာ ပင်ပန်းဆင်းရဲစွာ ရှမ်းကန်ရတယ်ဆိုတဲ့ အတွေးအမြင်ကို ပေးချင်တဲ့ဘဝဘောဖြစ်ပါလိမ့်မယ်။

ကျွန်မတို့ မြန်မာ့လူ့အဖွဲ့အစည်းဟာလည်း ပညာကို မြတ်နိုးတန်ဖိုးထားတဲ့ လူ့အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်ပါ။ “ပညာရွှေအိုး လူမနိုး”တို့၊ “ပညာရဲ့ရင့် ပွဲလယ်တင့်”တို့ စတဲ့ ပညာဂုဏ်၊ ပညာရဲ့တန်ဖိုးကို ဖော်ကျူးပြတဲ့ စကားပုံတွေ၊ ဆောင်ပုဒ်တွေနဲ့တကွ မိဘများက သားသမီးများကို ငယ်စဉ်ကတည်းက ဆိုဆုံးမလေ့ရှိပါတယ်။

မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှုဖွဲ့တောင်ဆိုမယ့် မြတ်စွာဘုရားရှင် ဟောကြားတော်မူခဲ့တဲ့ ၃၈ ဖြာမင်္ဂလာတရားတော်မှာလည်း “အကြားအမြင်အဟုသုတများခြင်း စက်မှုလက်မှု အတတ်တစ်ခုခုတတ်ကျွမ်းခြင်း။

လူမှုရေးရာကွဲဝတ်များသင်ကြားထားခြင်း” စတဲ့ တရားသုံးပါးကိုလည်း ကြီးပွားချမ်းသာကြောင်း ကောင်းမြတ်သောမင်္ဂလာများအဖြစ် ညွှန်ပြတော်မူခဲ့ပါတယ်။

ချမ်းမြေ့ဆရာတော်ကြီးကလည်း ချမ်းမြေ့ရိပ်သာသို့လာရောက်ပြီး ကုသိုလ်ရာဇာဓိပတိကြတဲ့ ရှင်သာမဏေများ၊ ကျောင်းသားများအတွက် သင်ကြားရေးအထောက်အကူအဖြစ် ရေးသားပြုစုခဲ့တဲ့ “ချမ်းမြေ့မင်္ဂလာသင်စရာ”စာအုပ်ငယ်မှာ ဗဟုသုတရှိခြင်းသည် မင်္ဂလာဖြစ်သည်ဆိုသော်လည်း အဖြစ်ကင်းသော ဗဟုသုတသည်သာ မင်္ဂလာဖြစ်၍ အဖြစ်မကင်းသော ဗဟုသုတမှာမူ မင်္ဂလာမဖြစ်ပေ။

အပြစ်ကင်းသော ဗဟုသုတဖြစ်စေကာမူ မိမိရရှိထားသောဗဟုသုတနှင့်အညီ လိုက်နာကျင့်ကြံသူအတွက်သာ မင်္ဂလာဖြစ်၏။ မလိုက်နာမကျင့်ကြံသူအတွက်မှာမူ သူ၏ဗဟုသုတသည် မျက်မမြင်ထွန်းညှိသော မီးရောင်နှင့်သာတူလေ၏။ “ဟူ၍လည်းကောင်း၊ သိပ္ပံမင်္ဂလာတရားတော်မှာ “မည်သည့်အတတ်ပညာကိုမဆို တတ်မြောက်အောင် သင်ယူရ၏။ အတတ်ပညာပေါင်းများစွာကို အနည်းငယ်မိဖွဲ့ မပြည့်မစုံတတ်မြောက်သူထက် တစ်ခုတည်းသောအတတ်ပညာကို အပြည့်အစုံတတ်မြောက်သူက လူလောကကို အကျိုးပိုပြုနိုင်၍ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှုလည်းစိတ်ချရ၏” ဟူ၍လည်းကောင်း။

ဝိနယော စ သူသိကိုတောမင်္ဂလာတရားတော်နဲ့ပတ်သက်ပြီး “ကိုယ်ပိုင်ဉာဏ်လည်းမရှိ၊ ဆရာထံက ကောင်းစွာသင်ယူထားအပ်သော နေ့နည်း၊ ထိုင်နည်း၊ ဝိနည်းကျင့်ဝတ်လည်း မရှိသော လူအများစုသည် တောထဲ၌ ကျွဲကန်းလှည့်လည်သွားလာသကဲ့သို့ လှည့်လည်သွားလာနေထိုင်ရ၏။

ထို့ကြောင့် ဤလောက၌အချို့သူတို့သည် ဆရာကောင်းထံ၌ နည်းသင်ယူကြကုန်ပြီ။ ထိုသို့သင်ယူထားကြခြင်းကြောင့် နေ့နည်း၊ ထိုင်နည်း၊ ဝိနည်းကျင့်ဝတ်၌ လိမ္မာယဉ်ကျေးကြကုန်သော်လည်း ထိုသူတို့သည် တည်ကြည်သောစိတ်ရှိကြကုန်လျက် နေထိုင်ကြကုန်၏။”ဟူ၍ သတ္တန်ပါတ်၊ ဂန္ဓာရဇာတ်လော ဂန္ဓာရရသေ့က ဝိဒေဟရသေ့ကိုဆုံးမသော စကားကို ကိုးကားပြီး ဆရာတော်ကြီးကဆောင်ပုဒ်အဖြစ် . . .

“ကိုယ်ပိုင်ဉာဏ်မဲ့၊ သင်ယူခဲ့၍၊ ကင်းမဲ့ပညာ၊ ဉာဏ်တုံးပါမျှ၊ မဟာမြင်လယ်၊ ကျွဲကန်းနယ်၊ ခက်ဖွယ်ကြုံရသည်။

ဆရာကောင်းထံ၊ နည်းနာခံ၍၊ သင်အကြံကျင့်၊ ပညာပွင့်သော်၊ ကိုယ်ကျင့်စုံညီ၊ စိတ်တည်ကြည်၊ ရွှင်ကြည်ချမ်းမြေ့ပါသတည်း”ဟူ၍လည်းကောင်း ရေးသားတော်မူခဲ့ပါတယ်။

ပါမောက္ခချုပ်ဆရာတော်ကြီး ဒေါက်တာအရှင်နန္ဒမာလာဘိဝံသကလည်း ပညာနဲ့ပတ်သက်ပြီး “သိမြင်လိုမှုဆန္ဒကြောင့် စာပေသင်ယူကြားနာကြသဖြင့် သိမြင်လိုမှုနှင့်အမျှ သူတတ်အခြေခံ၍ ကြံစည်သုံးသပ်ဆုံးဖြတ်ပိုင်ပိုင် သိစွမ်းနိုင်သည့် ဉာဏ်ပညာလည်း တိုးတက်လာရပါသည်။ ဤဆန္ဒနှင့် သူတတ်အခြေခံအကြောင်းနှစ်ရပ်သည် ပညာရရန်အတွက် လိုလောက်သောအကြောင်းနှစ်ရပ်ဖြစ်ပါသည်။

ပညာရလာလျှင် အဆိုးအကောင်းကို ခွဲခြားသိမြင်တတ်

ပညာရလာလျှင် ငှင်းပညာဖြင့် အဆိုးအကောင်းအကျိုးအကြောင်းကို ခွဲခြားသိမြင်တတ်ပါသည်။ ပညာမရှိလျှင် မျက်မမြင်သူကနဲ့ စမ်းတဝါးဝါးစခန်းသွားလျှင် လိုရာဌာနမရောက်ဘဲ ဒုက္ခအဖုံဖုံကြုံရသလို ပညာမရှိလျှင် အရာရာတွင်ဆင်ခြင်ဆုံးဖြတ်နိုင်စွမ်းမရှိသဖြင့် အမှားမှားအယွင်းယွင်းဖြင့် နောက်ဆုံး ဒုက္ခတွင်း၌သာ နစ်မြုပ်ရပါသည်။ ထို့ကြောင့် အရာရာတွင် အဆိုးအကောင်း အကျိုးအကြောင်းကို ခွဲခြားသိတတ်သော ပညာရရှိရန် လိုအပ်ပါသည်။”ဟူ၍ (၃၀)ပြည့် မဟာသုဗောဓာရုံကျောင်းတိုက်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ်ပေးပို့သော သဝဏ်လွှာမှာ ရေးသားတော်မူခဲ့ပါတယ်။

ထို့အတူ ပါမောက္ခချုပ်ဆရာတော်ကြီးက လူငယ်များကို “လူလောကမှာ ငွေကြေးနေဟာ တကယ့်အနှစ်သာရမဟုတ်ဘူး။ တကယ့်အနှစ်သာရဆိုတာကို ဗုဒ္ဓမြတ်စွာက ‘ပညာ နုရနန် ရတနာ’တို့။ လူတွေရဲ့တကယ့်အနှစ်သာရ ရတနာဟာ အသိပညာ။ အတတ်ပညာပဲနော်။ အေး . . . ဒါကြောင့်မို့ အဲဒါတွေဆုံးရှုံးသွားလို့ရင် တကယ့်ဆုံးရှုံးမှု ကိုယ့်ကိုယ်ထိခိုက်မနစ်နာဘူးလား။ ထိခိုက်တယ်။ ကိုယ့်ထိခိုက်တာနဲ့တစ်ပြိုင်နက် သူတစ်ပါးကိုရောတစ်ဖက်တစ်လမ်းအားဖြင့် တိုက်ရိုက်မဟုတ်တောင် ထိခိုက်သွားနိုင်တယ်”စသည်ဖြင့် လူငယ်များသို့ ဩဝါဒဆိုပြီး ဟောတော်မူခဲ့ပြီ ဆိုဆုံးမတော်မူခဲ့ပါတယ်။

သို့ကြောင့်မို့ ပညာခေတ်မှာ မိဘများက မိမိရင်သွေးငယ်များ ပညာကိုကြိုးစားသင်ယူပြီး ပညာတတ်ကြီးတွေဖြစ်လာအောင် မိဘဝတ္တရားနဲ့အညီ ငယ်စဉ်ကတည်းက အတတ်လည်းသင် ပွဲပြင်ဆုံးမပေးဖို့လိုသလို ကျောင်းသားလူငယ်မောင်မယ်တွေအနေနဲ့လည်း တကယ့်အနှစ်သာရ ရတနာဟာ အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ၊ ပညာသည်သာ အမြတ်ဆုံးရတနာ။ ပညာသည်သာ အားထားရာဆိုတာကို နားလည်သဘောပေါက်ပြီး သီတဂူကမ္ဘာ့ဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ် အမိတ်သီတဂူဆရာတော်ကြီးက ၂၀၀၃-၂၀၀၄ ပညာသင်နှစ် စာသင်သားအသစ်ကြိုဆိုပွဲ (မောင်မယ်သစ်လွင်ကြိုဆိုပွဲ) မှာ မိန့်ကြားခဲ့တဲ့ “အားလုံးသော သင်တန်းသား သင်တန်းသူ တို့တစ်တွေ များများသင်၊ မြန်မြန်သင်၊ သေသေချာချာသင်၊ ပျော်ပျော်ရွှင်ရွှင်သင်၊ မရပ်မနားသင်” ဆိုတဲ့ ဩဝါဒစကားတော်နဲ့အညီ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ်မှာ လေ့လာမှတ်သားသင်ကြားနိုင်ကြပါစေသတည်း။ ။

❖ **ပညာခေတ်မှာ လူတစ်ဦးချင်းရဲ့ ကြံ့မာမှု၊ မိသားစုနဲ့ လူ့အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်၊ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံရဲ့ ရှေ့အနာဂတ်အလားအလာကို ပညာတတ်မှု၊ မတတ်မှုဆိုတဲ့ ပညာရေးရေချိန်စံနှုန်းကသာ အဆုံးအဖြတ်ပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်မို့လည်း မြန်မာနိုင်ငံအပါအဝင် နိုင်ငံတိုင်းက ကိုယ့်နိုင်ငံရဲ့ ပညာရေးစနစ် မြင့်မားထက်မြင့်အောင် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းတွေကို ခေတ်နဲ့လျော်ညီအောင် ပြဋ္ဌာန်းသင်ကြားပေးနေခြင်းပဲဖြစ်ပါတယ်။**

၂၀၂၄ ခုနှစ် ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီးဌာန၏ ငါးမျိုးစိတ် စိုက်ထည့်ခြင်းနှင့် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲအခမ်းအနား ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၀

၂၀၂၄ ခုနှစ် ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီးဌာန၏ ငါးမျိုးစိတ်စိုက်ထည့်ခြင်းနှင့် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် သတိမှတ်နေရာများ၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဒေါက်တာသိတာဦး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် ဒုတိယရှေ့နေချုပ် ဒေါက်တာဝင်းဝင်းဦး၊ ဝန်ကြီးရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ဦးစီးဌာနမှူးမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယအမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များသည် ငါးသားပေါက်ကောင်ရေ စုစုပေါင်း ၃၀၀၀ ကို ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီးဌာန၏ ရုံးအဝင်လမ်းရှိ တစ်ဖက်ပိတ်ဆည်အတွင်းသို့ ငါးမျိုးစိုက်ထည့်ပေးကြသည်။

သင်တန်းကျောင်း၌ ဆက်လက်ကျင်းပရာ သတိမှတ်နေရာများ၌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်က တရုတ်စကားပင်ကို စိုက်ပျိုးပေးပြီး (ယာပုံ) ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် ဒုတိယရှေ့နေချုပ်၊ ဝန်ကြီးရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ဦးစီးဌာနမှူးမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယအမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များက တရုတ်စကားပင်၊ ငှက်အာဆီယံသေပြေနှင့် ကံကော်ပင်တို့ကို စိုက်ပျိုးပေးကြသည်။

ယင်းနောက် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကို နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ဥက္ကဋ္ဌရသီရိမြို့နယ် ဇေယျာသီရိရပ်ကွက်ရှိ ဥပဒေအသိပညာပြန့်ပွားရေး

ထိုနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် ဒုတိယရှေ့နေချုပ်တို့သည် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့်အတူ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ၏ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးနေမှုကို



လိုက်လံကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ ယခုနှစ် ဥပဒေရေးရာဝန်ကြီးဌာန၏ မိုးရာသီ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတွင် တရုတ်စကားပင်၊ ငှက်အာဆီယံ သေပြေနှင့် ကံကော် အရိပ်ရလေကာပင်များကို စုပေါင်းစိုက်ပျိုးပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန ၂၀၂၄ ခုနှစ် မိုးရာသီ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၀

အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန၏ ၂၀၂၄ ခုနှစ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် အဆိုပါဝန်ကြီးဌာနနှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိသည့် ရုံးဝင်းအနောက်ဘက် မြေကွက်လပ်နေရာ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမြင့်နောင် အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ တက်ရောက်ကြသည်။



ခြင်းဖြင့် ပတ်ဝန်းကျင်စိမ်းလန်းစိုပြည်သာယာလှ လာမည်ဖြစ်သည့်အတွက် ယခုနှစ် မိုးရာသီကလတွင် နိုင်ငံပိုင်သစ်တောစိုက်ခင်းများအပါအဝင် တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာဖြင့် သစ်ပင်ပေါင်း ၂၂ ဒသမ ၃၂၂ သန်း စိုက်ပျိုးသွားမည်ဟု သိရှိရပါကြောင်း၊ သစ်ပင်များ စိုက်ပျိုးခြင်းဖြင့် ထိုနောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် ဌာနအကြီးအကဲများက ပျိုးပင်များကို သတ်မှတ်နေရာများ၌ ဦးဆောင်စိုက်ပျိုးကြပြီး (ဝဲပုံ) ဌာနဆိုင်ရာ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများက အမျိုးသားရေးလှုပ်ရှားမှုအသွင်ဖြင့် ပျိုးပင်များ စုပေါင်းစိုက်ပျိုးနေမှုကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးသည်။ အလုပ်သမား ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ယခုနှစ်မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲတွင် ကျွန်း ၈၆၇ ပင်၊ ယမနေ ၈၇၉ ပင်၊ ပေါင်း ၁၇၄၆ ပင်ကို တစ်တန်းစီစိုက်ပျိုး၍ မန်ဂျန်များပင် ၁၀၃၀ ကို စိုက်ခင်းပတ်လည် အနားစပ်များတွင် စိုက်ပျိုးခဲ့သဖြင့် စုစုပေါင်း ၂၇၇၆ ပင်ကို စုပေါင်းစိုက်ပျိုးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုတိုက်ဖျက်ရေး လုပ်ငန်းအဖွဲ့အစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၀

ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး လုပ်ငန်းအဖွဲ့၏ အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်အရရှိ ကျင်းပပြုလုပ်သည်။ (အောက်ပုံ) အစည်းအဝေးသို့ လုပ်ငန်းအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သန်းသန်းဆွေ၊ လုပ်ငန်းအဖွဲ့ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ အက်လိုင်စားမူတိုက်ဖျက်ရေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးကျော်ဝင်းသန်း၊

လုပ်ငန်းအဖွဲ့ အတွင်းရေးမှူး ငွေကြေးဆိုင်ရာစုံစမ်းထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ယာယီရဲမှူးချုပ် သန်းလွင်မောင်၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်အရရှိ ကြီးများ၊ ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုတိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းအဖွဲ့ဝင်များ ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန၊ အထူးစုံစမ်းစစ်ဆေးရေး ဦးစီးဌာန၊ ငွေရေးကြေးရေး

တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။ အစည်းအဝေးတွင် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဥက္ကဋ္ဌ (၁) ကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးထောက်ပံ့မှုတိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ တိုးတက်မှုအစီရင်ခံစာ အပေါ် အာရုံစိုက်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့နှင့် ပြုလုပ်ခဲ့သည့် မျက်နှာချင်းဆိုင် အစည်းအဝေးတွင် ဆွေးနွေး ဆုံးဖြတ်ချက်များအရ APJG မှအက်ဖြတ်သူများအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မှုများသည် တိုးတက်မှုကြောင့်နှင့် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများအပေါ် အသိအမှတ်ပြုခဲ့ကြောင်း၊ ရလဒ်ကောင်းများအနေဖြင့် ၂၀၂၄ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၅ ခုနှစ်အထိ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရမည့် အစီအမံ(၅)ခုသည် ကြီးမားစွာ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရေးအဆင့်သို့ တိုးမြှင့်ရရှိခဲ့ကြောင်း၊ အသိအမှတ်ပြု တိုးတက်မှုများ ရရှိခဲ့သော်လည်း

အဆင့်သတ်မှတ်ချက် ပိုမိုရရှိရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရန်နှင့် တရားမဝင် ဒစ်ဂျစ်တယ်ငွေကြေးများ ရောင်းဝယ်လဲလှယ်ခြင်းနှင့် နိုင်ငံခြားငွေကြေးကစားနေသူများနှင့် ဟန်ဒီလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေသူများကို တရားဝင်လိုင်စင်မရှိဘဲ ဆောင်ရွက်နေသည့် အတွက် ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေနှင့် ငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းများဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။ ဆက်လက်၍ ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုတိုက်ဖျက်ရေး လုပ်ငန်းအဖွဲ့၏ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌနှင့် အတွင်းရေးမှူးတို့ကလည်း FATF နှင့် ICRG အစည်းအဝေးများတွင် တင်ပြရန်အချက်များနှင့် APJG သို့ လေးလတစ်ကြိမ်တင်ပြရသည့် တိုးတက်မှုအစီရင်ခံစာနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ရမည့် အချက်များကို ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



အဆင့်သတ်မှတ်ချက် ပိုမိုရရှိရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရန်နှင့် တရားမဝင် ဒစ်ဂျစ်တယ်ငွေကြေးများ ရောင်းဝယ်လဲလှယ်ခြင်းနှင့် နိုင်ငံခြားငွေကြေးကစားနေသူများနှင့် ဟန်ဒီလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေသူများကို တရားဝင်လိုင်စင်မရှိဘဲ ဆောင်ရွက်နေသည့် အတွက် ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေနှင့် ငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းများဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။ ဆက်လက်၍ ငွေကြေးခဝါချမှုနှင့် အကြမ်းဖက်မှုကို ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုတိုက်ဖျက်ရေး လုပ်ငန်းအဖွဲ့၏ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌနှင့် အတွင်းရေးမှူးတို့ကလည်း FATF နှင့် ICRG အစည်းအဝေးများတွင် တင်ပြရန်အချက်များနှင့် APJG သို့ လေးလတစ်ကြိမ်တင်ပြရသည့် တိုးတက်မှုအစီရင်ခံစာနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ရမည့် အချက်များကို ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

တောင်ငူမြို့၊ ကေတုမတီမြို့ဟောင်း ကျုံးနှင့် မြို့ရိုးများ၊ အဆောက်အအုံများကို ပျက်ယွင်းမှုမရှိအောင် ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းသွားရမည်

တောင်ငူ ဇွန် ၂၀
သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်ဦးလွင်သည် သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါ်နန္ဒာ၊ တိုင်းဒေသကြီး လူမှုရေးရာဝန်ကြီး ဦးမျိုးအောင်၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ဝန်ကြီးဌာနအတွင်းတွင် တောင်ငူမြို့၊ ကေတုမတီမြို့ဟောင်းသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။



ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် တောင်ငူ ကေတုမတီမြို့ဟောင်း အနောက်ဘက် မြို့ရိုးစင်တံခါးအနီးရှိ ကေတုမတီမြို့ဟောင်းမြို့ရိုးပြန်လည်တူးဖော်ထိန်းသိမ်းထားရှိမှုအခြေအနေကို သွားရောက်စစ်ဆေးရာ ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးညိုမြင့်ထွန်းက ကေတုမတီတောင်ငူမြို့၏ သမိုင်းကြောင်း၊ မြို့ရိုး၊ ကျုံးများနှင့် မြို့ဝင်တံခါးပေါက်များ၏ လက်ရှိအခြေအနေ၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ ရန်ပုံငွေဖြင့် ကျုံးနှင့်မြို့ရိုး ဖော်ထုတ်ထိန်းသိမ်းထားမှုအခြေအနေ၊ ကျုံးနယ်နိမိတ် သတ်မှတ်စိုက်ထူထားသည့်တိုင်များ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် တောင်ငူကေတုမတီမြို့ဟောင်း မြို့ရိုးကျုံးတို့၏ လက်ရှိအခြေအနေကို လည်းကောင်း၊ တောင်ငူကေတုမတီမြို့ဟောင်း မြို့ရိုးနှင့်ပန်းချီတံခါးပေါက်အနီးရှိ ယိုးဒယားပေါက်ကို ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ရန်ပုံငွေနှင့်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ထားရှိမှုကို လည်းကောင်း၊ တောင်ငူကေတုမတီမြို့ရိုး ပန်းချီတံခါးပေါက်မှတစ်ဆင့် ကေတုမတီမြို့ရိုး၊ ကျုံးနှင့် မြို့ဝင်တံခါးပေါက်များ၏ လက်ရှိအခြေအနေများကို

လည်းကောင်း လိုက်လံကြည့်ရှုသည်။ ထိုသို့ကြည့်ရှုစဉ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မြို့ရိုးနှင့်ကျုံးများသည် မိမိတို့၏ ဇာတိသွေး၊ ဇာတိမာန်ကို ဖော်ပြနိုင်သည်သာမက အတိတ်က တောင်ငူဘုရင်များ၏ ဘုန်းတန်ခိုး၊ လက်ရုံးရည်၊ နှလုံးရည်တို့ကို ပြသနေသောကြောင့် တောင်ငူကေတုမတီမြို့ဟောင်း ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ်ဖြစ်သည့် မြို့ရိုး၊ ကျုံးနှင့်မြို့ဝင်တံခါးပေါက်များကို ပြန်လည်ဖော်ထုတ်ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရန် အနာဂတ်မျိုးဆက်သစ်များကို လက်ဆင့်ကမ်းပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း မှာကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးသည် အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ တောင်ငူခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး စုပေါင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် တောင်ငူကေတုမတီမြို့ရိုးနှင့်ကျုံးကို ထိန်းသိမ်းမှုဆိုင်ရာအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်သည်။ အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက တောင်ငူမြို့၊ ကေတုမတီမြို့ဟောင်းမြို့တည် နှစ်တည်နှစ် ၅၀၀ ပြည့်အထိမ်းအမှတ်ပွဲတော်ကို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်မှစ၍ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူမြို့ရှိ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့မိမြို့ဖများ၊ ဒေသခံမိဘပြည်သူများက နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း ခမ်းခမ်းနားနား စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပပြုလုပ်လေ့ရှိကြောင်း၊ လွန်ခဲ့သောနှစ်ပေါင်း ၅၀၀ ကျော်က မင်းကြီးညို တည်ထောင်ခဲ့သော ကျုံးနှင့် မြို့ရိုးများ၊ အဆောက်အအုံများကို လက်ရှိအနေအထားထက် ပျက်ယွင်းမှုမရှိအောင် ပြန်လည်ဖော်ထုတ် ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းသွားရမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် မင်းကြီးမဟာသီရိဇေယျသုရ မင်းကြီးညို(အေဒီ ၁၄၆၈-၁၅၅၁) တည်ထောင်ခဲ့သည့် တောင်ငူကေတုမတီမြို့ဟောင်း မြို့ရိုးနှင့် ကျုံးနေရာများ၊ ရှေးဟောင်းအဆောက်အအုံများကို ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များအဖြစ် ထိန်းသိမ်းသွားနိုင်ရေးအတွက် တာဝန်ရှိသူများအားလုံး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါ်နန္ဒာမြစ်က ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်ဖြစ်သော တောင်ငူမြို့၊ ကေတုမတီမြို့ဟောင်း၊ မြို့ရိုး၊ ကျုံး၊ မြို့ဝင်ပေါက်များကို ရှေ့ပြည်တည်တံ့ရေးအတွက် ထိန်းသိမ်းသွားရန် လိုအပ်သည့်အချက်များကိုလည်းကောင်း၊ ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့်အမျိုးသားပြတိုက်ဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးညိုမြင့်ထွန်းက တောင်ငူမြို့၊ ကေတုမတီမြို့ဟောင်း၊ မြို့ရိုး၊ ကျုံး၊ မြို့ဝင်တံခါးပေါက်များနှင့်ဆိုင်ရာ သမိုင်းကြောင်းများကိုလည်းကောင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးလူမှုရေးရာဝန်ကြီးက တောင်ငူမြို့၊ ကေတုမတီမြို့ဟောင်း၊ မြို့ရိုး၊ ကျုံး၊ မြို့ဝင်တံခါးပေါက်များ တူးဖော်ထိန်းသိမ်းမှုအခြေအနေများကိုလည်းကောင်း၊ သမိုင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားစာကြည့်တိုက်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်မြင့်က သမိုင်းဆိုင်ရာသုတေသနပြုရန် လိုအပ်ချက်များကိုလည်းကောင်း၊ သမိုင်းသုတေသီဒေါက်တာမြသောင်းက တောင်ငူမြို့၊ ကေတုမတီမြို့ဟောင်းဆိုင်ရာ သုတေသနဆောင်ရွက်ခဲ့မှု အခြေအနေများကိုလည်းကောင်း၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမြင့်ဦးက ခေတ်အဆက်ဆက် တောင်ငူမြို့၊ ကေတုမတီမြို့ဟောင်းကျုံးနှင့် မြို့ရိုးပြုပြင်ထိန်းသိမ်းခြင်း လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ခဲ့မှုအခြေအနေများကိုလည်းကောင်း၊ ဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။

တင်ပြချက်များအပေါ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်သည်များ ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးမှာကြားပြီး တောင်ငူမြို့၊ ကေတုမတီမြို့ဟောင်း မြို့ရိုး၊ ကျုံး၊ မြို့ဝင်တံခါးပေါက်များ ထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်း ဖြင့်တင်ဆောင်ရွက်သွားမည့် အစီအစဉ်များကို ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်တွင်း မွေးမြူရေးအစာအတွက် ဆီကြိတ်ဖတ်လိုအပ်ချက်ကို ပြည်တွင်းဆီစက်များမှ ဖူလုံစွာဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေး ပူးပေါင်းကြိုးပမ်း

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၀
မွေးမြူရေး အစာကုန်ကြမ်းများ မှအသားမတ်အရင်းအမြစ်အဖြစ် သုံးစွဲသည့် ပဲပုပ်ဖတ်များ ပြည်ပမှတင်သွင်းမှုကို နှစ်အလိုက် လျှော့ချသွားနိုင်ရန်နှင့် ပြည်တွင်း၌ ထုတ်လုပ်သည့် ပဲပုပ်ဆီကြိတ်ဖတ်များကို အစားထိုးသုံးစွဲနိုင်ရေးအတွက် မွေးမြူရေးအစာ ပဲပုပ်ဆီကြိတ်ဖတ် လိုအပ်ချက်ဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲကို ယမန်နေ့က နေပြည်တော် ရုံးအမှတ်(၃၆) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ကြီးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဆီကုန်သည်နှင့် ဆီစက် လုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၊

ပြည်တွင်းဆီစက်လုပ်ငန်းရှင်များ၊ မွေးမြူရေး အစာစပ်စက်ရုံများ၊ မွေးမြူရေး အစာကုန်ကြမ်း တင်သွင်းမည့်သူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ ဒုတိယဝန်ကြီးက တိရစ္ဆာန်အစာအဖြစ် ပြည်ပမှ ပဲပုပ်ဖတ်တင်သွင်းမှုကို လျှော့ချနိုင်ရန်အတွက် ပြည်တွင်း၌ မိမိတို့ကိုယ်တိုင် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆီထွက်သီးနှံ စိုက်ပျိုးစေ တိုးတက်လာမှုနှင့် ဆီကြိတ်ဖတ် ထုတ်လုပ်နိုင်မှု ပမာဏအာမခံချက်ရှိရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆီကြိတ်ဖတ်များ၏ အရည်အသွေးစံသတ်မှတ်နှုန်းများထားရှိ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ တိရစ္ဆာန်အစာအဖြစ် နှစ်အလိုက်



အပါအဝင် ပြည်တွင်း၏ ဆီထွက်သီးနှံ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဆီကြိတ်ဖတ်ထုတ်လုပ်မှုအခြေအနေ၊ ကျန်းမာရေးနှင့် ညီညွတ်သည့် တိရစ္ဆာန်အစာအဖြစ် အသုံးပြုမည့် ဆီကြိတ်ဖတ်များ ထွက်ရှိလာရန် ဆောင်ရွက်ရမည့်အချက်များ၊ ဆီစက်များ အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်း

နှင့် အဆင့်မြှင့်ဆီစက်လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးလာရေးအတွက် ပုဂ္ဂလိက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ ဆီထွက်ပဲပုပ်သီးနှံ တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးရေးအတွက် အားပေးမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပဲပုပ်ဆီဈေးကွက်ဖော်ဆောင်ပေးရန်လိုအပ်ချက်များ၊ ပြည်တွင်း မွေးမြူရေးအစာအတွက် ဆီကြိတ်ဖတ် လိုအပ်ချက်ကို ပြည်တွင်း ဆီစက်များက ဖူလုံစွာဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန် သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအသီးသီးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့်အစီအစဉ်များကို ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ပျော်ဘွယ်မြို့နယ်၌ အသက်(၁၈)နှစ်နှင့်အထက်(စတုတ္ထအကြိမ်မြောက်)စာရင်းစစ်ဆေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ



ပျော်ဘွယ် ဇွန် ၂၀
လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ရမည်းသင်းခရိုင် ပျော်ဘွယ်မြို့နယ်ဦးစီးမှူးရုံးအနေဖြင့် ဩဂုတ်လအတွင်း ဆောင်ရွက်ရမည့် အသက်(၁၈)နှစ်နှင့်အထက် (စတုတ္ထအကြိမ်မြောက်)စာရင်းစစ်ဆေးခြင်းကို မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့မှ ဇွန် ၂၀ ရက် နံနက်ပိုင်းမှ စတင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကွန်ပျူတာဖြင့် စာရင်းများ ရေးသွင်းထားမှုကို မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများ၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပျော်ဘွယ်မြို့နယ်ဦးစီးမှူးရုံးမှ ဝန်ထမ်းများ၊ မြို့နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့မှ ဝန်ထမ်းများ ပူးပေါင်း၍ စာရင်းများ ရေးသွင်းမှုမရှိစေရန် စစ်ဆေး

ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထိုကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အား ဝန်ကြီးဌာန ရမည်းသင်းခရိုင်ဦးစီးမှူးရုံး ဦးစိုးမြင့်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကြည့်ရှုအားပေးပြီးစတုတ္ထအကြိမ်မြောက်တွင် အသက်(၁၈)နှစ်နှင့် အထက်စာရင်းများ မှားယွင်းမှုမဖြစ်ပေါ်စေရေးအလေးထား ဆောင်ရွက်ရန် ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မင်းမင်းထွေး(ပျော်ဘွယ်)

မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေ
နေပြည်တော် ဇွန် ၂၀
မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် တစ်ခါတစ်ရံ မိုးသက်လေပြင်းများ ကျရောက်ပြီး လှိုင်းအသင့်အတင့်မှ လှိုင်းကြီးနိုင်သည်။ မိုးသက်လေပြင်းကျစဉ် ရေပြင်/မြေပြင်လေသည် တစ်နာရီလျှင် မိုင် ၃၀ မှ ၃၅ မိုင်အထိ တိုက်ခတ်နိုင်သည်။

မိုး/ဇလ

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ တွေ့ဆုံပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၀ ၂၀၂၄ ခုနှစ် လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူရေး လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ တွေ့ဆုံပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲက တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မြို့ရှိ ပုလဲရတနာခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



အခမ်းအနားသို့ ဗဟိုသန်းခေါင်စာရင်း ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ လှိုင်မူကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမြင့်ကြိုင်၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး သန်းခေါင်စာရင်းကြီးကြပ်မှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကို၊ ကမ်းရိုးတန်းဒေသ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် ပြည့်စုံလင်း၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး သန်းခေါင်စာရင်း ကြီးကြပ်မှုကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ၊ တိုင်းခရိုင်၊ မြို့နယ်၊ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စု သန်းခေါင်စာရင်းကော်မတီဝင်များ၊ လူမှုရေးအသင်း အဖွဲ့များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဤကော်မရှင်ပေါင်း ၂၆၀၀ ကျော်ဖြင့် ဖွဲ့စည်း၍ စာရင်းစစ်၊ စာရင်းကောက် ၁၀၀၀ ကျော်ဖြင့် ကောက်ယူရန်လျာထားကြောင်း၊ ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် လုံခြုံရေးအခြေအနေနှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု အခက်အခဲများကြောင့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကောက်ယူရန် ကျန်ရှိနေပါက ရက်ထပ်မံတိုးမြှင့်ကောက်ယူနိုင်ရေး ကြိုတင်စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားကြရန်လိုကြောင်း၊ ပြည်လုံးကျွတ်သန်းခေါင်စာရင်းကို အိမ်ထောင်စုမေးခွန်းပုံစံအတွက် မေးခွန်း ၆၈ ခုအဖွဲ့အစည်းမေးခွန်းပုံစံအတွက်

မေးခွန်း ၁၈ ခုဖြင့် တစ်အိမ်တက်ဆင်း ကောက်ယူမည်ဖြစ်သည့် အတွက် ပြည်သူများအနေဖြင့် မေးခွန်းများကို မှန်မှန်ကန်ကန်ဖြေကြားခြင်းဖြင့် ပူးပေါင်းကူညီနိုင်ရေးအတွက်ပြည်သူလူထုအသိပညာပေးလုပ်ငန်းများကို ထိထိရောက်ရောက် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် လုပ်ဆောင်သွားကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အတွက် မဖြစ်မနေ အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်ဖြစ်သည့်နှင့်အညီ အမျိုးသားရေးတာဝန်တစ်ရပ်အဖြစ် ခံယူကာ အားလုံးက တက်ညီလက်ညီ

ပိုင်းဝန်းကြီးပမ်း ဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ၂၀၂၄ ခုနှစ် လူဦးရေနှင့်အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်း အောင်မြင်စွာကောက်ယူရေးအတွက် လက်ရှိဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းများနှင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ယင်းနောက် ပြည်သူ့အင်အား ဦးစီးဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာခိုင်ခိုင်စိုးက

သန်းခေါင်စာရင်း ကောက်ယူခြင်းမှ ရရှိသည့်အချက်အလက်များအပေါ်အခြေခံ၍ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများတွင် ထိထိရောက်ရောက် အသုံးပြုဆောင်ရွက်နိုင်မှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရုပ်မြင်သံကြား Channel များတွင် ထုတ်လွှင့်ပြသမည့် ပြည်သူ့လူထုအသိပညာပေး TV Spot များကို ပြသသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူခြင်းဆိုင်ရာ အထောက်အကူပြုပစ္စည်းများကို လွှဲပြောင်းပေးအပ်ရာ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး သန်းခေါင်စာရင်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်ချိုက လက်ခံရယူပြီး တွေ့ဆုံပွဲကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

မှန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် မြိတ်မြို့ဘုရားငါးဆူ စာသင်တိုက် မေ့မှတ်မြို့မြို့နယ်ဦးစီးမှူးရုံးမှ ဝန်ထမ်းပန်းခင်းစီမံချက် အဆင့်(၃)ဖြင့် နိုင်ငံတော်မှ ဖွဲ့စည်းထားသည့် ငါးဦးကော်မတီ၏ စိစစ်ချက်အရ အိမ်ထောင်စု လူဦးရေစာရင်း ထုတ်ပေးခြင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ် စိစစ်ထုတ်ပေးခြင်း စသည့်လုပ်ငန်းစဉ်များ ဆောင်ရွက်နေမှုကိုလည်းကောင်း၊ နိုင်ငံသားကတ်ရရှိပြီးသူများကို ရုံးချုပ် e-ID Server ရှိ အချက်အလက်များကို Online စနစ်ဖြင့်တိုက်ဆိုင်စိစစ်၍ e-ID စနစ်ဖြင့် ကိုယ်ရေးအချက်အလက် (Biographic) နှင့် ဇီဝဆိုင်ရာအချက်အလက် (Biometric) ကောက်ယူကာ ဂဏန်း ၁၀ လုံးပါ Unique ID နံပါတ်ထုတ်ပေးနေမှုကို လည်းကောင်း၊ လှည့်လည်ကြည့်ရှုပြီး တင်ပြချက်များအပေါ် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက လိုအပ်သည်များ မှာကြားညွှန်ကြားဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

လူမှုဝန်ထမ်းကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ ၂၀၂၄ ခုနှစ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၀ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ၂၀၂၄ ခုနှစ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ဧပြီလမ်းရှိမြို့နယ် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်း၌ ကျင်းပခဲ့ရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာစိုးဝင်းနှင့် ဇနီး၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစိုးကြည်နှင့် ဇနီး၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်နှင့် ဇနီး၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယအမြဲတမ်းအတွင်းဝန်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များနှင့် ဝန်ကြီးဌာနမှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် ဇနီး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့်ဇနီး၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်နှင့် ဇနီး၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များက မန်ကျည်းပင်များကို သတ်မှတ်နေရာများတွင် ဦးဆောင်စိုက်ပျိုးပေးကြပြီး ဝန်ကြီးဌာနရှိ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများက သတ်မှတ်နေရာအသီးသီးတွင် မန်ကျည်းပင်များ စိုက်ပျိုးကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ဝန်ကြီးရုံးနှင့် ဦးစီးဌာနများမှ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ စိုက်ပျိုးနေမှုအခြေအနေကို လိုက်လံကြည့်ရှုအားပေးသည်။ ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ၂၀၀၈ ခုနှစ်မှစ၍ နှစ်စဉ် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲ ကျင်းပ၍ စိုက်ပျိုးခဲ့ရာ ၂၀၂၄ ခုနှစ်အထိ ရတနာတန်းဝင်၊ အရိပ်ရလေကာပင်နှင့် သီးပင်စားပင် စုစုပေါင်း



၃၀၀၀ ကျော် စိုက်ပျိုးခဲ့ရာ ယနေ့အထိ မြေပြင်တွင် ၂၅၀၀ ခန့် ရှင်သန်ဖြစ်ထွန်းခဲ့ပြီး ရုံးပတ်ဝန်းကျင်တွင် အထိုက်အလျောက် စိမ်းလမ်းစိုပြည်ပြီးဖြစ်သဖြင့် ယခုနှစ်တွင် အများပြည်သူနှင့်သက်ဆိုင်သော

ဧပြီလမ်းရှိမြို့နယ် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားကွင်း၌ မန်ကျည်းပင် ၂၀၀ ကို စိုက်ပျိုးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဗိုလ်မှူးကြီးရဲမိုး တပ်ကုန်းမြို့နယ်အတွင်း ပြည်သူ့စစ်(ဌာနေ)အဖွဲ့ များ၊ ပြည်သူ့လုံခြုံရေးအဖွဲ့များ၏ဆောင်ရွက်မှုနှင့် လိုအပ်သောအုပ်ချုပ်ထောက်ပံ့မှုများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၀ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဗိုလ်မှူးကြီး ရဲမိုး၊ ဦးဇေယျာလင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ

သည် ယမန် နေ့နံနက်ပိုင်းက တပ်ကုန်းမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ တပ်ကုန်းမြို့နယ်အတွင်း ပြည်သူ့စစ်(ဌာနေ)များ၊ ပြည်သူ့လုံခြုံရေးအဖွဲ့များ၊ ဒေသပြည်သူများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ လိုအပ်သောအုပ်ချုပ်ထောက်ပံ့မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ဦးစွာ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဗိုလ်မှူးကြီးရဲမိုးက လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသည့်ပါတီစွဲမရှိတရားမျှတစွာကောင်စီပွဲကျင်းပနိုင်ရေး၊ မဲစာရင်းမှန်ကန်မှုရှိရေးအတွက် လိုအပ်သည့်ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှု၊ လူဦးရေနှင့် အိမ်ထောင်စုသန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူခြင်း ဆောင်ရွက်သွားမည့်အခြေအနေများ၊ နယ်မြေတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးအတွက် အကြမ်းဖက်အဖျက်သမားများကို လူထုအားဖြင့် ကာကွယ်

ထိန်းသိမ်းနိုင်ရန်အတွက် နယ်မြေအတွင်း အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းများ ဝင်ရောက်လှုပ်ရှားမှုမရှိစေရေးနှင့် ပြည်ပျက်သတင်း ဌာနများ၏ မဟုတ်မမှန်သတင်း အမှားများအပေါ် ယုံကြည်မှုမရှိစေရေး ရှင်းလင်းမှာကြားသည်။

ဆက်လက်၍ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဗိုလ်မှူးကြီးရဲမိုးနှင့် နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးဇေယျာလင်းတို့က ပြည်သူ့စစ်(ဌာနေ)အဖွဲ့နှင့် ပြည်သူ့လုံခြုံရေးအဖွဲ့များအတွက် ဆန့် ဆီများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် ဒေသပြည်သူများက ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးစေလိုသည့် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊

သတင်းစဉ်



သညာသိမှသည် ဘဝပေးအသိသို့

ပညာခေတ်ကြီးမှာ ပညာတတ် အသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်များစွာ လိုအပ်သည့်အလျောက် ပညာတော်သူ၊ စာတော်သူများကို အခွင့်အခါသင့်သည့်အခါတိုင်း အားပေးချီးမြှောက်ကြပါသည်။ ဝတ္ထုပစ္စည်းအားဖြင့် မချီးမြှောက်ဖြစ်တောင်မှ နှုတ်အားဖြင့် အားပေးဖြစ်သည်သာ။

ယနေ့ခေတ်ပညာရေးခရီးကား မပြောပြဖူးလှ။ ပြန်လည်ကြည့်တော့ မိဘကော ကာယကံရှင် ကျောင်းသားပါ သူ့အတိုင်းအတာနှင့်သူ ခက်ခက်ခဲခဲ ရုန်းကန်ကြရပြီး နိုင်ငံတော်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ ဘက်ကလည်း နိုင်ငံ၏ပညာရေးကဏ္ဍကြီးတစ်ခုလုံး စိန်ခေါ်မှုများကြားမှ အခွင့်အလမ်းကောင်းများကို ခက်ခက်ခဲခဲ ဖန်တီးပေးနေသည်ကို တွေ့ရသည်။ မည်သို့ပင်ဖြစ်စေ လူ့အဖွဲ့အစည်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး နှင့် ပညာရေးဆက်စပ်မှုကို အစိုးရ၊ မိဘ၊ ဆရာ၊ ကျောင်းသား မဏ္ဍိုင်လေးရပ်က အခက်အခဲများ ကြားတွင် ဟန်ချက်ညီညီ ချိတ်ဆက်ပေးနေသည်သာ ဖြစ်သည်။

စိတ်ဓာတ်ကျစရာမရှိ၊ နောင်နှစ်အတွက် ပိုကောင်းသော ရလဒ်ထွက်အောင် ကြိုးစားပြုရုံသာ

ယခုအချိန် KG+12 ခေါ် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း စာမေးပွဲအောင်စာရင်းများထွက်ပြီးခါစ ပူပူနွေးနွေး ကာလတစ်ခုအတွင်း အောင်သူကပျော်၊ ဂုဏ်ထူး ပါသူကမော်၍ အောင်စာရင်းမှာမပါသူက မှိုင်ကြ သည်။ အထူးသဖြင့် မပါသည့်ကလေးများကို အားပေးလိုသည်က ဘာမှ မှိုင်နေ တွေဝေနေစရာ မလို၊ ဤအရာသည် ရှည်လျားသည့်ပညာသင်ခရီး၏ အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုမျှသာ။ ယနေ့ခေတ် မိသားစု ဘဝများသည် ယေဘုယျခက်ခဲပေမယ့် ပညာရေး အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုကြောင့် မိမိ၏ ဘဝခရီးလမ်း တစ်ဆစ်ချိုးသွားသည်လည်းမဟုတ်၍ ဒါကို ဘဝကြီးတစ်ခုဟုလည်း မမှတ်နှင့်၊ မိသားစုအခက် အခဲကြောင့်ဖြစ်နိုင်သလို ပတ်ဝန်းကျင်အကြောင်း တရားများစွာကြောင့်လည်း ဖြစ်နိုင်ပေရာ ဘာမှ အားငယ်စရာမလို၊ စိတ်ဓာတ်ကျစရာလည်းမရှိ။ အရေးကြီးသည်က မိမိ၏ အားနည်းချက်၊ အားသာချက် အခွင့်အလမ်းများမှ သင်ခန်းစာယူ၊ အနာဂတ်အတွက် ပိုကောင်းအောင်ပြင်ဆင်ရုံသာ၊ မွေးရာပါမှတ်ဉာဏ်မကောင်း၍ ဆိုလျှင်လည်း မှတ်ဉာဏ်က လေ့ကျင့်ယူ၍ရသည်။ ဒီနှစ်ရလဒ်က နောင်နှစ်အတွက် ယခုနှစ်မရခဲ့သည့် မျှော်မှန်း ရလဒ်ထက် ပိုကောင်းသည့်ရလဒ်ရအောင်လုပ်ရန် ဖန်တီးပေးလိုက်သည်ဟုသာ ခံယူထားသင့်သည်။ မခံချင်စိတ်မမွေး၍ စိတ်ဓာတ်ကိုဖြင့်ထားရမည်။ မိမိတို့၏ တန်ဖိုးများသည် ရှိနေဆဲပါ။ ဘာဆိုဘာမှ လည်း ဆုံးရှုံးမသွားပါ။ ယနေ့ အနေအထားတစ်ခုကို အရှုံးဟုမခံယူဘဲ နောင်နှစ်များအတွက် အားပြန်ဖြစ် ဖို့သာ ကျောင်းသားမိဘများက ကျောင်းသားများ ကိုပါ အားပေးနှိုးဆော်ချင်သည်။

လက်ရှိရလဒ်မှာသည် အကျိုးပြုရလဒ်တစ်ခုသို့ အောင်သွားသည့် ကျောင်းသားအတွက်ကော



မိမိ၏ ဘဝပန်းတိုင်မှာ ဤအောင်မြင်မှုသည် စိတ်ဓာတ်အင်အားလေးတစ်ခုဖြစ်ရန် အစိတ် အပိုင်းတစ်ခုသာ၊ လျှောက်လှမ်းစရာ များစွာကုန် သေးသည်။ စာသင်ခန်းကရသည့်ပညာသည် သညာ၊ သညာသိနှင့်မပြီး၊ ပညာသိဖြစ်အောင်၊ တော်ရုံနှင့်မပြီး တတ်နေအောင်၊ စာမေးပွဲရလဒ်က ပေးသည့်တန်ဖိုးမှ မိမိအတွက်၊ မိမိ မိသားစုအတွက်၊ လူ့အဖွဲ့အစည်းကြီးအတွက်၊ နောင်ဆုံးလောကကြီး အတွက်ပါ တန်ဖိုးမြင့်လှသားတစ်ဦး၊ ပညာရှင်တစ်ဦး ဖြစ်အောင် ဆက်လက်ကြိုးစားအားထုတ်ကြရန် ဖြစ်ပါသည်။ ဆိုလိုသည်မှာ ဤအတန်းပညာရလဒ်သည် မိမိဘဝခရီးတိုးတက်ရန်လမ်းစာတစ်ခု ရလဒ် output တစ်ခုမျှဟုသာ ခံယူထားပြီး ဤရလဒ်ကို အခြေခံ၍ မိမိ၏ဘဝကို အဆင်ပြေစေမည့် ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်ကို တိတိကျကျ ချမှတ်ထား သင့်သည်။ မိမိဘဝပါသနာပါသလဲ၊ ဘယ်ကဏ္ဍကို ပိုစိတ်ဝင်စားသလဲ၊ မိမိကို ဘယ်ဘာသာက ပိုအကျိုးပြုနိုင်မလဲ၊ မိမိ မိသားစုအတွက်ကော ကြည့်ရမည်။ မိမိလူ့အဖွဲ့အစည်းမှာကော ဘယ် နေရာတွေမှာ အားနည်းနေသလဲ၊ ကိုယ် တစ်ယောက်တည်း တော်နေ၊ တတ်နေရုံနှင့်မပြီး၊ လူ့အဖွဲ့အစည်းကိုပါ ကိုယ့်ပညာနှင့် အကျိုးပြုနိုင် သူဖြစ်အောင် တန်ဖိုးရှိလှသားတစ်ယောက်အနေ ဖြင့် ဘယ်နေရာမှာ ဘယ်လိုဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်မလဲ၊ ဤအထိကြည့်၍ ရှေ့ဆက် ခြေလှမ်းခရီးဆက် နိုင်လျှင် လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွက် ပို၍အကျိုးရှိ မည့် အကျိုးပြုရလဒ် outcome တစ်ခု ဖြစ်သွား ပါပြီ။

စာများများဖတ် အချိန်တိုင်းမှာ လေ့လာသင်ယူပါ သို့ဆိုလျှင် မိမိတို့ ကျောင်းသားလူငယ်များက မိမိတို့အနာဂတ်ဘဝလုပ်ရန် ဘယ်လို ရှေ့ခရီး ဆက်ကြမလဲ၊ ဆက်ပြီး ကြိုးစားမည်၊ ပို၍တော်သည့် ပို၍တတ်သည့် ပညာတတ်ကြီးဖြစ်အောင်၊ ဆိုခဲ့ သည့် ပညာရှင်ကြီးဖြစ်အောင် ဆက်ပြီးအားထုတ် မည်ဟုသာ ခံယူကြပါစို့။ အဓိကက စာများများ ဖတ်ရန်ဖြစ်သည်။ အချိန်တိုင်းတွင် လေ့လာနေရန် ဖြစ်သလို မိမိထက် အတွေ့အကြုံရှိသူများဆီက သင်ယူနေရန်ဖြစ်သည်။ စာများများဖတ်ခြင်းက အချိန်တိုအတွင်း အတွေ့အကြုံသစ်များရစေပြီး မူလအမူအကျင့်များကိုပင် ပို၍ကောင်းသည့်ဘက်ကို ပြောင်းလဲနိုင်စွမ်းရှိလာမည်။ အကျိုးပြုစေသောကြောင့် စိတ်ဝင်စားမှု Emotional intelligence ပိုင်းမှာ ပြောင်းလဲလာမည်။ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ဖော်ပြရမှ အများအတွက်ခံစား ပေးပြီး စဉ်းစားတတ်လာမည်။ သူ့အကြောင်းသိဖို့ ထက် ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ်အရင်သိဖို့၊ နားလည်ဖို့ self awareness ဖြစ်လာလိမ့်မည်။ မိမိနှင့်ပတ်ဝန်းကျင် ကို နားလည်တတ်လာလျှင် အကောင်းမြင်တတ်ဖို့ အပြုသဘောဆောင်တတ်ဖို့အရေး ခက်ခဲနေမည် မဟုတ်တော့ပါ။ တချို့သူများ တည်ငြိမ်မှုရှိခြင်းသည် စာဖတ် တတ်ခြင်းနှင့်လည်း ဆိုင်လိမ့်မည်။ ဖတ်ရာမှတ်ရာ တွင်လည်း မိမိရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်အတွက် ပိုပြီး ထိရောက်စေမည့် စာသင်ခန်းပညာရေးမှာ မိမိ တတ်ကျွမ်းခဲ့သည့် ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာနှင့် ဆက်စပ် သောစာပေမျိုးကို ဦးစားပေးလေ့လာပါက ပိုသင့်

မိုးကေနိုင်

မည်ထင်သည်။ ဥပမာ- အင်္ဂလိပ်စာတော်ခဲ့သည့် ကျောင်းသားက ပြင်ပလေ့လာစရာ ဘာသာရပ် ဆိုင်ရာတွင် အရေး၊ အဖတ်၊ အပြော နားထောင်မှုကို ပိုမိုတိုးတက်အောင်လုပ်နိုင်သည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် နိုင်ငံခြားဘာသာစာပေမှာ တစ်ဖက်ကမ်းခတ် ကျွမ်းကျင်သူ ဆရာတစ်ဆူအဖြစ် အိမ်မက်မက် နိုင်သည်။ မည်သည့်အတတ်ပညာမဆို သင်ယူနိုင် သမျှ သင်ယူပါက ကျွမ်းကျင်မှုပိုင်းမှာ ပိုမြင့်လေ ဖြစ်သည်။ ဘယ်သူ ဘယ်လိုပဲဖြစ်ဖြစ် ယခုခေတ်မှာ နိုင်ငံခြားဘာသာစကားတစ်ခုခု အထူးသဖြင့် အင်္ဂလိပ်စာကို အချိန်ပေး လေ့လာသင်ယူထားနိုင် လျှင် သင့်လျော်ပါမည်။ ဘောကဘာသာရပ်တွင် တော်ခဲ့သည့် ကျောင်းသားအနေနှင့်ကော... ပြင်ပက Ect; အခြေခံဘာသာရပ်ဆိုင်ရာစာပေများကို ကြိုတင် လေ့လာထားခြင်းဖြင့် အနာဂတ်မိမိ၏ တက္ကသိုလ် ပညာရေး၊ နိုင်ငံစီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအထိ တစ်ထောင့်တစ်နေရာမှ ပို၍ အထောက်အကူ ပြုလာနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

အသိကိုအသုံးချ၍ အတွေ့အကြုံနှင့်ပေါင်းစပ်ပါက

ထိုမှတစ်ဆင့် စာပေမျိုးစုံကို ပေးသည့်အချိန်ပေါ် မှုတည်၍ ဖတ်စေချင်သည်။ ဖတ်ရာတွင်လည်း အကျိုးရှိမည့်စာပေမျိုး၊ မိမိအတွက် စိတ်ဓာတ် ခွန်အားဖြစ်ပြီး ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေးတက်စေမည့် စာပေမျိုးကို ရွေးချယ်ကာ တိုး၍တိုး၍ဖတ်သင့်သည်။ ထိုသို့ဖတ်သည့်အကျင့် ရလာသည့်အခါ ငါ့မှာ မသိမတတ်သေးတာတွေ များနေပါသေးလား၊ ရေခိုင်ထဲက ဖားသွင်ပင်ပမာ ငါ့မှာသိစရာတွေ၊ လိုအပ်ချက်တွေရှိပါသေးလား၊ စာသင်ခန်းကသာ လာသည့်အသိ၊ မိသားစုက အခြေအနေပေး၍ တွန်းတွန်းတိုက်တိုက် နှိုးဆော်၍ ရလာသည့်ရလဒ်၊ တစ်နှစ်ပတ်လုံး အချိန်ပြည့် စာမေးပွဲသို့ ချီတက်ခဲ့သဖြင့် ရလာသည့်သညာ ဒါသည် ဘာမှမဟုတ်သေးပါလား၊ လူ့လောကမှာ ယခုရာမှတ်စရာတွေ အများကြီး ရှိပါသေးလားဆိုသည့်အသိသည် ဘာနှင့်မှလဲမရပါ။ ဤသည်မှာ စာဖတ်ခြင်းက ရလာသည့်တန်ဖိုး၊ လက်တွေ့လုပ်ငန်းနှင့်ကရလာသည့် အတွေ့အကြုံ ၏ တန်ဖိုးပါ။

ကျောင်းပိတ်တုန်းခဏ အချိန်ကို အကျိုးရှိစွာ အသုံးချ ဆက်၍ဆက်၍ ဖတ်မှတ်လေလေ အကျိုး ရှိလေလေဖြစ်သည်။ စာပေပေရွေး မျိုးစုံဖတ်နိုင် ခြင်းက အများနှင့် အမှန်ကို ခွဲခြားသိ၊ ချင့်ချိန်နိုင်စွမ်း ရှိလာမည်။ ကျွဲကူးရေပါဆိုသလို ပြဿနာကိုပါ ဖြေရှင်းနိုင်စွမ်းပါရှိလာမည်။ ထိုအရာသည် မိမိဘဝ အတွက် လက်ရှိအခြေအနေမျိုးမှာ အရေးကြီးဆုံး သော လိုအပ်ချက်လည်းဖြစ်နေသည်ကို သတိပြုရပါ မည်။ စာသင်ခန်းက သညာသိကို စာဖတ်ခြင်းက ရသည့် သူတအသိနှင့်ပေါင်းစပ်ပြီး လက်တွေ့ လုပ်ငန်းခွင်မှာပါ ထိုအသိဉာဏ်ကို ပိုင်ပိုင်နိုင်နိုင် အသုံးချကာ Practical intelligence ဖြစ်အောင် ကြိုးစားသင့်ကြသည်။ လက်တွေ့မှာ ရထားသည့်ဘွဲ့ နှင့် လက်တွေ့ လုပ်နေရသည့်အလုပ်က တခြားစီ ဖြစ်နေသည်ကို အနီးစပ်ဆုံးအသုံးချခြင်းဖြင့် လက်တွေ့ဘဝတွင် များစွာအကျိုးရှိလှသွားနိုင်ပါ သည်။

ကျန်းမာရေးသည်လည်းအရေးကြီး

ယနေ့ကာလ ပညာရေးကို ကျန်းမာရေးနှင့် ပေါင်းစပ်ပြီး လေ့ကျင့်မွေးမြူနေကြသည့်ခေတ်ကြီး မှာ ကျွန်တော်တို့ဆီက ကျောင်းသားများတွင်မူ စာမတ်နှာ ၁၁ သို့

● ယခုအချိန် KG+12 ခေါ် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း စာမေးပွဲအောင်စာရင်းများထွက်ပြီးခါစ ပူပူနွေးနွေး ကာလတစ်ခု အတွင်း အောင်သူကပျော်၊ ဂုဏ်ထူးပါသူကမော်၍ အောင်စာရင်းမှာမပါသူက မှိုင်ကြသည်။ အထူးသဖြင့် မပါသည့်ကလေးများကို အားပေးလိုသည်က ဘာမှ မှိုင်နေ တွေဝေနေစရာမလို၊ ဤအရာသည် ရှည်လျားသည့် ပညာသင်ခရီး၏ အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုမျှသာ။ ယနေ့ခေတ် မိသားစုဘဝများသည် ယေဘုယျခက်ခဲပေမယ့် ပညာရေးအစိတ်အပိုင်းတစ်ခုကြောင့် မိမိ၏ဘဝခရီးလမ်း တစ်ဆစ်ချိုးသွားသည်လည်းမဟုတ်၍ ဒါကို ဘဝကြီး တစ်ခုဟုလည်း မမှတ်နှင့်၊ မိသားစုအခက်အခဲကြောင့်ဖြစ်နိုင်သလို ပတ်ဝန်းကျင်အကြောင်း တရားများစွာ ကြောင့်လည်း ဖြစ်နိုင်ပေရာ ဘာမှ အားငယ်စရာမလို၊ စိတ်ဓာတ်ကျစရာလည်းမရှိ။ အရေးကြီးသည်က မိမိ၏ အားနည်းချက်၊ အားသာချက် အခွင့်အလမ်းများမှ သင်ခန်းစာယူ၊ အနာဂတ်အတွက် ပိုကောင်းအောင်ပြင်ဆင်ရုံသာ၊ မွေးရာပါမှတ်ဉာဏ်မကောင်း၍ ဆိုလျှင်လည်း မှတ်ဉာဏ်က လေ့ကျင့်ယူ၍ရသည်။ ဒီနှစ်ရလဒ်က နောင်နှစ်အတွက် ယခုနှစ်မရခဲ့သည့် မျှော်မှန်း ရလဒ်ထက် ပိုကောင်းသည့်ရလဒ်ရအောင်လုပ်ရန် ဖန်တီးပေးလိုက်သည်ဟုသာ ခံယူထားသင့်သည်။ မခံချင်စိတ်မမွေး၍ စိတ်ဓာတ်ကိုဖြင့်ထားရမည်။ မိမိတို့၏ တန်ဖိုးများသည် ရှိနေဆဲပါ။ ဘာဆိုဘာမှ လည်း ဆုံးရှုံးမသွားပါ။ ယနေ့ အနေအထားတစ်ခုကို အရှုံးဟုမခံယူဘဲ နောင်နှစ်များအတွက် အားပြန်ဖြစ် ဖို့သာ ကျောင်းသားမိဘများက ကျောင်းသားများ ကိုပါ အားပေးနှိုးဆော်ချင်သည်။

မြန်မာစာ မြန်မာစကား

နှင့် ပို ဖြင့် ပို

စွာ ပါသော ကြိယာဝိသေသနပုဒ်များကို သုံးသော် နှင့်၊ ဖြင့် တို့ကို သုံးရန်မလိုပါ။

လေးစားစွာ ဖြင့် အစီရင်ခံပါသည်။

လေးစားစွာ နှင့် စာရေးလိုက်ပါသည်။

လေးမြတ်စွာ ဖြင့် ဖိတ်ကြားပါသည်။

တပ်စခန်း တစ်နေရာတွင် တိုင်းပြည်တာဝန်ကို ကျန်းမာစွာ ဖြင့် ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည်။



ထို့ပြင် အစီရင်ခံစာများ၊ အကြောင်းကြားစာများ၊ သတင်းပေးကြေညာချက်များ စသည်တို့တွင် နှင့်၊ ဖြင့် တို့ကို တွင်တွင်သုံးလျက်ရှိသည်။

၁။ ပြည်သူများအတွက် ပို့ဆောင်ရေးဘတ်စ်ကားဆွဲသူ များကို ပုံမှန်ခရီးပြေးဆွဲနိုင်အောင် ဓာတ်ဆီရောင်းချ ခွဲကြောင်းနှင့် ဖော်ပြပါတယ်။

- ၂။ ဒီကိစ္စတွေကို ငြိမ်းချမ်းစွာ စည်းကမ်းတကျ ဆောင်ရွက်ပေးရေးပင်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ပြောကြား ခဲ့ပါတယ်။
 - ၃။ သင်္ဘောသား (၃၀) စလုံးမှာ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခြင်း မရှိကြောင်းဖြင့် သင်္ဘောအဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူးက ပြောသည်။
 - ၄။ ယင်းအစီအစဉ်၏ တတိယအဆင့်ကို စနေနေ့က စတင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်းဖြင့် ရေဒီယိုက အသံလွှင့် သည်။
 - ၅။ အေအိုင်ဒီအင်္ဂါရောဂါသည်... အသက်ဆုံးရှုံးစေ နိုင်သော အဓိကအကြောင်းရင်းတစ်ရပ် ဖြစ်လာ နိုင်ကြောင်းဖြင့် အဆိုပါလေ့လာချက် စာတမ်း၌ ဖော်ပြသည်။
 - ၆။ သို့သော် အထိအခိုက် အပျက်အစီး သတင်းများ မကြားရသေးကြောင်းနှင့် ရဲများက ပြောသည်။
- ကြောင်းနောက်တွင်ဖြင့်သို့မဟုတ် နှင့်တို့ကို သုံးခြင်းသည် အပိုသုံး ဖြစ်သည်။



မြန်မာစာ မြန်မာစကားစာအုပ်မှ ကောက်နုတ်ဖော်ပြပါသည်။



လျှပ်စစ်သုံးမော်တော်ယာဉ်များ ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းသို့ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၀
အမျိုးသားအဆင့် လျှပ်စစ်သုံးယာဉ်နှင့် ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် Super Seven Stars Motors Industry Co., Ltd. မှ တင်သွင်းလာသော ကိုရီးယား နိုင်ငံထုတ် KIA EV-6 အမျိုးအစား လျှပ်စစ်သုံးမော်တော်ယာဉ်များ၊ Win Motor Myanmar Co.,Ltd. မှ တင်သွင်းလာသော တရုတ်နိုင်ငံထုတ် FAW VOLKSWAGEN ID-4 နှင့် LIVAN MAPLE 60S အမျိုးအစား လျှပ်စစ်သုံးမော်တော်ယာဉ်များ၊ Earth Renewable Energy Co.,Ltd. မှ တင်သွင်းလာသော တရုတ်နိုင်ငံထုတ် WULING BINGO အမျိုးအစား လျှပ်စစ်သုံးမော်တော်ယာဉ်များနှင့် Grand Sirius Co.,Ltd. မှ တင်သွင်း လာသည့် တရုတ်နိုင်ငံထုတ် NETA AYA အမျိုးအစား လျှပ်စစ်သုံး မော်တော်ယာဉ်များသည် ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းသို့ ရောက်ရှိလာသဖြင့် ယနေ့တွင် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ထုတ်ယူခွင့်ပြုခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

သစ်ပင်နည်းလာ တို့ကမ္ဘာ၊ လွန်စွာပူအေး ဥတုဘေး

စာမျက်နှာ ၁၀ မှ
အခြေခံပညာအဆင့်မှာ ကျောင်းစာမှပင် အာရုံနှစ်၍ စာဖြိုးစာဖြစ်နေသည်ကများသည်။ ကျန်းမာရေး အတွက် အလေ့အကျင့်ကောင်းကို အလေ့အထစရိုက် Physical intelligence အဖြစ် အသွင်မပြောင်း နိုင်သည့်အခါ ခန္ဓာကိုယ်ကျန်းမာရေးပိုင်းမှာ fitness ဖြစ်ရန် အချိန်လွန်သွားပြီဖြစ်သည်။ ယခုကဲ့သို့ အခြေခံပညာအလွန်မှာ မိမိတို့ကျန်းမာရေးအတွက် သင့်တော်မည့် အားကစားနည်းတစ်မျိုး။ နှစ်မျိုးခန့် ကို နေ့စဉ်လေ့ကျင့်နိုင်အောင် ယခုမှစ၍ ပြင်ဆင် လေ့ကျင့်ကြရန် တိုက်တွန်းချင်သည်။
မိမိတစ်ကိုယ်ရေကျန်းမာရေးမှသည် နိုင်ငံ့ဂုဏ် ဆောင်အားကစားသမားဖြစ်လာသည်အထိဆိုလျှင် ပိုကောင်းသော ရည်ရွယ်ချက်ဖြစ်မည်။ ယခုအခါ လူပျမ်းမျှသက်တမ်းသည် ဆုတ်ယုတ်မှုဆီ ဦးတည်လာရာ အနာဂတ် မိမိတို့သားသမီးများ လူလားမြောက်ချိန်နှင့် ယုတ်လျော့လာနေသည့် လူ့သက်တမ်း တိုက်ဆိုင်၍မဖြစ်။ မကျန်းမာသည့် ခန္ဓာကိုယ်နှင့် ဘာလုပ်လို့ရမလဲ သတိပြုမိဖို့ ဖြစ်သည်။ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာမှာ အားကစားအပြင် အနေအထိုင် အစားအသောက်ကိုပါ ဂရုစိုက်ရန် လိုသည်။ အရက်၊ ဆေးလိပ်၊ မူးယစ်ဆေး စသည့် မကောင်းသောအမူအကျင့်များ မလုပ်မိ၊ မစမိ အောင်လည်း ရှောင်သင့်သည်။ မိမိတို့အနာဂတ် ပညာရေးနှင့် သားစဉ်မြေးဆက် လူမှုနီးပွားဘဝကို နှောင့်နှေးစေသည့်အရာများစွာမှာ ကျန်းမာရေးက အရေးကြီးဆုံးဖြစ်သည်ကို မမေ့သင့်ပါ။

ရတနာသုံးပါးနှင့် မိဘဆရာများကိုမေ့သင့် အစဉ်ဦးထိပ်ပန်ဆင်ပါ
နောက်ထပ် မိမိကိုယ်မိမိ ကောင်းသောအမူ အကျင့်ကို တိုးမြှင့်တည်ဆောက်သည့်နေရာတွင် ကျေးဇူးတင်ထိုက်သူများကို ကျေးဇူးမမေ့ခြင်း၊

တချို့သူများ တည်ငြိမ်မှုရှိခြင်းသည် စာဖတ်တတ်ခြင်းနှင့်လည်း ဆိုင်လိမ့်မည်။ ဖတ်ရာမှတစ်ရာ တွင်လည်း မိမိရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်အတွက် ပိုပြီးထိရောက်စေမည့် စာသင်ခန်းပညာရေးမှာ မိမိ တတ်ကျွမ်းခဲ့သည့် ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာနှင့် ဆက်စပ်သောစာပေမျိုးကို ဦးစားပေးလေ့လာပါက ပိုသင့်မည် ထင်သည်။ ဥပမာ- အင်္ဂလိပ်စာတော်ခဲ့သည့် ကျောင်းသားက ပြင်ပလေ့လာစရာ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာတွင် အရေး၊ အဖတ်၊ အပြော နားထောင်မှုကို ပိုမိုတိုးတက်အောင်လုပ်နိုင်သည်။ ထိုမှတစ်ဆင့် နိုင်ငံခြား ဘာသာစာပေမှာ တစ်ဖက်ကမ်းချင်ကျွမ်းကျင်သူ ဆရာတစ်ဆူအဖြစ် အိပ်မက်မက်နိုင်သည်။ မည်သည့် အတတ်ပညာမဆို သင်ယူနိုင်သမျှ သင်ယူပါက ကျွမ်းကျင်မှုပိုင်းမှာ ပိုမြင့်လေဖြစ်သည်

ကျေးဇူးတင်တတ်ခြင်းသည်လည်း စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေးတစ်ခု ဖြစ်ပါသည်။ အထူး သဖြင့် မိမိကို ပညာတတ်တစ်ယောက်ဖြစ်အောင် ဖြည့်ဆည်းပျိုးထောင်ပေးခဲ့သည့် မွေးမိခင်၊ ဖခင် များနှင့်ထပ်တူ အနန္တအနန္တဂိုဏ်းဝင် သင်ဆရာ၊ မြင်ဆရာ၊ ကြားဆရာများကို အစဉ်မမေ့မလျော့ ဦးထိပ်ထားလေးစားနေရန်လိုပါသည်။ မိမိကို စေတနာနှင့် ပြောဆိုဆုံးမခဲ့သူများ၊ ပညာရရှိရ ဝဲလယ်တင်အောင် ပြုပြင်ပေးခဲ့သူများ၊ သင်ကြား ပေးခဲ့သူ မိဘဆရာများကို နေ့ညမပြတ် ရိုသေစွာ ကန်တော့ခြင်းရှိသလေးစားထိုက်သူများကို ရိုသေ လေးစားခြင်းသည် မင်္ဂလာတစ်ပါးဖြစ်သည်ကို ဘယ်တော့မှမေ့မေ့သင့်ပါ။
ထိုနည်းတူ မိမိတို့၏ဘာသာသဘာဝကိုလည်း မမေ့သင့်ကြပါ။ အတုမရှိ မြတ်သော ဘုရား၊ တရား၊ သံဃာကို အမှုမဲ့ အမှတ်မဲ့မနေဘဲ ဤရတနာ သုံးပါးသည် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင် လူငယ်များအတွက် ဆောင်ထားရမည့် အသုံးအဆောင် အဖိုးတန်

တန်ဆာများဖြစ်သည်ကို သတိချုပ်ပါ။ သရဏဂုံ တည်ခြင်းအကျိုးကြောင့်ထက်မြက်သောဉာဏ်ပညာ ရတတ်ပါသည်။ စည်းစိမ်ချမ်းသာလည်း တိုးပါသည်။ အပေါင်းအသင်းလည်း ဆန့်၊ အများ၏ ချစ်ခင် နှစ်သက်မှုကိုလည်းရနိုင်သည့် လောကီအကျိုးများ သည် ယနေ့လူငယ်များအတွက် ဘဝတစ်လျှောက် လိုအပ်သော ကိုယ်ရည်ကိုယ်သွေးများအတွက် အထောက်အကူပြုကာ သံသရာအတွက်လည်း အကျိုးပေးကောင်းသည့်အကြောင်း လက်ဆောင် ပေးချင်ပါသည်။
နောက်ဆုံးမှာ ယနေ့လူငယ်များတွင် ပညာ ကြောင့် မှန်ကန်သောယုံကြည်မှုသည် မပုံမရဖြစ်နေ သော အားငယ်စိတ်များနေရာတွင် အစားထိုးလာ မည်ဟု ယုံကြည်ထားပါသည်။ ထို့ကြောင့် မိမိကိုယ် မိမိ ယုံကြည်ချက်ရှိလာရန်နှင့် တိုးတက်ရန်အတွက် အထက်ပါ တင်ပြချက်များကို အနည်းဆုံးကျင့်ကြံ ကြပါလို့ တိုက်တွန်းရပါမည်။ ယုံကြည်ချက်ရှိခြင်း က ဘယ်အလုပ်ကိစ္စမှာမဆို တာဝန်ယူ တာဝန်ခံ

နိုင်စွမ်းကို ပေးစွမ်းပါသည်။
လူတစ်ဦး ရင့်ကျက်မှုဆိုသည်ကို ရှိနေသည့် အားနည်းချက်များ ဘယ်လောက်လျော့ပါးသွားပြီး အားသာချက်များ ဘယ်လောက်တိုးလာပါသလဲ၊ ထိုမှတစ်ဆင့် မိမိတို့၏ စိတ်ခံစားမှုများကို ဘယ်လောက်ထိန်းချုပ်နိုင်စွမ်းရှိလာသလဲ စသည် နှင့် တိုင်းတာနိုင်သည်။ မြတ်ဗုဒ္ဓအလိုအရ အကုသိုလ် ဘယ်လောက်ပါးသွားသလဲ၊ ကုသိုလ် ဘယ်လောက်တိုးလာသလဲနှင့် တိုင်းတာပါသည်။
အရေးကြီးသည်မှာ ယခုကဲ့သို့ ပညာရေးအခိုက် အတန့်အောင်မြင်မှုမှတစ်ဆင့် ဘဝတစ်သက်တာ အတွက် အဓိပ္ပာယ်ရှိသည့် အောင်မြင်မှုများရယူနိုင် ဖို့ကသာ အဓိကဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့်လည်း ယနေ့ ခေတ်လူငယ်များအနေဖြင့် သညာသိမှသည် ဘဝပေးအသိ၊ ထိုမှတစ်ဆင့် တန်ဖိုးမြင့်လူသားများ အဖြစ် မိမိတို့၏ စိတ်ကူးယဉ်ကမ္ဘာများကို အကောင်းဆုံးဖန်တီးနိုင်ကြပါစေဟူ၍ များစွာ မျှော်လင့်မိပါကြောင်း ရေးသားလိုက်ရပါသည်။ ။

ငြိမ်းချမ်းရေးလ ခါသမယ သာဓုလနယုန်

- သာဓုနယုန်၊ လပြည့်စုံသည့် မွေးထုံကာလ၊ သမယတွင် ဇေဋ္ဌနက္ခတ်၊ ဝိုင်းပတ်လဝန်း အပြိုင်ထွန်းပြီး၊ ထုံမွမ်းကြိုင်မွေး မြတ်လေးစံပယ်၊ သွယ်သွယ်ငုံဖူး ပွင့်ပုံထူးကြ ဤကာလ။
- နယုန်လခါ၊ ချိန်သာယာတွင် စုံစွာကြွကြောင်း၊ နတ်အပေါင်းအား ဟောကြားခဲ့ပါ။ ထင်ရှားစွာတည့် မဟာသမယ၊ သုတ်တော်လှကြောင့်

- လောကအလုံး၊ ဝိတိဖုံး၍ ရွှင်ပြုံးကြည်မြ ဤကာလ။
- တိုင်း ကဝိလ၊ ကောလိယတို့ ရေရရှိမှု၊ ခွဲတမ်းလှ၍ စစ်ပြုကြမည်၊ ပြင်ကြသည်၌ ရေကြည်အေးမြ၊ မြတ်ဓမ္မကို ဗုဒ္ဓတိုက်ကျေး၊ ငြိမ်းချမ်းရေး...။
- တစ်ဝထို့ပြင်၊ သမိုင်းစဉ်ဝယ် ပြည့်ရှင်ကိုယ်တိုင်၊ နှင်တံကိုင်၍ ပိုင်နိုင်ထွန်သက်၊ ထယ်ရေးညက်စေ

ကျက်သရေမွန်၊ ခက်ဝေသွန်သို့ လယ်ထွန်မင်္ဂလာ၊ ဆင်ယင်ပါသည် လမှာမြတ်စွ ဤကာလ...။

• အေးချမ်းသာယာ၊ ဤချိန်ခါတွင် သံဃာရှင်မြတ်၊ ပရိသတ်တို့ တတ်အပ်စာပေ၊ မြတ်နိုးစေဖို့ စာဖြေသဘင်၊ ဆင်ယင်ကျင်းပ ဤသည့်လကို၊ ခေါ်ကြတစ်ဖန် စာတော်ပြန်ပွဲ ခြိမ်းခြိမ်းသဲ...။ ။

ဘိုမျိုး (ရွှေဘို)

ကုန်သွယ်ရေးတင်းမာလာမှုကြောင့် ဥရောပမှ တင်သွင်းလာသည့်ဝက်သားများအား ဈေးလျှော့ရောင်းချခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ တရုတ်နိုင်ငံမှ စတင်စစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၀
တရုတ်နိုင်ငံမှ တင်ပို့သည့် မော်တော်ယာဉ်များအပေါ် တရုတ်ဆဲလ်မှ အခွန်နှုန်းတိုးမြှင့်လိုက်ပြီးနောက်နေ့တွင် ဥရောပသမဂ္ဂမှ တင်သွင်း လာသည့် ဝက်သားအချို့အပေါ် ဈေးလျှော့ရောင်းချမှုနှင့်ပတ်သက်၍ စစ်ဆေးစုံစမ်းမှုများကို ပေကျင်းမှ စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဥရောပမှ တင်သွင်းလာသည့် ဝက်သားနှင့် ဝက်ကလီစာ၊ ဝက်ဆီ၊ ဝက်အူ၊ ဝက်သည်းခြေနှင့် ဝက်အစာအိမ် အစရှိသည်တို့ကို စုံစမ်း စစ်ဆေးမှု စတင်ဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်ကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံ စီးပွားရေး နှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ဇွန် ၁၇ ရက်တွင် ကြေညာ ခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါစုံစမ်းစစ်ဆေးမှုကို ၁၂ လအတွင်း ပြီးဆုံးရန် မျှော်မှန်းထားသော်လည်း နောက်ထပ် ၆ လ သက်တမ်းတိုးနိုင်ခြေ ရှိသည်ဟု ဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားခဲ့သည်။

ယင်းကဲ့သို့ ဥရောပမှ ဝက်သားများအား စုံစမ်းစစ်ဆေးခြင်းမှာ တရုတ်နိုင်ငံထုတ် လျှပ်စစ်မော်တော်ယာဉ်များအပေါ် အခွန်ကောက်ခံ နှုန်းကို EU မှ မကြာသေးမီက တိုးမြှင့်ခဲ့မှုအပေါ် တုံ့ပြန်လိုက်ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံရှိ ဥရောပကုန်သည်ကြီးများအသင်းက ပြောကြားသည်။

ယခုကဲ့သို့ စုံစမ်းစစ်ဆေးခြင်းမှာ ပြည်တွင်းလုပ်ငန်းအုပ်စု တစ်ခု ဖြစ်သော တရုတ်နိုင်ငံ တိရစ္ဆာန်နှင့် စိုက်ပျိုးရေးအသင်း၏ တရားဝင် တိုင်ကြားချက်အရ ပထမဆုံးအကြိမ် စတင်စစ်ဆေးခြင်းဖြစ်ကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက

ပြန်လည်ပြောကြားသည်။ ၎င်းတို့၏ တိုင်ကြားချက်တွင် တရုတ်နိုင်ငံ နှင့် ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့တို့၏ ဥပဒေများအရ စုံစမ်းစစ်ဆေးမှု ပြုလုပ်ရန်အတွက် စံသတ်မှတ်ချက်များနှင့် ကိုက်ညီသည်ဟု စုံစမ်း စစ်ဆေးမှုအာဏာပိုင်များက ဆုံးဖြတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း တာဝန်ရှိသူ က ထပ်လောင်းပြောကြားသည်။

ဥရောပ၏ ဝက်သားလုပ်ငန်းမှာ ထုတ်လုပ်နိုင်စွမ်းထက် ပိုမို ထုတ်လုပ်နေပြီး အထောက်အပံ့ပေးမှုများအပြားရရှိနေခြင်းကြောင့် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းဝက်သား လုပ်ငန်းအပေါ် သက်ရောက်မှုများ ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့ကြောင်း တိုင်ကြားမှုတွင် ဖော်ပြထားကြောင်း တရုတ် နိုင်ငံ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြား သည်။ အနောက်နိုင်ငံများမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် လုပ်ငန်းများက တရုတ်နိုင်ငံ၏ လျှပ်စစ်မော်တော်ယာဉ်များနှင့် ဆိုလာတင်ပို့မှုများ အပေါ် အခွန်အခများတိုးမြှင့်ချမှတ်ခဲ့ခြင်းကိုထပ်တင်ပေးသည့် အရေး အသားများကို တရုတ်နိုင်ငံ တိရစ္ဆာန်နှင့် စိုက်ပျိုးရေးအသင်း၏ တရားဝင်တိုင်ကြားချက်တွင် တွေ့ရှိရသည်။

တရုတ်နိုင်ငံမှ ယာဉ်များတင်သွင်းမှုအပေါ် အထောက်အပံ့ပေးမှု တန်ပြန်အခွန်အား ၃၈ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ထပ်မံကောက်ခံရန်နှင့် စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများပြုလုပ်ရန် ဥရောပကော်မရှင်မှ ပြီးခဲ့သည့် ရက်သတ္တပတ်က ကြေညာခဲ့သည်။ ပြီးခဲ့သည့် မေလက အမေရိကန် နိုင်ငံသည် တရုတ် လျှပ်စစ်ယာဉ်များတင်သွင်းမှုအပေါ် အခွန် ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ချမှတ်ခဲ့ရာ ယင်းသည် ယခင် ၂၅ ရာခိုင်နှုန်း ကောက်ခံနေရာမှ တိုးမြှင့်လိုက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ တရုတ်ဆိုလာဆဲလ်

တင်သွင်းမှုအခွန်မှာလည်း ၂၅ ရာခိုင်နှုန်းမှ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ နှစ်ဆ မြင့်တက်ခဲ့ပြီး တရုတ်သံမဏိနှင့် အလူမီနီယမ်များမှာ ၃ ဆအထိ မြင့်တက်ခဲ့ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

ဥရောပ၏ ဆောင်ရွက်မှုအပေါ် ပေကျင်းမှဝေဖန်ခဲ့ပြီး ပေကျင်း အနေဖြင့် ၎င်း၏ ကုန်သွယ်ရေးအကျိုးအမြတ်များ၊ ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေး အဖွဲ့၏ နည်းဥပဒေများနှင့် ဈေးကွက်စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများကို ကာကွယ်ရန်အတွက် လိုအပ်သည့် အရေးယူဆောင်ရွက်မှုများကို ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူက ပြောကြားသည်။

တရုတ်ဈေးကွက်သည် ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံး ဈေးကွက်များထဲတွင် တစ်ခုအပါအဝင်ဖြစ်ရာ ဥရောပဝက်သားအပေါ် စုံစမ်းစစ်ဆေးရန် ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်လိုက်ခြင်းမှာ ဥရောပဝက်သားလုပ်ငန်း၏ စိုးရိမ်ပူပန်မှုများအား အစပျိုးပေးလိုက်ခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ အကယ်၍ တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ဥရောပမှ အသားတင်သွင်းမှုများအား ကန့်သတ် လိုက်မည်ဆိုပါက ၎င်း၏လုပ်ငန်းများမှာ အထိနာဆုံးဖြစ်မည်ဟု Danish Agriculture and Food Council က ရိုက်တာသတင်းဌာနသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။ အလားတူ တရုတ်နိုင်ငံသို့ ဥရောပ၏ ဝက်သား အများဆုံးတင်ပို့နေသည့် စပိန်နိုင်ငံသည် ယခုကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး အခွန်ကြောင့် ထိခိုက်မှုများမှ ရှောင်လွှဲနိုင်ရန် အဖြေတစ်ခုအား ဆောလျင်စွာရှာဖွေဖော်ထုတ်သွားရန် ဥရောပသမဂ္ဂမှ တာဝန်ရှိသူ များအား တိုက်တွန်းပြောကြားထားကြောင်း ဖော်ပြပါရှိသည်။

စီးပွား/ကူးသန်း

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဟုမ္မလင်းမြို့ရှိ မြို့မိမြို့ဖများ၊ နာဂရီးရာစာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များ၊ ဟုမ္မလင်းခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများနှင့် တွေ့ဆုံ

မုံရွာ ဇွန် ၂၀
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကျော်သည် ဇွန် ၁၉ ရက် ညနေပိုင်းက ဟုမ္မလင်းမြို့ မြို့တော် ခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် ဟုမ္မလင်းမြို့ ရှိ မြို့မိမြို့ဖများ၊ နာဂရီးရာစာပေ နှင့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များ၊ ဟုမ္မလင်း ခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာ များ၊ ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ နှင့် တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြား သည်။

ဦးဘွား ဟုမ္မလင်းခရိုင် စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးရဲဝင်း က ခရိုင်အတွင်းရှိ မြို့နယ်များ၌ ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်း များ ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု



အခြေအနေများကို ပါဝါပိုင်ဖြင့် ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများက မိမိတို့ ဌာနများအလိုက် ဟုမ္မလင်းခရိုင် အတွင်းရှိ မြို့နယ်များအတွင်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှု အခြေအနေ များနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က လုံခြုံရေး တာဝန် ထမ်းဆောင်နေကြသူများ

အတွက် ထောက်ပံ့ငွေများ လှူဒါန်းပေးထားမှု၊ နှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများကို MSMEs လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုး လည်းကောင်း (အောက်ဝဲပုံ) တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ ကျန်းမာရေး၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ် ရေး ကောင်းမွန်ရန် ဆောင်ရွက် ပေးနေမှု အခြေအနေများနှင့် ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်များ၏ အကောင် အထည် ဖော်ဆောင်ရွက်နေသည့် လုပ်ငန်းအားလုံးအပေါ် အုပ်ချုပ် သွားအဖွဲ့များက ထောက်ပံ့ ငွေများနှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာ များကိုလည်းကောင်း ထောက်ပံ့ ပေးအပ်သည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်က ဟုမ္မလင်းခရိုင်/ မြို့နယ်များအတွင်း လုံခြုံရေး၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးနှင့် တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေး၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးနေ မှု နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေး ရန်ပုံငွေ တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ ၂၀၂၁ ခုနှစ်အတွင်း လေထုညစ်ညမ်းမှုကြောင့် အသက် ၅ နှစ်အောက်ကလေး ၁၉၀၀၀ ကျော်သေဆုံး

ဒါကာ ဇွန် ၂၀
၂၀၂၁ ခုနှစ်အတွင်း လေထုညစ်ညမ်းမှုနှင့် ဆက်သွယ်မှုကြောင့် အသက်ငါးနှစ်အောက်ကလေး ၁၉၀၀၀ ကျော် သေဆုံးခဲ့သည်ဟု ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံက မှတ်တမ်းတင်ထားကြောင်း နောက်ဆုံးထုတ် Global Air 2024 ၏ အစီရင်ခံစာအရ သိရသည်။ အဆိုပါအစီရင်ခံစာကို ကုလသမဂ္ဂကလေးများ ရန်ပုံငွေအဖွဲ့နှင့် အမေရိကန်အခြေစိုက် ကျန်းမာရေးသုတေသန အဖွဲ့အစည်းတို့ပူးပေါင်းကာ ဇွန် ၁၉ ရက်က ထုတ်ပြန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ ၂၀၂၁ ခုနှစ်အတွင်း လေထုညစ်ညမ်းမှုကြောင့် ကလေးအပါအဝင် သေဆုံးသူပေါင်း ၂၄၅၀၀၀ ကျော်ရှိပြီး သိသာထင်ရှားသည့် အများပြည်သူကျန်းမာရေးအတွက် မြှမ်းခြောက်မှု

တစ်ခုဟု အလေးပေးဖော်ပြခဲ့သည်။ အသက် ငါးနှစ်အောက်ကလေးငယ်များမှာ လေထုညစ်ညမ်းမှု ထိခိုက်ခံစားရသူများဖြစ်ပြီး လမ်းစွတ်မွှေးဖွားခြင်း၊ ပေါင်မပြည့်ခြင်း၊ ပန်းနာရင်ကျပ်နှင့် အဆုတ်ရောဂါတို့ခံစားရသည်ဟု အစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြထားသည်။

အဆိုပါကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ အရေးပေါ်ဖြေရှင်းမှုများပြုလုပ်ရန် ကုလသမဂ္ဂကလေးများ ရန်ပုံငွေအဖွဲ့မှ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်ကိုယ်စားလှယ် ရယ်ဒန်ယက်က ပြောသည်။ ယနေ့ခေတ်ကလေးများ၏ ကျန်းမာရေးအတွက်သာမက အနာဂတ်မျိုးဆက်အတွက်ပါ လေထုအရည်အသွေးကောင်းမွန်ရန် ရရှိရမည် တည်တံ့သည့် ဖြေရှင်းနည်းများဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်သည်ဟု ၎င်းက ဆက်ပြောသည်။ ဆင်ဟွာ



အိန္ဒိယနိုင်ငံ မြို့တော်နယူးဒေလီနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ဒေသများတွင် အပူလျှပ်ခြင်းကြောင့် ၁၉ ဦးသေဆုံး

နယူးဒေလီ ဇွန် ၂၀
လွန်ခဲ့သော ၇၂ နာရီအတွင်း အိန္ဒိယနိုင်ငံမြို့တော် နယူးဒေလီတွင် အပူလျှပ်ခြင်းကြောင့်

အနည်းဆုံး ငါးဦးသေဆုံးခဲ့ပြီး အိမ်နီးချင်း နှိုင်းဒါမြို့တွင်လည်း ၁၄ ဦး သေဆုံးခဲ့သောကြောင့် ဗဟိုအစိုးရက သက်ဆိုင်ရာ ဆေးရုံများကို အပူလျှပ်လူနာများအား ဦးစားပေးကုသပေးရန် ညွှန်ကြားထားကြောင်း သိရသည်။ ထို့အပြင် အပူလျှပ်လူနာ ၆၀

ကျော်ကိုလည်း သက်ဆိုင်ရာ ဆေးရုံအသီးသီးသို့ ပို့ဆောင်ထားရသည်။ အပူလျှပ်လူနာအများစုမှာ အလုပ်သမားများ သို့မဟုတ် အသက် ၆၅ နှစ်ကျော်များ ဖြစ်ကြသည်။

လွန်ခဲ့သော ရက်အနည်းငယ်အတွင်း ဒေလီနှင့် အနီးဝန်းကျင် ဒေသများတွင် ပြင်းထန်သော အပူချိန်များ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိပြီး အပူချိန်သည် နေ့အချိန်မှာပင် ၄၅ ဒီဂရီဆဲလ်ဇီးယပ်စ်ကျော်ရှိသည်။ ပုဂ္ဂလိက သတင်းအချက်အလက်အဖွဲ့အစည်းက ဖော်ပြချက်အရ ပူပြင်းလွန်းသော ရာသီဥတုက ဒေလီမြို့တော်ရှိ အင်ဒီယာဂန္တီ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်၏ လေကြောင်းလှိုင်း ဝန်ဆောင်မှု လုပ်ငန်းများအပေါ် ဆိုးကျိုးများ သက်ရောက်စေကြောင်း သိရသည်။ ဆင်ဟွာ

တူကီယိုနိုင်ငံအနောက်ပိုင်း တောမီးလောင်မှု ထိန်းချုပ်နိုင်ပြီ

အင်ကာရာ ဇွန် ၂၀
တူကီယိုနိုင်ငံ အနောက်ပိုင်း ကန်နက်ကဲပြည်နယ်တွင် တောမီးလောင်မှုတစ်ခုအား ထိန်းချုပ်ပြီး သတ်နိုင်ပြီဟု စိုက်ပျိုးရေးနှင့် သစ်တောရေးရာဝန်ကြီး အီဘရာဟင် ယူမာကလီက ဇွန် ၂၀ ရက်တွင်ပြောသည်။ ယခုအခါ တောမီးကို ထိန်းချုပ်နိုင်ပြီဟု ၎င်းက ပြောသည်။

ယခုတောမီးမှာ နွေရာသီကာလ ပထမဆုံးအကြိမ် တောမီးအကြီးအကျယ် လောင်ခြင်းဖြစ်ပြီး မြေဟုတ်တာပေါင်း ၅၇၅ မီးလောင်ခဲ့ရသည်ဟု ဝန်ကြီးက ပြောသည်။ မြေဟုတ်တာပေါင်း ၃၄၀ နီးပါးမှာ သစ်တောမြေဖြစ်ပြီး ကျန်မြေများမှာ ကျေးလက်မြေများ ဖြစ်သည်ဟု ၎င်းက ဆက်ပြောသည်။ ဆင်ဟွာ

တောမီးလောင်မှုကို လေယာဉ်ကုန်းစင်း၊ ရဟတ်ယာဉ်ခြောက်စင်းနှင့် မီးသတ်ကားပေါင်း ၉၄ စီးဖြင့် လူပေါင်း ၅၄၀ ကျော် ပါဝင်ကာ ဖြိုခွဲသတ်ခဲ့ရသည်ဟု ၎င်းက ဆက်ပြောသည်။

လာမည့် သီတင်းပတ်များအတွင်း ပြင်းထန်သည့် အပူချိန်နှင့် ခြောက်သွေ့သော ရာသီဥတုအခြေအနေကြောင့် တောမီးလောင်မှု အန္တရာယ်ဖြစ်ပွားနိုင်သည်ဟု ဒေသခံအာဏာပိုင်များက ဆက်လက်သတိပေးထားသည်။ တူကီယိုနိုင်ငံသည် နွေရာသီကာလများအထူးသဖြင့် အပူချိန်ပြင်းထန်သည့် အနောက်ပိုင်းနှင့် တောင်ပိုင်းဒေသတို့တွင် မကြာခဏဆိုသလို တောမီးလောင်မှုများ ဖြစ်ပေါ်လေ့ရှိသည်။ ဆင်ဟွာ



အိန္ဒိယနိုင်ငံ အရက်ပုန်းသောက်သုံးမှုကြောင့် ၃၇ ဦး သေဆုံး

နယူးဒေလီ ဇွန် ၂၀
အိန္ဒိယနိုင်ငံတောင်ပိုင်း တမီးလ်နာချူပြည်နယ် အရက်ပုန်းချက်လုပ်ရောင်းချသည့် မသန်ရှင်းသောအရက်များ သောက်သုံးမှုကြောင့် ၃၇ ဦးထက်မနည်း သေဆုံးပြီး ၁၀၀ ကျော် ဆေးရုံတက်ကုသမှု ခံယူနေကြောင်း ပြည်တွင်းမီဒီယာများတွင် ဇွန် ၂၀ ရက်က ဖော်ပြသည်။

သေဆုံးမှုများဖြစ်ပေါ်ချိန်နှင့်မြို့ အနောက်တောင်ဘက် ၂၄၄ ကီလိုမီတာ အကွာရှိ ကုလကူရီချိုမြို့တွင် အရက်ပုန်း ချက်လုပ်ထားသည့် ညစ်ညမ်းအရက်များ သောက်သုံးမှုကြောင့် သေဆုံးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

သေဆုံးသူဦးရေမှာ ထပ်တိုးလာနိုင် တားမြစ်ထားသည့် အရက်များ သောက်သုံးခြင်းကြောင့် ၃၇ ဦး သေဆုံးခဲ့သည်ဟု အာဏာ

ပိုင်များက အတည်ပြုထားသည်။ ဆေးရုံတက်ကုသမှုခံယူနေကြသူများထဲတွင် အခြေအနေဆိုးရွားသူများ ပါဝင်နေသည့် အတွက် သေဆုံးသူဦးရေမှာ ထပ်တိုးလာ နိုင်သေးသည်ဟု အာဏာပိုင်များက ပြောသည်။

ဆေးရုံများတွင် တက်ရောက်ကုသမှုခံယူနေသည့် လူနာ ၁၀၀ ကျော်ရှိသည်ဟု နိုင်ငံပိုင်အေအိုင်အာရေဒီယိုတွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

ဖမ်းဆီးထား တရားမဝင် အရက်ရောင်းချမှုတွင် ပါဝင်ပတ်သက်နေသူ တစ်ဦးကိုဖမ်းဆီးထားပြီး အခြားနှစ်ဦးကိုလည်း ထိန်းသိမ်းထားကြောင်း ရဲဌာနက ပြောသည်။

အရက်တူးများကို ဇွန် ၁၈ ရက်ညပိုင်းက စတင်သောက်သုံးမိခြင်းဖြစ်ပြီး ဇွန် ၁၉ ရက်တွင် အရက်တူး သောက်သုံးမိသူများမှာ အမြင်အာရုံဝေဝါးခြင်း၊ ဆင်ဟွာ

တရုတ်နိုင်ငံအရှေ့ပိုင်း၌ မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်း

နှစ်ဦးသေဆုံးပြီး ငါးဦးပျောက်ဆုံးနေ

ဟံဖေး ဇွန် ၂၀
တရုတ်နိုင်ငံအရှေ့ပိုင်း အန်းဟွေးပြည်နယ် ဟွမ်ရှန်းမြို့တွင် မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းပြီးနောက် ဇွန် ၂၀ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲအချိန်အထိ လူနှစ်ဦးသေဆုံးပြီး ငါးဦးပျောက်ဆုံးလျက်ရှိကြောင်း ဒေသန္တရအာဏာပိုင်အဖွဲ့များက ပြောသည်။

ဇွန် ၁၉ ရက်ညမှ ဇွန် ၂၀ ရက် နံနက်ပိုင်းအထိ ရွာသွန်းခဲ့သောမိုးကြောင့် ဒေသခံ ၂၀၀ ကျော် အရေးပေါ်ကယ်ဆယ်ရေးများ လိုအပ်လျက်ရှိသည်။ ယခု အချိန်အထိ ဒေသခံ ၂၀၀ ကျော် ဘေးလွတ်ရာသို့ ပြောင်းရွှေ့ချထားပြီးဖြစ်သည်။

ရေဘေးထိန်းချုပ်ရေး အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ချက်များကို အဆင့် ၃ မှ အဆင့် ၂ သို့ တိုးမြှင့်ခဲ့သည်။

တရုတ်နိုင်ငံတွင် ရေဘေးထိန်းချုပ်ရေး အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရေးစနစ်တွင် အဆင့်လေးဆင့်ရှိပြီး အဆင့် ၁ သည် အဆိုးရွားဆုံးဖြစ်သည်။ ဆင်ဟွာ



အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၀
အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူလူထုကို အကြောက်တရားများ ဖြစ်ပေါ်စေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန်ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက် များမှတစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများအပေါ် မသိနားလည်၍ဖြစ်စေ၊ ကြောက်ရွံ့၍ဖြစ်စေ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အသံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ၊ တစ်နည်းနည်းဖြင့်ဖြစ်စေ အများပြည်သူအနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေမည့် ပြုလုပ်မှုများပြုလုပ်ခြင်း၊

လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်မှုများကို ထပ်ဆင့်ဝေဖန်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၂ (က)၊ ရာဇသတ်ကြီး ပုဒ်မ ၁၂၄-ကနှင့် ပုဒ်မ ၅၅၅-က၊ အီလက်ထရောနစ် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃၃ (က)နှင့် တည်ဆဲ ဥပဒေ များအရ အရေးယူခံရမည့်အပြင် ပြစ်မှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်း နိုင်ငံသောပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်း ခံရပါက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင်မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် အသိပေး သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ဖူးဖြစ်သည်။

ထိုကဲ့သို့ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်းဖြစ်သော်လည်း ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇွန် ၁၉ ရက်တွင် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍

နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်ကာ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်၌ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် "Kyaw Aye Lwin" Facebook အကောင့်ပိုင်ရှင် ဖြစ်သူ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ချောက်မြို့နယ်တွင်းလုပ်နေ ကျော်အေး လှိုင်အား နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် ချောက်မြို့နယ်မှ ရဲစခန်း၌ တရားဥပဒေ နှင့်အညီ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းအမှုဖွင့်လှစ် အရေးယူဆောင်ရွက် ခဲ့သည်။

ထိုကဲ့သို့ CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့်ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရ ယန္တရားများပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒ ဖြန့်ခြင်းများပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် အားပေးကူညီခြင်းပြုလုပ်ခဲ့သူများ အား ဥပဒေနဲ့အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုသို့ လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများအား ဆက်လက်ဖော်ထုတ်အရေး ယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

မတ္တရာမြို့နယ် ပြည်သူ့အေးကျေးရွာကို လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့သည်ဟု သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများ လုပ်ကြံရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၀
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မတ္တရာ မြို့နယ်အတွင်း နယ်မြေလုံခြုံရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဇွန် ၁၈ ရက် တွင် ပြည်သူ့အေးကျေးရွာကို မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့သည်ဟု သတင်း တု၊ သတင်းအမှားများကို တရား မဝင် ပြည်ပျက်မီဒီယာများက လုပ်ကြံရေးသား ဖြန့်ဝေနေသည် ကို တွေ့ရသည်။

ဖြစ်စဉ်အမှန်မှာ အကြမ်းဖက် အုပ်စုကို မလိုသေးသည့် တာဝန် များ ထိခိုက်သေဆုံးမှုရှိခဲ့ပြီး ငွေကျွေးအတွင်းမှ ဆုတံဆိပ် ထွက်ပြေးသွားခဲ့ကြောင်း၊ ဆက် လက်၍ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ကျေးရွာအတွင်း အကြမ်းဖက် သမားများ အကာအကွယ်ယူ ပစ်ခတ်ခဲ့သည့် လူနေအိမ်အချို့

ကို ရှာဖွေစစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ် ခဲ့ရာ လက်လုပ်မိုင်း နှစ် လက်၊ လက်လုပ်မိုင်း ခြောက်လုံး၊ လက်လုပ်ပိုးသီးငါးလုံးနှင့် ဖောက် ခွဲရေး ဆက်စပ်ပစ္စည်းများကို သိမ်းဆည်းရရှိခဲ့ကြောင်း၊ လုံခြုံ ရေးတာဝန်ရှိသူတစ်ဦး၏ ပြော ကြားချက်အရ သိရသည်။

တရားမဝင်ပြည်ပျက်မီဒီယာ များသည် နယ်မြေလုံခြုံရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် လုံခြုံ ရေး တပ်ဖွဲ့ဝင်များအပေါ် ပြည်သူ့ လူထုမှ အထင်အမြင်လွှဲယှားစေရန် ရည်ရွယ်၍ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် များရောက်ရှိသည့်နေရာနှင့် အနီး ဝန်းကျင်နေရာများတွင် လုပ်ကြံ သတင်းများဖြင့် ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ လှုံ့ဆော်ရေးသား ဝါဒဖြန့်ဝေနေ ခြင်းသာဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိ သတင်းစဉ်

ဆီဆိုင်မြို့နယ်၌ တပ်မတော်နှင့် PNO အဖွဲ့က စစ်အသုံးစရိတ်ဟုဆိုကာ တစ်အိမ်လျှင် ငါးသိန်းကျပ်မှ ရှစ်သိန်းကျပ်အထိ လိုက်လံကောက်ခံနေဟု သတင်းတု၊ သတင်းအမှားများ ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၀
ရှမ်းပြည်နယ် ဆီဆိုင်မြို့နယ်၌ တပ်မတော်နှင့် PNO အဖွဲ့တို့က ဇွန် ၁၇ ရက်တွင် စစ်အသုံးစရိတ် ဟုဆိုကာ တစ်အိမ်လျှင် ၅ သိန်း ကျပ်မှ ၈ သိန်းကျပ်အထိ လိုက်လံ ကောက်ခံနေကြောင်း မှန်ကန်မှု မရှိသော သတင်းများကို လူမှု ကွန်ရက်ပေါ်တွင် ရေးသားဖြန့်ဝေ လျက်ရှိကြောင်း တွေ့ရသည်။

အဆိုပါသတင်းနှင့် ပတ်သက် ၍ သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ် လုံခြုံရေး တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးနှင့် PNO အဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးတို့၏ ပြောကြားချက်အရ ဆီဆိုင် မြို့နယ်အတွင်း မည်သည့်နေရာကြား မျှ ကောက်ခံခြင်းမရှိဘဲ လုပ်ကြံ ရေးသားထားသော သတင်းအမှား သာဖြစ်ကြောင်း၊ ဆီဆိုင်မြို့နယ် အတွင်း ဒေသပြည်သူလူထု၏ အသက်အိုးအိမ် စည်းစိမ်ဥစ္စာကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ပေးလျက် ရှိပြီး နယ်မြေဒေသ တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးတို့အတွက် နယ်မြေလုံခြုံ ရေး လုပ်ငန်းများကို အလေးထား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။

ထိုသို့ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် များ၏ နယ်မြေလုံခြုံရေးဆောင်ရွက်

သတင်းစဉ်



ဥပဒေဘောင်အတွင်း နေထိုင်ခြင်း ဘေးကင်းရန်ကွာ စိတ်ချမ်းသာ

မြန်မာ့အာမခံလုပ်ငန်းမှ ကျန်းမာရေးအာမခံအမျိုးအစားအသစ် (MI's Health Care) အား ရောင်းချပေးလျက်ရှိ

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၀
မြန်မာ့အာမခံလုပ်ငန်းအနေဖြင့် မမလိုင်လှ သော ဖြစ်ရပ်များကြောင့် ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုလိုအပ်နေသည့် ပြည်သူများ ဆေးရုံဆေးခန်း တက်ရောက်ကုသမှုခံယူသည့် အခါ မြင့်မားသော ကုန်ကျစရိတ်များအတွက် သောကငြိမ်းအေးစေရန်ရည်ရွယ်၍ ကျန်းမာ ရေး အာမခံအမျိုးအစားအသစ် (MI's Health Care) အား ၂၀၂၄ ခုနှစ် မေ ၃၀ ရက်မှစတင်၍ ရောင်းချပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

Bronze Plan၊ Silver Plan၊ Gold Plan နှင့် Platinum Plan ပူး၍ အာမခံထားသူများ နှစ်သက်သလို ရွေးချယ်ဝယ်ယူနိုင်မည် ဖြစ်သည်။ ဝယ်ယူသည့် Plan အလိုက် သတ်မှတ်ထားသည့် ပမာဏအထိ ဆေးဝါး ကုသစရိတ်ရရှိမည်ဖြစ်ပြီး ရောဂါကုသခြင်း အပြင် မတော်တဆထိခိုက်မှုအတွက်လည်း အကာအကွယ်ရရှိမည်ဖြစ်သည်။ ဝယ်ယူထား သော plan ပေါ်မူတည်၍ အကျိုးခံစားခွင့်များ လည်း ကွာခြားနိုင်သည်။ အာမခံအမျိုးအစား အနေဖြင့် တစ်ဦးချင်းထားရရှိမည်ဖြစ်ပြီး အာမခံသက်တမ်း တစ်နှစ်အတွက် ကျသင့်

ပရီမီယံအား တစ်ကြိမ်တည်းပေးသွင်းရမည် ဖြစ်သည်။

အာမခံထားရရှိနိုင်သည့် အသက်မှာ မွေးကင်းစမှ ၆၅ နှစ်အထိ ထားရှိနိုင်ပြီး အသက် ၆၅ နှစ်အထက် ဝယ်ယူလိုပါက ရှေ့နှစ် တွင် တစ်ဆက်တည်းအာမခံ ငါးနှစ်ထားရရှိရန် လိုအပ်ပြီး အသက် ၇၅ နှစ်အထိ သက်တမ်း ဆက်ထားရရှိခွင့်ရရှိမည်ဖြစ်သည်။ သာမန် ရောဂါများအတွက် ဆေးဝါးကုသစရိတ် ကုန်ကျငွေအပြည့်အဝ အကာအကွယ်ရရှိမည် အပြင် ပြင်းထန်ရောဂါ ၁၀ မျိုးအတွက်လည်း ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု အကာအကွယ် ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ မတော်တဆမှုကြောင့် သေဆုံးပါက သတ်မှတ်ထားသည့် အကျိုးခံစား ခွင့်ရရှိမည်အပြင် မတော်တဆမှုကြောင့် ၃ နှစ်ရောဂါရှိခဲ့ပါကလည်း ဆေးကုသစရိတ် အပြင် သတ်မှတ်ထားသော ၃ နှစ်ရောဂါပေါ် မူတည်၍ ဝယ်ယူသည့် Plan အမျိုးအစား အလိုက် သတ်မှတ်ငွေပမာဏကို ထပ်မံခံစား ခွင့်ရရှိမည်ဖြစ်သည်။ အာမခံထားသူသည် အာမခံထားတစ်ပတ်မနှစ်တွင် လျော်ကြေး တောင်းဆိုခြင်းမရှိပါက ပရီမီယံအမှ

ငါးရာခိုင်နှုန်းကို နောင်နှစ်သက်တမ်းဆက်ရာ တွင် ကျန်းမာရေးအာမခံဆုကြေးအဖြစ် ခံစားရရှိမည်ဖြစ်သည်။ အကျိုးခံစားခွင့် တောင်းခံရာတွင် အာမခံထားသူသည် နည်းလမ်းနှစ်မျိုးဖြင့် လျော်ကြေးတောင်းခံနိုင် သည်။ အာမခံထားသူအနေဖြင့် Ulink Assist Company ဖြင့် ချိတ်ဆက်ထားသော ပြည်တွင်း ပြည်ပဆေးရုံများ၌ အကျိုးခံစားခွင့်ဇယားတွင် ဖော်ပြထားသည့် ခံစားခွင့်များအတိုင်း Cashless စနစ်ဖြင့် တက်ရောက်ကုသနိုင်ခြင်း နှင့် အာမခံထားသူမှ ကိုယ်တိုင်စိုက်ထုတ်၍ ကုသမှုခံရပြီး စိုက်ထုတ်ကုန်ကျငွေအား အကျိုးခံစားခွင့်ဇယားတွင် ဖော်ပြထားသည့် ခံစားခွင့်များအတိုင်း ပြန်လည်တောင်းခံနိုင် ခြင်းတို့ဖြစ်သည်။

မြန်မာ့အာမခံလုပ်ငန်းမှ ဆောင်ရွက်နေ သည့် (MI's Health Care) အမျိုးအစားသည် အာမခံဝယ်ယူသူများ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက် မှုအတွက် ငွေကြေးစိုက်ထုတ်ကုန်ကျမှု ကင်းဝေးစေမည့် အာမခံအမျိုးအစားသစ် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မျိုးမင်းသူရ



မလိုင်မြို့နယ် မှရိုးတိုက်နယ်ဆေးရုံ၌ အလှူရှင်များအား ဂုဏ်ပြု

မလိုင် ဇွန် ၂၀
မလိုင်မြို့နယ် မှရိုးကျေးရွာအုပ်စု မှရိုးတိုက်နယ်ဆေးရုံ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်သောဆေးရုံသုံးပစ္စည်းနှင့် ဆက်လုပ်ပစ္စည်း များ လှူဒါန်းသည့် အလှူရှင်များအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းစာပို့ပေးအပ် ချီးမြှင့်ပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲက အဆိုပါဆေးရုံဝင်းအတွင်း၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးမင်းထက် က အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်ဆရာဝန်ကြီးနှင့် မှရိုးတိုက်နယ်ဆေးရုံ ဆရာဝန် တို့က ဆေးရုံမြေအလှူရှင်အပါအဝင် ဆေးရုံသုံးပစ္စည်းများ လှူဒါန်း ခဲ့ကြသည့် ဆရာတော်အရှင်သူမြတ်များနှင့် စေတနာရှင်အလှူရှင် များအား ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြထွန်း (မလိုင်)

တရားမဝင် သစ်မျိုးစုံ၊ စက်သုံးဆီများ၊ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများနှင့် မော်တော်ယာဉ်များ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၀
တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကို ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ တားဆီးအရေးယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဇွန် ၁၈ ရက်တွင် မွန်ပြည်နယ်တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့အဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပေးပေါင်းအဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ကျိုတမရောမြို့နယ် ကျွန်းကျွန်းကျေးရွာအနီး၌ မြဝတီမြို့မှ မော်လမြိုင်မြို့သို့ မောင်းနှင်လာသော မော်တော်ယာဉ်တစ်စီးပေါ်မှ တရားဝင်စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် Star Oil ကြယ်အမှတ်တံဆိပ်ဟင်းရွက်ဆီ ၁၈ လီတာပါပုံး ၁၇၀၀ အပါအဝင် ကုန်ပစ္စည်းနှစ်မျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၉၂၃၀၀၀၀) နှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် Nissan Diesel Truck တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၅၅၀၀၀၀၀) စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၄၇၃၀၀၀၀ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထို့အတူ ဇွန် ၁၈ ရက်တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး အဖွဲ့အဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပေးပေါင်းအဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ရတနာပုံတံတား (မန္တလေး) ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးစခန်း၌ မော်တော်ယာဉ်တစ်စီးပေါ်မှ တရားမဝင်စက်သုံးဆီ ပရိုမီယမ်ဒီဇယ်ဆီ ဂါလန် ၆၉၀ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၈၃၅၅၀၀) နှင့် အဆိုပါစက်သုံးဆီများ တင်ဆောင်လာသည့် Toyoace Light Truck တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၃၀၀၀၀၀) ကိုလည်းကောင်း၊ ရွှေကျင်စစ်ဆေး



ရေးစခန်း၌ မော်တော်ယာဉ်တစ်စီးပေါ်မှ တရားမဝင်စက်သုံးဆီ ပရိုမီယမ်ဒီဇယ်ဆီ ၆၄၄ ဂါလန် (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၈၁၅၃၀၀၀) နှင့် အဆိုပါစက်သုံးဆီများ တင်ဆောင်လာသည့် Howo Tractor Head တစ်စီးနှင့် နောက်တွဲယာဉ်တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၇၀၀၀၀၀) ကိုလည်းကောင်း၊ စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၁၀၈၈၈၄၄၀ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး ရေနှင့် ရေခဲထွက်ပစ္စည်းဆိုင်ရာဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထို့အတူ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပေးပေါင်းအဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ဇွန် ၁၈ ရက်တွင် ညောင်ခါးရည် X-Ray စက် စစ်ဆေးရေးဂိတ်၌ ကော့သောင်းမြို့မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ မောင်းနှင်လာသည့် မော်တော်ယာဉ်တစ်စီးပေါ်မှ တရားဝင်စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် ထိုင်းနိုင်ငံထုတ် ဟင်းခတ်မှုန့် ၄၃၂ ထုပ်၊ Lithium Battery အလုံး ၁၀၀ အပါအဝင် ကုန်ပစ္စည်းလေးမျိုး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၃၀၈၀၀၀) နှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် Scania Bus တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၂၅၀၀၀၀၀) ကို အကောက်ခွန်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများအရလည်းကောင်း၊ ဇွန် ၁၉ ရက်တွင် တောင်ငူခရိုင်နှင့် ပြည်ခရိုင်တို့အတွင်း၌ တရားမဝင် ကျွန်းသစ် ၃ ဒသမ ၀၃၈ တန်၊ သစ်မာ ၁ ဒသမ ၁၅၂ တန်၊ အခြားသစ် ၀ ဒသမ ၆၃၀ တန် (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၃၉၀၂၀၈) ကို သစ်တောဥပဒေအရလည်းကောင်း စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုး

ငွေကျပ် ၃၉၄၇၀၂၀၈ ကို ဖမ်းဆီးအရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ဇွန် ၁၉ ရက်တွင် ရှမ်းပြည်နယ် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေးအဖွဲ့အဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပေးပေါင်းအဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ကျိုင်းတုံမြို့ မြို့ရောင်လမ်း ကျိုင်းဖောင်းရွာအနီး၌ မော်တော်ယာဉ်တစ်စီးပေါ်မှ တရားမဝင်စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် ထိုင်းနိုင်ငံထုတ် Lipovitan-D အားဖြည့်အချိုပုလင်း ၁၇၂၀၀ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၃၇၆၀၀၀) နှင့် အဆိုပါပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် Mitsubishi Canter တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၅၅၀၀၀၀၀) စုစုပေါင်း ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၆၈၇၆၀၀၀ ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အကောက်ခွန်လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ဇွန် ၂၀ ရက်တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး အဖွဲ့အဖွဲ့၏ စီမံခန့်ခွဲမှုဖြင့် တာဝန်ကျပေးပေါင်းအဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ဗဟန်းမြို့နယ် ကန္တာအေးဘုရားလမ်း ပုလဲကုန်ခိုအနီး၌ လိုင်စင်မဲ့ Honda Fit မော်တော်ယာဉ်တစ်စီး (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၄၅၀၀၀၀) ကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး ပို့ကုန်သွင်းကုန်ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

သို့ဖြစ်၍ ဇွန် ၁၈ ရက်၊ ၁၉ ရက်နှင့် ၂၀ ရက်တို့တွင် ဖမ်းဆီးရမိမှုစုစုပေါင်းမှာ အမှုတွဲ ၁၄ မှု (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၃၇၀၉၁၈၅၈၀) ဖြစ်ကြောင်း တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီမှ သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

သွားဘက်ဆိုင်ရာဆေးတက္ကသိုလ် (ရန်ကုန်) ၌ မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၀
၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၃ ရက်နေ့တွင် ကျရောက်မည့် မြန်မာအမျိုးသမီးများနေ့ကို ကိုယ်ပြုကြိုဆိုသောအားဖြင့် မိုးရာသီသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကို ဇွန် ၂၀ ရက်က သွားဘက်ဆိုင်ရာဆေးတက္ကသိုလ် (ရန်ကုန်) “လင်းရောင်ခြည်” ကွင်း၌ ကျင်းပရာ ပါမောက္ခချုပ်နှင့် ဆရာ ဆရာမများ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ကိုကော်ပင်၊ ခရေပင်နှင့်မန်ကျည်းပင် အရိပ်ရပင် ၇၅ ပင်တို့အား စုပေါင်းစိုက်ပျိုးခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။



လားရှိုးမြို့၌ လူဦးရေနှင့်အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်း ကောက်ယူနိုင်ရေး လူထုအသိပညာပေး Billboard စိုက်ထူ

လားရှိုး ဇွန် ၂၀
ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) လားရှိုးမြို့၌ ၂၀၂၄ ခုနှစ် လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်း အောင်မြင်စွာကောက်ယူနိုင်ရေးအတွက် လူထုအသိပညာပေး Billboard စိုက်ထူခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက လားရှိုးမြို့ မြို့တော်ခန်းမရှေ့၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့အဖွဲ့ဝင် (ရှမ်းမြောက်) ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမြင့်သန်းဝင်း၊ ပြည်နယ် ဒုတိယရဲဘော် ဦးမျိုးရီ၊ ကြီးလှမင်း၊ ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ သန်းခေါင်စာရင်း ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးမင်းထွန်း၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယပြည်နယ်ဦးစီးမှူး (ရှမ်းမြောက်) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူး ဦးထွန်းအောင်ကျော်၊ ခရိုင်သန်းခေါင်စာရင်း ကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူး ဦးကျော်မော်ထွန်းတို့က ၂၀၂၄ ခုနှစ် ပြည်လုံးကျွတ်သန်းခေါင်စာရင်း အောင်မြင်စွာကောက်ယူနိုင်ရေးအတွက် လူထုအသိပညာပေး Billboard ကို ဖြကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၂၀-၆-၂၀၂၄ ကျပ်/လီတာ

| Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း) | ရန်ကုန် | မန္တလေး | နေပြည်တော် | ပဲခူး | မကွေး | ထားဝယ် | မုံရွာ | ပုသိမ် | မြစ်ကြီးနား | စစ်တွေ | ဘားအံ | မော်လမြိုင် | လားရှိုး | တောင်ကြီး | လွိုင်တော် | ဟားခါး | ကျိုင်းတုံ |
|-----------------------|---------|---------|------------|-------|-------|--------|--------|--------|-------------|--------|-------|-------------|----------|-----------|------------|--------|------------|
| 92 Ron | ၂၉၈၀ | ၂၆၅၅ | ၂၆၃၅ | ၂၅၉၀ | ၂၆၆၀ | ၂၆၇၀ | ၂၆၈၀ | ၂၆၄၀ | ၂၇၇၀ | ၂၈၀၀ | ၂၆၅၅ | ၂၆၆၀ | ၂၆၅၅ | ၂၆၅၅ | ၂၆၅၅ | ၂၆၅၅ | ၂၆၅၅ |
| 95 Ron | ၂၉၇၅ | ၂၆၅၀ | ၂၆၃၀ | ၂၅၈၅ | ၂၆၅၅ | ၂၆၆၅ | ၂၆၇၅ | ၂၆၃၅ | ၂၇၆၅ | ၂၇၉၅ | ၂၆၅၀ | ၂၆၅၅ | ၂၆၅၀ | ၂၆၅၀ | ၂၆၅၀ | ၂၆၅၀ | ၂၆၅၀ |
| HSD (500 ppm) | ၂၆၂၀ | ၂၅၀၀ | ၂၄၇၅ | ၂၄၃၀ | ၂၅၀၀ | ၂၅၁၅ | ၂၅၂၅ | ၂၄၈၀ | ၂၆၁၀ | ၂၆၃၀ | ၂၅၀၅ | ၂၅၁၀ | ၂၅၁၀ | ၂၅၁၀ | ၂၅၁၀ | ၂၅၁၀ | ၂၅၁၀ |
| HSD (50 ppm) | ၂၅၇၀ | ၂၄၅၀ | ၂၄၂၅ | ၂၃၈၀ | ၂၄၅၀ | ၂၄၆၅ | ၂၄၇၅ | ၂၄၃၀ | ၂၅၅၀ | ၂၅၈၀ | ၂၄၅၅ | ၂၄၆၀ | ၂၄၆၀ | ၂၄၆၀ | ၂၄၆၀ | ၂၄၆၀ | ၂၄၆၀ |
| HSD (10 ppm) | ၂၅၇၀ | ၂၄၅၀ | ၂၄၂၅ | ၂၃၈၀ | ၂၄၅၀ | ၂၄၆၅ | ၂၄၇၅ | ၂၄၃၀ | ၂၅၅၀ | ၂၅၈၀ | ၂၄၅၅ | ၂၄၆၀ | ၂၄၆၀ | ၂၄၆၀ | ၂၄၆၀ | ၂၄၆၀ | ၂၄၆၀ |

ကျပ်/လီတာ မှတ်ချက်။

(၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

(၂) သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်-

၀၆၇-၄၁၁၃၃၂၊ ၀၉-၂၅၄၆၂၅၄၇၇
၀၆၇-၄၁၁၂၈၂၊ ၀၉-၇၇၅၂၉၃၆၃၂

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသိုလှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

စိုင်းထွန်း(လားရှိုး)
မလိုအပ်သော မီးများကို ပိတ်ထားခြင်းဖြင့် လျှပ်စစ်ကို ချွေတာပါ

မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဟေလုံကျန်းကုန်သည်ကြီးများအသင်းချုပ်ဖွင့်

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၀ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ဟေလုံကျန်းကုန်သည်ကြီးများအသင်းကြီးက ဟေလုံကျန်းကုန်သည်ကြီးများအသင်းချုပ်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ပြောကြားသည်။

ရန်ကုန်မြို့သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးမြို့တော်ကြီးဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတကာနှင့် ချိတ်ဆက်နိုင်သည့် ပင်လယ်ဆိပ်ကမ်းမြို့ကြီးလည်းဖြစ်ကြောင်း၊ ဆန်စပါးနှင့် ပဲမျိုးစုံကို အဓိကစိုက်ပျိုးပြီး အခြားသီးနှံများကိုလည်း စိုက်ပျိုးကြောင်း၊ ကုန်သွယ်မှုပြုလုပ်မည် ဆိုပါက ဆန်နှင့်ပဲအမျိုးမျိုးကို ကုန်သွယ်မှု ပြုလုပ်လိုကြောင်း၊ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က ဆက်လက်ပြောသည်။

အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသန်းနှင့် တိုင်းဒေသကြီး

ဝန်ကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်သံရုံးမှ သံအမတ်ကြီး Mr. Chen Hai၊ ဟေလုံကျန်းကုန်သည်ကြီးများအသင်းချုပ် Mr. Li Shengbin၊ မြန်မာနိုင်ငံနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မဟာဗျူဟာ လေ့လာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးစော်မြိုးဝင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဟေလုံကျန်းကုန်သည်ကြီးများအသင်းချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ မစ္စတာ WU Yutong (ခ) ဦးစိုင်းစော်ထွန်းလင်း၊ မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်ကြီးများကွယ်စားလှယ်ကြီးများ တက်ရောက်ကြသည်။ ထို့နောက်

စီးပွားရေး ကုန်သွယ်မှုအသင်းချုပ် ရုံးဆိုင်းဘုတ်ကို ဟေလုံကျန်းကုန်သည်ကြီးများ အသင်းချုပ် ဦးစော်မြိုးဝင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဟေလုံကျန်းကုန်သည်ကြီးများ အသင်းချုပ် ဦးစိုင်းစော်ထွန်းလင်း၊ မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်ကြီးများက ထိုနေ့က မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံ



မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဟေလုံကျန်းကုန်သည်ကြီးများ အသင်းချုပ် ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများက အမှာစကား ပြောကြားကြသည်။ ထိုနေ့က မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံ

စီးပွားရေး ကုန်သွယ်မှုအသင်းချုပ် ရုံးဆိုင်းဘုတ်ကို ဟေလုံကျန်းကုန်သည်ကြီးများ အသင်းချုပ် ဦးစော်မြိုးဝင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဟေလုံကျန်းကုန်သည်ကြီးများ အသင်းချုပ် ဦးစိုင်းစော်ထွန်းလင်း၊ မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်ကြီးများက ထိုနေ့က မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံ

ကုန်သည်ကြီးများ အသင်းချုပ် ဦးစော်မြိုးဝင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဟေလုံကျန်းကုန်သည်ကြီးများ အသင်းချုပ် ဦးစိုင်းစော်ထွန်းလင်း၊ မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်ကြီးများက ထိုနေ့က မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံ

အင်းစိန်မြို့နယ်၌ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါးတိုက်ပျက်ရေးနေ့ အသိပညာပေးဟောပြော

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၀ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ဟေလုံကျန်းကုန်သည်ကြီးများအသင်းကြီးက ဟေလုံကျန်းကုန်သည်ကြီးများအသင်းချုပ်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် ပြောကြားသည်။

ရန်ကုန်မြို့သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးမြို့တော်ကြီးဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတကာနှင့် ချိတ်ဆက်နိုင်သည့် ပင်လယ်ဆိပ်ကမ်းမြို့ကြီးလည်းဖြစ်ကြောင်း၊ ဆန်စပါးနှင့် ပဲမျိုးစုံကို အဓိကစိုက်ပျိုးပြီး အခြားသီးနှံများကိုလည်း စိုက်ပျိုးကြောင်း၊ ကုန်သွယ်မှုပြုလုပ်မည် ဆိုပါက ဆန်နှင့်ပဲအမျိုးမျိုးကို ကုန်သွယ်မှု ပြုလုပ်လိုကြောင်း၊ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်က ဆက်လက်ပြောသည်။

ရေဝတ်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ ဦးစွာ မြန်မာနိုင်ငံ မူးယစ်ဆေးဝါး ဆန့်ကျင်ရေးအသင်း၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးနှင့် မြို့နယ် အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် ၂၀၂၄ ခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ မူးယစ်ဆေးဝါး အလှည့်ပေးပွဲနှင့် တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှု တိုက်ပျက်ရေးမော်ဒယ်အထိမ်းအမှတ်၊ မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် လျော့ချရေးနှင့် မှုခင်းကျဆင်းရေး အသိပညာပေးဓာတ်ပွဲ စာအုပ်ပြပွဲနှင့် ဟောပြောပွဲကို ယမန်နေ့က အထက(၁)



ရည်ရွယ်ချက်များ၊ ရှင်းလင်းစာအုပ်များကို တက်ရောက်လာဟောပြောခဲ့ကြပြီး ခရိုင် (ပြန်/ဆက်) ဦးစီးဌာနမှ ပြသထားသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေး ဓာတ်ပွဲ၊ ဗွီဒီယိုနှင့်

စာအုပ်များကို တက်ရောက်လာဟောပြောခဲ့ကြပြီး ခရိုင် (ပြန်/ဆက်) ဦးစီးဌာနမှ ပြသထားသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေး ဓာတ်ပွဲ၊ ဗွီဒီယိုနှင့်

ပင်လောင်းမြို့နယ် ရင်းမှီးရပ်ကွက်ရှိ ယာယီတိုက်ပွဲရှောင်ပြည်သူများ မူလနေရပ်သို့ ပြောင်းရွှေ့ထွက်ခွာ

နေပြည်တော် ဇွန် ၂၀ ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသပင်လောင်းမြို့နယ် ရင်းမှီးရပ်ကွက် ဗြသိန်းတန်ဘုန်းကြီးကျောင်း (စာသင်တိုက်) ယာယီတိုက်ပွဲရှောင်စခန်းရှိ အိမ်ထောင်စု ၂၅ စု၊ လူဦးရေ ၈၅ ဦးတို့သည် ၎င်းတို့မူလနေရပ်သို့ ဇွန် ၁၃ ရက်တွင် ၎င်းတို့အစီအစဉ်ဖြင့် ပြောင်းရွှေ့ထွက်ခွာသွား၍ အဆိုပါယာယီတိုက်ပွဲရှောင်စခန်းကို ပိတ်သိမ်းခဲ့ကြောင်း အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

မောင်ဇော်



၀ ကျောပိုးမှ

အိမ်ကွင်းပွဲများ လက်ခံကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ ပွဲစဉ် (၁) ကို ဇူလိုင် ၆ ရက်မှ ၈ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ဇူလိုင် ၆ ရက်တွင် YUSC ကွင်း၌ ရန်ကုန်ယူနိုက်တက်တက်အသင်းနှင့် ရခိုင်ယူနိုက်တက်အသင်း၊ သုဝဏ္ဏကွင်း၌ ဒဂုံစတားယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် သစ္စာအားမာန်အသင်း၊ ဇူလိုင် ၇ ရက်တွင် တောင်ကြီးကွင်း၌ လက်ရှိချန်ပီယံ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် မြဝတီအသင်း၊ ပုသိမ်ကွင်း၌ ဧရာဝတီယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် ရတနာပုံအသင်း၊ သုဝဏ္ဏကွင်း၌ သံသာဝတီယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် အသင်းနှင့် မဟာယူနိုက်တက်အသင်း ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။

အောင်ဇော်



၀ ကျောပိုးမှ

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြင်းခြံမြို့နယ်၌ ၂၀၂၄ ခုနှစ် လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူခြင်းလုပ်ငန်းများ အတွက် အသိပညာပေး ပို့စတာစိုက်ထူခြင်းအခမ်းအနားကို ယမန်နေ့က ခရိုင်/မြို့နယ် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဦးစီးဌာန ရုံးရှေ့ပြုလုပ်ရာ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဝင်းစိန်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး၊ ဦးစော်မျိုးအောင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက အသိပညာပေး ဆိုင်းဘုတ်ကို ဖဲကြိုးဖြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးကြစဉ်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

ရည်ရွယ်ချက်များ၊ ရှင်းလင်းစာအုပ်များကို တက်ရောက်လာဟောပြောခဲ့ကြပြီး ခရိုင် (ပြန်/ဆက်) ဦးစီးဌာနမှ ပြသထားသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေး ဓာတ်ပွဲ၊ ဗွီဒီယိုနှင့်

၀ ကျောပိုးမှ

၀ ကျောပိုးမှ

၀ ကျောပိုးမှ

၀ ကျောပိုးမှ

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး(အရှေ့ခြမ်း)အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး ဘော်လီဘောပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲကျင်းပ

ပဲခူး ဇွန် ၂၀
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး (အရှေ့ခြမ်း) မြန်မာဘော်လီဘော လူမှုရေး အသင်းအမှုဆောင်ဖလား အသက် (၂၅)နှစ်အောက် အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး ဘော်လီဘောပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ဇွန် ၂၀ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပဲခူးမြို့ရွှေမော်စော ဘုရားလမ်းရှိ တိုင်းဒေသကြီး အားကစားခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တိုင်းရင်းသားရေးရာ ဝန်ကြီး ဦးစောလင်းအောင်က အားကစား ပြိုင်ပွဲများမှ ထူးချွန်အားကစား



သမားများ မွေးထုတ်ပေးနိုင် ရေး၊ လူငယ်လက်ရွေးစင်အဆင့်မှ နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် ပေါ်ထွန်းရေး၊ မြန်မာ့ဘော်လီဘောအားကစား ကျယ်ပြန့်စွာတိုးတက်မြှင့်တင်ရေး

သည့်။
ယင်းနောက် ပဲခူးမြို့ အမှတ် (၃) အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်းမှ ကျောင်းသား ကျောင်း သူများက ဘင်ခရာအကအလှ များဖြင့် သရုပ်ပြဖျော်ဖြေကြပြီး မြန်မာဘော်လီဘော လူမှုရေး အသင်းအမှုဆောင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးရဲနိုင် က ဘင်ခရာတပ်ဖွဲ့အား ဂုဏ်ပြု ဆုငွေကျပ်လေးသိန်း ချီးမြှင့်သည်။

အဆိုပါ ဘော်လီဘောပြိုင်ပွဲ ကို ဇွန် ၂၀ ရက်မှ ၂၅ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။



ကွန်ဟိန်းမြို့၌ အခွန်ပညာပေးရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

ကွန်ဟိန်းမြို့နယ် အခွန်ပညာပေး ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့ နံနက်က အဆိုပါရုံး၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ ကွန်ဟိန်းမြို့နယ် ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနမှ မြို့နယ် အခွန်ဦးစီးဌာနမှူး ဦးကျော်စင်ဦးက မြို့နယ်အတွင်းရှိ အခွန်ထမ်းပြည်သူ များ အခွန်အမျိုးအစားအလိုက် အခွန်ပေးဆောင်မှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး အခွန်ထမ်းပြည်သူများက သိရှိလိုသည်များ မေးမြန်းဆွေးနွေးရာ အခွန်ဦးစီးမှူးက ပြန်လည်ပြောကြားဆွေးနွေး သည်။

ထို့နောက် အခွန်ထမ်းလုပ်ငန်းရှင်များအား အခွန်အကြောင်း သိကောင်းစရာများ လက်ကမ်းစာစောင်များ ပြန်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



တောင်ငူမြို့နယ်၌ အခွန်ပညာပေး ရှင်းလင်းဆွေးနွေး

တောင်ငူ ဇွန် ၂၀
ပြည်တွင်းအခွန်ဦးစီးဌာန ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူမြို့နယ်အခွန် ဦးစီးဌာနမှူးရုံးမှ အခွန်ဆိုင်ရာရှင်းလင်းပွဲကို ဇွန် ၁၉ ရက်က တောင်ငူ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ တောင်ငူမြို့နယ်အခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံးမှ လက်ထောက်ညွှန်ကြား ရေးမှူး ဒေါ်လီလီသိန်းက မြို့နယ်အတွင်းရှိ လုပ်ငန်းရှင်များအား အခွန် ကောက်ခံရသည့် ရည်ရွယ်ချက်များအကြောင်းကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး လက်ကမ်းစာစောင်များ ပြန်ဝေပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အုတ်တွင်းမြို့နယ်၌ အခွန်ဆိုင်ရာပညာပေးဆွေးနွေး

အုတ်တွင်း ဇွန် ၂၀ ဆွေးနွေးပွဲကို ယမန်နေ့က မြို့နယ် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အုတ်တွင်း အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်၌ အခွန်ဆိုင်ရာ ပညာပေး ပွဲ ကျင်းပသည်။



ဦးစွာ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသီဟထွန်းက မြို့နယ်အခွန်ဦးစီးဌာနမှူး ဦးစီး အရာရှိ ဦးမြင့်သိန်းက ပြည်တွင်း အခွန်ဦးစီးဌာနမှ ကောက်ခံ လျက်ရှိသော အခွန်ငါးမျိုး အကြောင်း၊ ဒုတိယဦးစီးမှူး ဒေါ်ထက်ထက်ခိုင်က ကုန်သွယ် ခွန်နှင့် ဝင်ငွေခွန်များအကြောင်း၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ အမှုဆောင်အရာရှိ ဒေါ်မိုးမိုးခိုင်က

ပြည်မြို့နယ်အခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံး၌ အခွန်ဆိုင်ရာအသိပညာပေး ရှင်းလင်းဆွေးနွေး

ပြည် ဇွန် ၂၀
ပြည်မြို့နယ်အခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံး၌ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက အခွန်ဆိုင်ရာ ပညာပေးရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲကျင်းပရာ ပြည်မြို့နယ်အခွန်ဦးစီးဌာန မှူးရုံးမှ မြို့နယ်အခွန်ဦးစီးဌာနမှူး လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးလှဌေးဦးနှင့် ဦးစီးအရာရှိ ဦးမြိုးကြော့စွာတို့က မြို့နယ်အတွင်းရှိ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် အခွန်ထမ်းပြည်သူများအား ငွေကြေး ခဝါချမှုနှင့် အခွန်အမှတ်တံဆိပ်ကပ်နှံပုံပြခြင်းဆိုင်ရာ သိကောင်းစရာ များကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



မြန်မာ့အလင်း

စာတည်းမှူးချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
စာတည်းမှူး - မြင့်စိုး
သတင်းထောက်မှူး - ခင်ရတနာ
စာတည်းများ - ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်၊ နေစာစာထွန်း
တာဝန်ပြန် - မြိုးစန္ဒီနွေ၊ တင်လင်းအောင်
စာတည်း - ကျော်သူဝင်း၊ ဇင်ဦး၊ တင်မောင်လွင်၊
အကြီးတန်း - ဟိန်းထက်စော၊ နေဝင်းထွန်း (၂)
သတင်းထောက်များ - ဇော်ဝိုင်းအောင်၊ ဝေသူနွယ်၊ ခင်ဖြူထွေး
အငယ်တန်း - တင်စိုး
သတင်းထောက်များ - တင်စိုး
ခေတ်ပုံ - တင်စိုး
သတင်းထောက် - တင်စိုး
သုတေသန - အိအိခင်နှင့် အဖွဲ့
စာပြင် - အေးအေးမိုးလှိုင်နှင့် အဖွဲ့
စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း - သန်းထွန်းအောင်နှင့် အဖွဲ့
အိမ်မေးနှင့် အွန်လိုင်း ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)
ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

mmalin.npt@gmail.com
www.facebook.com/MYANMAALINNEWS

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး ပရိတ်-၃၆၁၄၂၊ စာတည်းအဖွဲ့ ပရိတ်-၃၆၁၄၅၊ ဖက်စ် ပရိတ်-၃၆၁၄၃၊ ရန်ကင်းခန်းမ- အမှတ်(၅၃)၊ နတ်မောက်လမ်းအထပ်(၁)၊ ဗိုလ်ချုပ် (၂) ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ်-၄၈၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၁-၉၅၄၃၁၅၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၉၅၄၃၁၅၊ စီမံ ၀၁-၉၅၄၃၁၅၊ ငွေစာရင်း ၀၁-၉၅၄၃၁၆၊ မြေကြီးခြံ ၀၁-၉၅၅၈၃၄၊ ၀၁-၉၅၅၈၃၅၊ Fax ၀၁-၉၅၆၂၂၀၊ ပရိတ်-၃၆၁၄၆၊ မြန်မာ့အလင်း ၀၁-၉၅၄၃၁၇၊ Fax ၀၁-၈၆၀၄၄၅၆။

ယနေ့ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးများ

၂၀ - ၆ - ၂၀၂၄

စက်သုံးဆီ (လက်လီဈေးနှုန်းများ)

| စက်သုံးဆီ | (ရန်ကင်း) | (မန္တလေး) |
|------------------------|-----------|-----------|
| ဒီဇယ် (တစ်လီတာ) | ၂၃၀၅ ကျပ် | ၂၃၈၅ ကျပ် |
| ပရီဗီယံဒီဇယ် (တစ်လီတာ) | ၂၇၀၅ ကျပ် | ၂၇၈၅ ကျပ် |
| အောက်တိုင်း ၉၂ | ၂၅၀၅ ကျပ် | ၂၅၉၀ ကျပ် |
| အောက်တိုင်း ၉၅ | ၂၆၄၅ ကျပ် | ၂၇၁၅ ကျပ် |

(Moon Sun စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်မှ ဖလှယ်သည်)



ပေါင်းတည်မြို့နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ဒေါက်တာ ကျော်သူရထွန်း ဦးဆောင်သော ကျန်းမာရေးမှူးများနှင့် ဝန်ထမ်းများ သည် ယမန်နေ့က အ-ထ-က (မင်းကွတ်)၌ ရောဂါပိုးသယ်ဆောင် ကောင်များမှ ဖြစ်တတ်သော ကူးစက်ရောဂါများ ထိန်းချုပ်ကာကွယ် ရေးအသိပညာပေးလုပ်ငန်းများ ဆွေးနွေးစဉ်။ ရွှေသား (ပြန်/ဆက်)

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက်

ညီညီ - စုစည်းသည်

| ကုမ္ပဏီအမည် | အဖွင့်ဈေး (ကျပ်) | အပိတ်ဈေး (ကျပ်) | ရှယ်ယာစောင်ရေ | ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်) |
|-------------|------------------|-----------------|---------------|----------------------|
| FMI | ၉၀၀၀ | ၉၀၀၀ | ၁၆၃၆ | ၁၄၇၂၇၀၀၀ |
| MTSH | ၃၂၅၀ | ၃၂၅၀ | ၁၆၃၁ | ၅၃၀၀၇၅၀ |
| MCB | ၈၃၀၀ | ၈၄၀၀ | ၄၂ | ၃၄၈၇၀၀ |
| FPB | ၁၇၀၀ | ၁၇၀၀ | ၈၄၅ | ၁၄၄၅၀၀၀ |
| TMH | ၂၈၅၀ | ၂၈၅၀ | ၁ | ၂၈၅၀ |
| EFR | ၂၀၀၀ | ၂၀၀၀ | ၇၃၇ | ၁၄၅၉၁၀၀ |
| AHPC | ၄၉၀၀ | ၄၉၀၀ | ၂၅၆ | ၁၂၅၄၄၀၀ |
| MAEPC | ၃၄၀၀ | ၃၄၀၀ | ၃၈၇ | ၁၃၁၄၄၅၀ |



မြစ်ကြီးနားမြို့နယ် မြသီတာ အထွေထွေစီးပွားရေးလုပ်ငန်း သမဝါယမအသင်းလီမိတက် စုဆောင်းငွေပေါ်အတိုးနှင့် အစုပေါ်အမြတ်ငွေများပေးအပ်

မြစ်ကြီးနား ဇွန် ၂၀

အဆိုပါအစည်းအဝေးတွင် မြို့နယ် ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့နယ် သီတာ ရပ်ကွက်ရှိ မြသီတာအထွေထွေစီးပွားရေး လုပ်ငန်း သမဝါယမအသင်းလီမိတက်၏ ၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ဘဏ္ဍာနှစ် နှစ်ပတ်လည် အရပ်ရပ်ဆိုင်ရာ အစည်းအဝေးကို အမက-၁၁ ကျောင်းခန်းမ၌ကျင်းပရာ အစည်းအဝေးသို့ မြို့နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ ဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များနှင့် အသင်းသား အသင်းသူများ စုစုပေါင်း ၂၀၄ ဦး တက်ရောက်သည်။



မူပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ မေတ္တာရပ်ခံအသိပေးခြင်း

၁။ မြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြားသည် အကျိုးအမြတ်ရယူခြင်းမရှိသော နိုင်ငံပိုင် ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုမီဒီယာဖြစ်သည်နှင့်အညီ (Free to Air - FTA)ဖြင့် အခမဲ့ ထုတ်လွှင့်လျက်ရှိရာ (MRTV-HD Channel) အများပြည်သူများ ပျော်ရွှင်မှုဖြစ်စေရန် အခန်းပြေစေရန်နှင့် စိတ်စွန့်အားသင်္ဘန်းများ ရရှိနိုင်ရန်အတွက် အပတ်စဉ် သောကြာနေ့ညများတွင် Friday Night Live Show ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်များကို ဆန်းသစ်တင်ဆက်လျက်ရှိပါသည်။

၂။ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၂၀ ရက် (သောကြာနေ့)ညတွင် မိုးရာသီနှင့်ဆိုင်ဆိုင်သည့် တေးသီချင်းများကို မြန်မာ့အသံခေတ်ပေါ်တေးဂီတအဖွဲ့၏ တီးခတ်မှုနှင့်အတူ ဌာနအဆိုရှင်များနှင့် ပြင်ပတေးသံရှင်များ စုပေါင်း၍ "မိုးနဲ့အတူ" တေးဂီတဖျော်ဖြေပေါင်းစည်းပြိုင် ရိုက်ကူးထုတ်လွှင့်သည့်အခါ မြစ်ကြီးနားအသင်းအဖွဲ့အစည်းများအား အခမဲ့ အသုံးပြုခွင့်ပေးခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

(၂၀၂၃-၂၀၂၄)ရက်နေ့တွင် မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား အစီအစဉ်မှ "မိုးနဲ့အတူ" တေးဂီတဖျော်ဖြေပေါင်းစည်းပြိုင် ရိုက်ကူးထုတ်လွှင့်မည့် တေးသီချင်း(၁၀)ပုဒ်

| စဉ် | သီချင်းအမည် | အဆိုရှင် |
|-----|-------------------------|------------------------------------|
| ၁။ | မိုးနဲ့အတူ | ပြင်ပအဆိုရှင် |
| ၂။ | မိုး | ပြင်ပအဆိုရှင် |
| ၃။ | မျက်ရည်မိုး | ပြင်ပအဆိုရှင် |
| ၄။ | အကြင်နာမိုး | ပြင်ပအဆိုရှင် |
| ၅။ | တိမ်တိုက်လေးပြောပေးပါ | ပြင်ပအဆိုရှင် |
| ၆။ | လျှောက်လေးစီးမယ် | ပြင်ပအဆိုရှင် |
| ၇။ | မိုးညများ | တူယုဉ်နွဲ့မော်၊ ဂီတပညာ ဆရာအဆိုရှင် |
| ၈။ | သံယောဇဉ်လွန်းတင်သည်ကြီး | တူယုဉ်နွဲ့မော်၊ ဂီတပညာ ဆရာအဆိုရှင် |
| ၉။ | တယ်လီဖုန်းလေး | ဌာနအဆိုရှင် |
| ၁၀။ | ရင်ထဲမိုး | ပြင်ပအဆိုရှင် |

စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း (အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း) (၁၂ / ၂၀၂၄-၂၀၂၅)

၁။ မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်းအတွက် အောက်ဖော်ပြပါ ရေနံတူးဖော် / ထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းသုံး ပစ္စည်းများအား မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း-စဉ် တင်ဒါအမှတ် ပစ္စည်းအမျိုးအမည် မှတ်ချက်

(၁) DMP/L-074(24-25)CAP Assorted Sizes of Steel Wire Rope & Lifting Slings Ks (Retender) (3) Groups

(၂) DMP/L-181(24-25) Water Cooled WCB224 Auxiliary Brake Complete Set Ks (1) Set

(၃) DMP/L-182(24-25) Barytes (Foreign) (1,500) Tons Ks

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူမှုများကို ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ခုနှစ် ဇွန်လ ၂၀ ရက်နေ့မှစ၍ စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၊ မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း၊ ရုံးအမှတ် (၄၄) (ဘဏ္ဍာရေးဌာန) နေပြည်တော်တွင် လာရောက်ဝယ်ယူနိုင်ပြီး တင်ဒါကြော်ငြာအား ဝန်ကြီးဌာနဝက်ဆိုက် (energy.gov.mm) တွင်လည်း ကြော်ငြာထားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၃။ အဆိုပါအိတ်ဖွင့်တင်ဒါများကို ၄-၇-၂၀၂၄ ရက်နေ့ (၁၃:၀၀)နာရီတွင် နောက်ဆုံးထား၍ ပစ္စည်းစိစစ်ခွင့်၊ မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း၊ ရုံးအမှတ် (၄၄) နေပြည်တော်သို့ (လူကိုယ်တိုင်) လာရောက်ပေးသွင်းရန် ဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာ့ရေနံနှင့်သဘာဝဓာတ်ငွေ့လုပ်ငန်း၊ ဖုန်း၊ ၀၆၇-၄၁၁၂၀၆

လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပို့လွှတ်ရေးနှင့်ကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ဆိုခြင်း

၁။ လျှပ်စစ်စွမ်းအားဝန်ကြီးဌာန၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပို့လွှတ်ရေးနှင့်ကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာနမှ သန့်လျှပ်ပင်မဓာတ်အားခွဲရုံရှိ 230/33/11kV, 100 MVA Three Phase Transformer Bank-2 ၏ ချို့ယွင်းသွားသော အိတ်အပိုင်းများဖြည့်ဖြင့် မြင်လုပ်ငန်း နောက်ဆုံးရန်အတွက် တင်ဒါခေါ်ဆို (၂) / DPTSC(PSD)/ 2024-2025 (မြန်မာ့ကျွန်း) ဖြင့် တင်ဒါခေါ် ဆိုဆောင်ရွက်လိုပါသည်။

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါအား လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပို့လွှတ်ရေးနှင့် ကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာနမှ ပစ္စည်းစိစစ်ရေးဌာန၊ ရုံးအမှတ် (၂၇)၊ နေပြည်တော်သို့ တင်ဒါပိတ်ရက် (၃-၇-၂၀၂၄)ရက် (၁၄:၀၀) နာရီအချိန် နောက်ဆုံးထား၍ (လူကိုယ်တိုင်) လာရောက် တင်သွင်းရမည် ဖြစ်ပါသည်။

၃။ သတင်းစာတွင်ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစတင်၍ တင်ဒါခံယူသူများအား ဖုန်းနံပါတ်ဖြင့် လာရောက်စစ်ဆေးယူနိုင်ပါသည်။ တင်ဒါကြော်ငြာအား ဝန်ကြီးဌာန၏ Web - Portal (www.moep.gov.mm) တွင်လည်း ကြော်ငြာမည်ဖြစ်ပါသည်။ တင်ဒါပိတ်ခံရမှုနှင့်စိစစ်ရေးကော်မတီ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပို့လွှတ်ရေးနှင့်ကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန ပစ္စည်းစိစစ်ရေးဌာန၊ ရုံးအမှတ် (၂၇)၊ နေပြည်တော် ဖုန်း-၀၆၇-၃၄၁၂၀၆၊ ၀၆၇-၃၄၁၂၀၆

အိမ်ခြံမြေဝယ်ယူမည် ဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ပျဉ်းမင်္ဂလာရပ်ကွက်၊ ရှမ်းစုကျေးရွာ၊ သစ္စာလမ်း၊ ဦးပိုင် အမှတ် (၄၄)၊ ကွင်းအမှတ် (၅၃၁-အ) မှန်နီ စလုပ်အနောက်ဟု ခေါ်တွင်သော ဥယျာဉ်မြေ အကျယ်အဝန်း (၁၀၀ ပေ x ၅၀ ပေ)၊ အိမ်ခြံမြေ အပါအဝင် အကျိုးအစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို တရားဝင် ပိုင်ဆိုင်၍ လွှဲပြောင်း ရောင်းချခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ဆောင်ခံသည့် ဦးမင်းခင်၏ ခန့် ခေါ်လှူဒါန်း (၂/မကဒ(နိုင်) ၀၈၁၂၀၈) က ရောင်းချရန်ကမ်းလှမ်းရာ ကျွန်ုပ်တို့၏အဆွေ ဦးကျော်ကျော်(ခ)ဦးကျော် ကျော်လှိုင် ၁/၂/၀၈၄(နိုင်) ၀၂၁၂၂ မှလည်း ဝယ်ယူရန် အတွက် အိမ်ခြံမြေရောင်းဖိုး ငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသ ရန်ပုံငွေများကို ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ အိမ်ခြံမြေရောင်းအပ်လုပ်ငန်းသည် ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံလုံးသို့ပိုင်ဆိုင်မှု စေ့ကတစ်ဆင့်ရောင်းချခွင့်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့၏အဆွေ ဦးကျော်ကျော်(ခ)ဦးကျော် ကျော်လှိုင် ၁/၂/၀၈၄(နိုင်) ၀၂၁၂၂ မှလည်း ဝယ်ယူရန် အတွက် အိမ်ခြံမြေရောင်းဖိုး ငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသ ရန်ပုံငွေများကို ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ခွင့်ရှိကြားချက်အရ - ဦးစည်လှကျော် (LLB)

တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၇၅၇၇)

အမှတ် (၇/၁၄) ဧရာဝတီ၊ တိုးချဲ့ (၄)ရပ်ကွက်၊ မှော်တီမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဖုန်း-၀၉-၇၉၄၅၀၂၁၄

တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း

မကွေးတိုင်း၊ မြို့သစ်မြို့ အမက မင်းရဲကျော်စွာတွင် လ/ဝတ်မှုပြင်တပ်စစ်ဆေးဆောင်ရွက်သော ၈/မသန(နိုင်)၀၈၆၆၄၄၆ ကိုင်ဆောင်သူ ဒေါ်သဲရီနှင့် ခေါ်သဲရီနှင့် ဒေါ်သဲရီနှင့် တွဲဖက်နေထိုင်ပါကြောင်း။

မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မင်းဘူးခရိုင်၊ စလင်းမြို့နယ်၊ တောစိမ့်ကျေးရွာနေ (၁၁) ဦးဝင်းမြင့် ၏ သမီး မမေမြတ်စွန် ၈/စလန(နိုင်) ၁၃၁၆၈၇ ၏ မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်မှာ ၁-၆-၁၉၅၀ ဖြစ်ပါကြောင်း။

၁-၆-၁၉၅၀

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ် (၁၀)ရပ်ကွက်၊ အသကာ (၂၀) လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ် (၄၅၇/က)ရှိ (ပေ ၂၀ x ၆၀) မြေပေါင်ဆောင်လုပ်ထားသော တစ်ခန်းတည်း ၅၀၀၀ RC တိုက်ရုံ အနံ့ခံ ပေ x အလျား ၅၄ ပေ၊ အမြင့် ၁၇ ပေကျယ်ကာ ထပ်မံပေးပါမည့်ထပ်ပေးခေါ်တွင်သော ရေစီးအပြည့်အစုံပါ တိုက်ခန်းနှင့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးတို့ကို ခေါ်မြင်ဖြင့်လွှဲ ၁/၂/၂၀၂၀ (နိုင်)၀၅၀၄၄၄ ခေါ်အိမ်အသုံးပြုသူ ၁/၂/၂၀၂၀ (နိုင်)၀၅၀၄၄၄ ခေါ်အိမ်အသုံးပြုသူ ၁/၂/၂၀၂၀ (နိုင်)၀၅၀၄၄၄ တို့က လက်ဝယ်ထားရှိကာ အရပ်ကတိစာချုပ်အောက်ခံဖြင့် ဝယ်ယူ ပိုင်ဆိုင်ခဲ့ပြီး ခေါ်မြင်ဖြင့်လွှဲ ၁/၂/၂၀၂၀ (နိုင်)၀၅၀၄၄၄ ရက်တွင် ကွယ်လွန်ခဲ့သဖြင့် ငွေ၏အိမ်ပိုင်ဆိုင်မှု ဦးမြန်း(ခ)ဦးကျော်စွာ ၁/၂/၀၈၄(နိုင်)၀၂၁၂၂ ခေါ်အိမ်အသုံးပြုသူ ဒေါ်သဲရီနှင့် တွဲဖက်နေထိုင်ပါကြောင်း ဝန်ဆောင်ခံသည့် ဦးကျော်ကျော်လှိုင် ၁/၂/၀၈၄(နိုင်) ၀၂၁၂၂ မှလည်း ဝယ်ယူရန် အတွက် အိမ်ခြံမြေရောင်းဖိုး ငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသ ရန်ပုံငွေများကို ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါ အိမ်ခြံမြေရောင်းအပ်လုပ်ငန်းသည် ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံလုံးသို့ပိုင်ဆိုင်မှု စေ့ကတစ်ဆင့်ရောင်းချခွင့်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့၏အဆွေ ဦးကျော်ကျော်(ခ)ဦးကျော် ကျော်လှိုင် ၁/၂/၀၈၄(နိုင်) ၀၂၁၂၂ မှလည်း ဝယ်ယူရန် အတွက် အိမ်ခြံမြေရောင်းဖိုး ငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသ ရန်ပုံငွေများကို ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ခွင့်ရှိကြားချက်အရ - ဦးစည်လှကျော် (LLB)

တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၆၈၈)

အမှတ် (၅၆၀) မာမာ(၁၀)လမ်း (၁)ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ဖုန်း-၀၉-၇၉၄၅၀၂၁၄

ရွှေမိုးကောင်းကွန်ဒို

မိုးရာသီ အထူးပရိုမိုးရှင်း (15%) အထူးလျော့စျေးဖြင့် (22-6-2024) မှ (23-6-2024) ထိ ရောင်းချပေးနေပါသည်။

Condo Facilities

- (24 Hour) Lift/ Electricity/ Security & CCTV
- Own Meter-Sub Meter
- Fiber Internet System
- Swimming Pool & Gym
- Play Ground & Garden
- EV Car Station
- Ground Floor Area. Shopping Mall
- Sqft (1,000) အောက်ကို ကားပါကင် (၁)စီး ရာသက်ပန်အပိုင်ရရှိခွင့်
- Sqft (1,000) အောက်ကို ကားပါကင် (၁)စီး၊ နှစ် Free ရပ်နားခွင့်
- Water System- Overhead Tank & Underground Tank

FACILITIES အပြည့်အစုံပါရှိ၍ လူနေထိုင်ခွင့်ကျပြီး ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ အောင်လေးယူလမ်း နှင့် မိုးကောင်းလမ်းမပေါ်ရှိ ရွှေမိုးကောင်းကွန်ဒို သို့ အရောက်လှမ်းလာခဲ့ရန် ဖိတ်ခေါ်ပါသည်။

ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း - ၀၉ ၃၆၁၂၈၁၄၊ ၀၉ ၇၉၉၈၉၉၀၉၊ ၀၉ ၂၅၄၀၃၄၈၁

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်သူလူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရှိကွာဖွယ်ရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အား

ကို မဏ္ဍိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။

- (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။

၃။ လူမှုရေး

- (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်ရေးအတွက် စေ့စပ်စီမံကိန်းများကို အထောက်အကူပြု ပညာရင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူအားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗဟုသုတနှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

❖ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေး (MSME) လုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပြီး ဒေသအလိုက် ထုတ်ကုန်များ တူညီမှုရှိမည် မဟုတ်သဖြင့် ဒေသနှင့်သင့်လျော်ကိုက်ညီသည့် ထုတ်ကုန်များ အောင်မြင်စွာထုတ်လုပ်နိုင်ရေး အားပေးဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ် ...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၄ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့အစည်းအဝေး အမှတ်စဉ် (၇/၂၀၂၃) သို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)



ဟန်ဂေရီကို ဝိုးပြတ်နိုင်ပြီး ယူဂို ၂၀၂၄ ပြိုင်ပွဲ ရှုံးထွက်အဆင့်သို့ အိမ်ရှင်ဂျာမနီတက်လှမ်း

ယူဂို ၂၀၂၄ ပြိုင်ပွဲ အုပ်စု (က) ပွဲစဉ် (၂) မှ အိမ်ရှင်ဂျာမနီနှင့် ဟန်ဂေရီအသင်းပွဲစဉ်တွင် ဂျာမနီအသင်းက နှစ်ဂိုးပြတ် အနိုင်ရရှိပြီး ရှုံးထွက်အဆင့်သို့ တက်လှမ်းနိုင်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ ပွဲစဉ်ကို ဇွန် ၁၉ ရက် ၂၁ နာရီခွဲက စတင်ပြုကျင်းပခဲ့သည်။

ဂတ်အရီနာအားကစားကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ ပရိသတ် ၅၀၀၀၀ ကျော် လာရောက်ကြည့်ရှုခဲ့သည်။ ဟန်ဂေရီအသင်းသည် ပထမပိုင်း ပွဲချိန်အတွင်း အိမ်ရှင်ဂျာမနီကို အကောင်းဆုံးတုံ့ပြန်ကစားနိုင်ခဲ့သော်လည်း ခုတိယ

ပိုင်းတွင် ပြိုင်ဘက်အသင်း၏ ထိုးဖောက်တိုက်စစ်ဆင်မှုများကိုသာ ခုခံကာကွယ်ခဲ့ရသည်။ ထို့ပြင် ဟန်ဂေရီအသင်းသည် အဖွင့်ပွဲစဉ်တွင် ရှုံးနိမ့်ထားမှုကြောင့် ဂျာမနီအသင်းကို မဖြစ်မနေနိုင်ပွဲရရှိရန် စာမျက်နှာ ၁၆ ကော်လံ ၁ ဇ

၂၀၂၄-၂၀၂၅ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ဇူလိုင် ၆ ရက် စတင်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ပွဲစဉ်ထုတ်ပြန်

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၀
မြန်မာနေရှင်နယ်လီလီသည် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်ဇယားကို ဇွန် ၂၀ ရက်က ထုတ်ပြန်လိုက်ပြီဖြစ်ပြီး ဇူလိုင် ၆ ရက်တွင် စတင်ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

လာမည့်ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲတွင် အသင်းစုစုပေါင်း ၁၂ သင်း ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၆ ရက်မှ ၂၀၂၅ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၆ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ လာမည့်ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲကို ရန်ကုန်၊ တောင်ကြီးနှင့်ပုသိမ်မြို့များတွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ရန်ကုန်ယူနိုက်တက်၊ ရှမ်းယူနိုက်တက်နှင့်ဧရာဝတီယူနိုက်တက်အသင်းတို့က စာမျက်နှာ ၁၆ ကော်လံ ၅ ဝ



ရှမ်းယူနိုက်တက်နှင့် ရန်ကုန်ယူနိုက်တက်အသင်း ဇွန် ၁၉ ရက်က MNL League Cup ဗိုလ်လုပွဲ ယှဉ်ပြိုင်ကစားစဉ်။

အာဆီယံ ယူ - ၁၆ ပြိုင်ပွဲကျင်းပမည့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသို့ မြန်မာအသင်း ရောက်ရှိ

ရန်ကုန် ဇွန် ၂၀
မြန်မာ ယူ-၁၆ အမျိုးသားလူငယ်လက်ရွေးစင်အသင်းသည် ၂၀၂၄ အာဆီယံ ယူ - ၁၆ ချန်ပီယံရှစ်ပြိုင်ပွဲအင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိလာပြီး လေ့ကျင့်ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။ မြန်မာအသင်းသည် အုပ်စု (ခ) တွင် ဗီယက်နမ်၊ ကမ္ဘောဒီးယား၊ ဘရူနိုင်း

အသင်းတို့နှင့်ကျရောက်နေပြီး ကမ္ဘောဒီးယားအသင်းနှင့် စတင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။ အာဆီယံ ယူ - ၁၆ ပြိုင်ပွဲတွင် အာဆီယံဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် အဖွဲ့ဝင် ၁၂ နိုင်ငံစလုံး ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ပြီး အုပ်စု (က) တွင် အိမ်ရှင်အင်ဒိုနီးရှား၊ လာအို၊ ဖိလစ်ပိုင်၊ စင်ကာပူ၊ အုပ်စု (ဂ) တွင် ထိုင်း၊ မလေးရှား၊ တီမောနှင့် စာမျက်နှာ ၁၆ ကော်လံ ၁ ခ

ယနေ့ သတင်းအညွှန်း

ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ၌ ၂၀၂၁ ခုနှစ်အတွင်းလေထုညစ်ညမ်းမှုကြောင့် အသက် ၅ နှစ်အောက်ကလေး ၁၉၀၀၀ ကျော် သေဆုံး

တရားမဝင် သစ်မျိုးစုံ၊ စက်သုံးဆီများ၊ စားသောက်ကုန် ပစ္စည်းများ၊ လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများနှင့် မော်တော်ယာဉ်များ ဖမ်းဆီးရမိ

နိုင်ငံတကာသတင်း ၈၁ ၁၃

ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁ ၁၅

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများအား လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဖော်ထုတ်အရေးယူ

ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁ ၁၄